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To Betty Cash, Vickie Landrum, and 
Colby Landrum for their suffering 
and perseverance. This is the story 

of their ordeal. 
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FORWARD 

Since th~ mid-1980s, many American UFO researchers hav{ 

been mired in endless quarreling over the Roswell incident, MJ-1 ~ 

and other quagmires, with little to show for it other than bitterness 

In doing so, they've overlooked or ignored one of the mos1 

·significant cases ~ver to come to light. 

If all the energy and time spent on those ugly battles had beer 

devoted to finding out who or what was behind the Cash-Landrurr 

incident, we might' now know what the U.S. Government reall) 

knows about UFOs and perhaps be closer to solving the UFC 

mystery. We might also have found better ways to treat the healt1 

problems of the three victims in the case - Betty Cash, Vickit 

Landrum and Vickie's grandson, Colby Landrum- and alleviatt 

their suffering. 
Since 1975, I have been fortunate enough to study UFO report 

in the United States and ten other countries, speaking to at leas 

1,800 people who had sightings or encounters. Since 1981, Ihav1 

concentrated mainly on one country, Brazil, because so man: 

harmful things happened to people in UFO encounters there, an• 

that aspect of the phenomenon particularly interested me. Nearl: 

every one of the several hundred Brazilians I have interviewe( 

feared for their lives during their UFO experience. Some were eve1 

injured, several permanently, and a few died. 

However, as in~guing as all of those cases were, none of then 

quite matched what happened to Betty, Vickie and Colby when the~ 

encountered an unidentified flying object on a lonely Texas highwa: 
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one night in December 1980. They too felt terrorized during the 

incident, and feared the world was corning to an end. 

This is a unique case, one of extremely high strangeness with 

multiple witnesses, serious medical effects, military involvement, 

and government cover-up. 

On that dark night in 1980, a large, strange machine swooped 

down from the sky and then hung noisily just above the highway in 

front of Betty, Vickie and Colby, blocking their way for fifteen 

minutes. By the time it left, it had exposed them to emissions of 

some kind that seriously damaged the health of all three_ 

Their suffering was compounded by the fact that when the UFO 

went away, it was pursued by nearly two dozen military helicopters 

- meaning the government was involved with the mysterious object 

and knows what it was and where it went. Yet, despite the fact that 

other people saw or heard the choppers, the government denies any 

of its helicopters were in the area that night 

I am very familiar with the Cash-Landrum incident. I had a­

number of lengthy interviews with Betty and Vickie and found them 

to be very credible people, as. have all other investigators who have 

looked into the case. Even an Aimy colonel who investigated their 

claims for the Pentagon found them to be credible. 

I also talked to other people who helped authenticate their 

claims, and I saw both women not long after the encounter, when 

they had lost much of their hair and were still trying to recover from 

skin and other health problems caused by the encounter. I have no 

doubt that what they say happened did happen. 

We·are fortunate that John Schuessler headed the investigation 

of this case. He is one of the most capable, serious, resourceful, 

and open-minded researchers in American ufology, a patient and 

objective man who is not prone to jumping to conclusions or 

embracing lunatic theories. For several years after the incident 

occurred, John shared with me virtually everything he learned about 

this case, and I'm still amazed at the extraordipary amount of 

pertinent data that was accumulated. The result is that this is one of 

the most thoroughly investigated cases in ufology. 

xii 

This case is significant because of the huge size and shape of the 

craft and its strange behavior over the highway, the serious 

detrim~ntal effects its presence had on the three main witnesses, the 

fact. that the government was very much involved in this incident, 

and that those who knew about it chose to cover it up. 

The Cash-Landrum incident has to be one of the most 

thoroughly investigated cases in the history of ufology. I myself 

spent hundreds of hours interviewing Betty, Vickie and other 

witnesses and studying the case, but my efforts pale when compared 

to what John SchuesSler has_ done. He has devoted years to 

investigating every aspect of the Case - the encounter itself, tracking 

down other witnesses, checking the medical records and histories of 

the three witnesses, consulting medical authorities, helping Betty, 

Vickie and Colby get medical and legal help, probing the military 

and government angle and, most important, keeping the case alive 

when others had abandoned it. 

The case remains one of the most important in the history of 

ufology. It has never been resolved. Someone in the U.S. knows 

exactly what happened to Betty and Vickie and Colby but they have 

remained silent despite all the suffering - and ridicule - those three 

endured. 
Hopefully, this book will keep the search for truth alive and one 

day we'll know not only what happened that night but also why 

those in the know chose to sacrifice the health and reputations of 

Betty, Vickie, and Colby. 

Bob Pratt 
Lake Worth, Aorida 
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THE CASH-LANDRUM UFO INCIDENT 

Prologue 
THE INTRUDER ARRIVES­

A LIKELY SCENARIO 

The helicopter amphibious assault ship U.S.S. New Orleans ·is 

waiting in the early evening darkness for the return of the Operation 

Snow Bird helicopter task force. Moving at a speed of less than 5 
knots the New Orleans is heading for the rendezvous pOint in the 

Gulf of Mexico several miles south of Crystal Beach, Texas. They 

had been monitoring the activities of an intruder for more than 24-

hours and the waiting would soon tome to an end. 
Meanwhile, the helicopter task force had flown inland, crossing 

the Louisiana coast line a few miles east of Port Arthur, Texas. 

Turning west, they flew between Port Arthur and Beaumo·nt, 

carefully avoiding any large towns. 

After their failure to rescue the American hostages in Iran in 
April, the task force had been completely restructured while 

planning for a second rescue attempt. The new unit of helicopters 
included Black Hawks, Chinooks, a Sky Crane and several light 

observation models. All but the light observation craft had been 

modified at an Army depot in Pennsylvania, by adding special 
cqmrnunications, infrared radar guidance, night vision systems, 

refueling systems and special long-range fuel tanks. In November, 

they had been assigned to a unique training exercise that included 

night precision flying in Texas in conjunction with units from Grey 
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Field at Fort Hood. 

It was just dumb luck that the New Orleans had been in the Gulf 

of Mexico when the intruder arrived. Because of their plan to try 
again to rescue the hostages in Iran, training had not been suspended 

for the holidays. · 

The U.S. Government was keenly aware of the intruder's 

operations over the continental United States. Ever since the 
Holloman Air Force Base landing in New Mexico in 1964, 

government officials had been aware of all major alien intrusions; 
but only interfered when there was a threat of exposure. 

Just 24-hours earlier, civilians reported the flight of the large 

diamond-shaped craft in the skies over Arkansas and they said it 
was heading south. As usual, however, government officials just 
made fun of the reports. Now it was the night of December 29, 

1980, and the intruder had concluded its oPerations over Louisiana 

and was heading west in Texas. As the huge craft approached the 
town of Liberty around 8 p.m., it sustained a major systems 

_ malfunctia:n. Unless ·repairs could be made quickly, it would go 

down somewhere in the east Texas Piney Woods. 

The intruder's emergency signal was picked up and relayed to all 

operating units in Texas and Louisiana via the NORAD network in 

Cheyenne Mountain, in Colorado. In minutes, helicopter units from 
the New Orleans and from Fort Hood were airborne. -If the intruder 

did crash, they were prepared to cordon off the area to keep civilians 
out while the clean-up operations were underway. The Chinooks 

carried troops and cheinicallbiological warefare equipment. The 
Skycrane was ready for -heavy-lift removal operations, while the 

Blackhawk.s would control the airspace over and around the crash 
site. 

As the intruder passed near Dayton, Texas, its systems were still 

manfunctioning and a crash appeared imminent. Ground-zero was 

pinpointed as a site about three miles from Huffman, Texas, a small 

town to the northeast of Houston. It would be nearly 9 -p.m. before 
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the New Orleans' helicopter task force could reach the crash site and 

several minutes later for the Fort Hood unit The plan was to either 

escort or haul the intruder to a safe zone over the Gulf of Mexico. 

But from miles away they could see the bright glow from the 

manfunctioning intruder and were prepared to initiate clean-up 

operations when they arrived at Huffman. They were not aware that 

someone on the ground was already in harm's way. 

Note: The scenario is a tool used by Futurists and military 

planners to determine possible outcomes in- world events. Based on 

all available facts, this scenario was chosen over eight other 

scenarios as the most likely description of what happened the night 

of December 29, 1980, when Betty Cash, Vickie Landrum and 

Colby Landrum sustained life-threatening injuries during a close 

encounter with a huge diamond-shaped object in east Texas. 
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Chapter 1 

THE ENCOUNTER 

The glow appeared on the horizon so gradually that several 

minutes passed before anyone in the car noticed it It was a vertical 

streak. of red, and even though it appeared to be miles away, it stood 

out clearly in the dark sky. 

Little Colby Landrum was the first to spot it. 

''What's that, Grandma?" he said. He was standing behind the 

front seat of the 1980 Oldsmobile Cutlass behind Betty Cash, 52, 

who ,.,as driving, and his grandmother, Vickie Landrum, 57. 

Colby, a seven-year-old with vivid blue eyes and hair so blond it 

was nearly white, nodded toward the streak in the sky as he spoke. 

But neither woman noticed his gesture. He had his arms crossed on 

the top of the front seat and was quietly listening to the running 

conversation between the two women. 

Both had heard Colby but they thought he was asking about 

something orie of them said, because they had been telling him what 

life was like before he was born, or what Vickie called "used-to-be 

tiines." 
Colby continued to listen but his curiosity aboUt the thing in the 

sky was growing. It appeared to be getting larger. 
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It was shortly before 9 p.m. on December 29, 1980, a Monday, 
and they were eight or nine miles east of New Caney, Texas, 
driving south on State Fann Road 1485 enroute to their hometown 
of Dayton, about 15 miles away. 

DaytOn is a small town, one of many that support the area's 
ranching and oil workers. It is a half-hour's drive northeast of 
Houston. 

They had gone out earlier in the evening to find a bingo game, 
driving 23 miles north to the town of Cleveland, where the VFW 
club nearly always has a game on Monday night. But the club was 
dark and they drove back south to the town of New Caney, where 
the American Legion hall also holds games. Again they were 
disappointed. The Legion hall was closed. 

They gave up trying to find a game and drove to a truck stop on 
the east side of New Caney for something to eat. They were there 
nearly an hour, and left about 8:45 p.m., heading east toward 
Dayton on State Farm Road FM1485. The highway was dark and 
deserted. 

Winters in southeastern Texas are generally mild, with the 
temperature dipping down as low as the mid-20s only three or four 
times a year. On this night, the rain and drizzle that had been falling 
during the day had stopped and the air was a chilly 40 degrees. 

Inside the car, however, it was wann and comfortable. They 
had the heater on and the radio tuned to the country-western sounds 
of Radio KIKK. The radio was playing softly and was virtually 

. ignored as the women talked. 
They were driving through a section of east Texas known as the 

Piney Woods, which remains green and fresh while the dense 
undergrowth of weeds and vines tUrns a crisp- brown in the winte!-. 

The highway was hemmed in by walls of tall pine trees, with 
only a small clearing here and there for a solitary house or trailer 
home. During the daytime, the road is heavily traveled by logging 
trucks, but on this night Betty's car seemed to be the only vehicle on 
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the highway. 
The red glow on the horizon was definitely getting bigger now 

and Colby became more curious. Betty was saying something to 
Vickie, with her head half turned toward her, when Colby reached 
over and nudged Betty's face to the left. 

"Aunt Betty, what's that?" he asked. 
"What, Honey?" Betty replied, glancing at him. 
By now, Colby had gently pushed his grandmother's face so 

that she was looking at the sky ahead. "See, Grandma? What's 

that?' 
Both women had seen the light but they hadn't paid any attention 

to it. Now they stopped talking and studied the bright light. 
"Boy, that's strange," Betty said. 
To Vickie, it looked like a long streak of fire. "Well, I know it 

isn't a plane or a star," she said, ""but I can't figure it out." 
"Maybe two planes collided," Betty said, but as soon as she 

spoke she knew that couldll't be the explanation. Then she thought 
that perhaps a new shopping center had opened in a nearby town 
and that a searchlight was being used to draw a crowd. But 
whatever was in the sky didn't move around the way a searchlight 

does. 
"I don't know what it is, Vickie, but it's causing the sky to light 

up," Betty said. 
Vickie" said to Colby: "Honey, I don't know what it is, but 

don't worry about it. It's nothing to worry about." 
Betty had been driving about 50 to 55 miles an hour, but she 

began to drive more slowly .. Whatever it was, it was definitely 
closer now. Whether it was coming toward them or standing still as 
they approached it, they couldn't tell. 

They drove another two or three miles, losing sight of it briefly 
at times as the road curved and trees got in the way. But it was 
getting bigger and brighter all the time. 

"Maybe it will just go on," Betty said, becoming more 
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apprehensive. ''Maybe we won't see anything else." 

In a matter of just several minutes, it had grown from a small red 

streak on the horizon to a fiery looking thing the size of a car, and 

they began to become concerned. Colby was now quite frightened. 

Then, with no warning at all, the sky seemed to split open and 

the object came angling down directly in front of them, settling 

swiftly between the ~es just ahead of them and above the highway. 

It seemed enormous! 

"Oh my God!" Betty shrieked, "What is that thing?"" 

Vickie was shaken and frightened, and Colby was terrified. 

The fiery object was only a few hundred feet in front of them, 

and they were rapidly getting closer to it. It towered above the trees 

with the bottom coming more than half way down into the trees. 

Although it was still well above the highway, strips of flames 

blasted down from the bottom, virtually blocking the way, and a 

roaring sound bombarded their ears. It gave off dazzling brilliance. 

Almost immediately, they began to feel heat in the car. 

"Oh, Lord Jesus!'' Vickie cried. 

Colby screamed and clawed his way over into the front seat to 

get into the protective arms of his grandmother, burying his face in 

her lap. 

Betty's first panicky impulse was to step on the gas and drive 

under the thing to get away from it; but Vickie shouted: "My God, 

Betty! Stop! You're going to run into it and it's going to bum us 

P 
.. u . 

Betty slammed on the brakes bringing the car to a halt in the 

middle of the highway less than !50 feet from the object. Vickie 

had to brace herself against the dashboard to keep her and Colby 

from being thrown forward. 

"If we had gone on, I know we would have burned up,H Vickie 

shouted over Colby's wailing. He was frantic, crying and begging 

her to hold him. 

Betty glanced to the side and then looked back through the rear 
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window, seeking some way to escape, but the highway was narrow 

and she was afraid of getting stuck in the muddy ditches if she tried 

to turn around. 
"Vickie, I can't even see the sides of the road!" she shouted. "I 

can't tum around and I don't dare back up." 

She had never been so frightened in her life. She didn't know 

what to do. "Oh, Vickie, what's going to happen to us?" she cried. 

"I don't know," Vickie cried in despair. -"It's like d1e ~hole 

woods is on fire." 

Colby was hysterical and Vickie, trying to soothe him, kept 

saying: "Colby, baby, it's going to be all right, it's going to be all 

right" But she was terribly frightened herself and, raising her voice 

over his screams and the noise from the object, she said to Betty: "It 

looks like the end of the world!" 

It was getting warmer and warmer and Betty opened her door 

and got out. She was going to run away from whatever this thing 

was, but because of the brilliant light it gave off she couldn't see 

where to run to. She felt trapped and helpless as she stood behind 

the car door. 
Then Vickie got out, driving Colby into new hysterics. 

"Grandma! Don't go!" he screamed, clawing at her, trying to 

pull her back in. He thought she was going to leave him, and in 

desperation he screamed anew, jumped out of the car and tried to 

run. But Vickie caught him and held him close to her, ~emming him 

in between her and the front seat. 

Vickie wanted to run too, but she wasn't going to leave Colby 

behind and she knew she couldn't run and carry him too. 

The trio stood behind the doors and stared at the object. It was 

nothing like they had ever.seen or imagined before. Vickie had her 

left hand on the top of the car as she stood there in awe, an action 

she would later regret. -

The bright glare was nearly blinding. It seemed to come from 

the flames that periodically gushed from the bottom of the object, 
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but they couldn't really tell what was causing it. 
By shielding their eyes, they could see beyond the brilliant 

luminescence what appeared to be a grayish, metallic structure as big 
as the 200--foot tall water tower in Dayton. It was so huge they were 
afraid it would fall over on top of them. 

It was more or less diamond shaped, coming to a point at the 
sides and tapering to a blunt end on the top. They couldn't see the 
bottom because of the bright light and the flames. 

Flames blasted down continuously, but didn't touch the 
highway. From time to time, the flames shot down with even 
greater intensity and at these times they could hear a loud whooshing 

sound, similar to the noise made by air brakes on a truck. 
Whenever this happened, the object would rise twenty or thirty feet, 
but then would settle back down when the flames subsided. 
Sometimes the flames seemed to go out almost completely, but the 
brilliance of the object never diminished. 

The object seemed to be struggling to rise up above the trees, but 
it would go up only so far and then it would settle back down again. 
As it did this, it emitted a shrill beeping sound at irregular intervals, 
so loud that it hurt their ears. 

Colby, still crying uncontrollably, was so distraught that he 
fought to break free of Vickie, but she kept a firm grip on him. 
Mter a minute or two, he got back into the car and begged Vickie to 
get back in with him, nearly pulling her clothes off as he tried t0 get 

her back into the car. She kept a grip on him as she continued 
watching the object, but -after two or three more minutes he had 
become so terror-stricken that she became alanned and she got in the 
car with him. 

"Momma's back in the car," she told him, trying to calm him 
down. "Momma loves you, darling." She had raised him since he 
was a toddler and she was both mother and grandmother to -him. 

Vickie hugged him tighrly. His heart was beating so wildly that 

she could feel it through her sweater. He was having trouble 
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breathing and Vickie was afraid he was going to have a heart attack. 
"Colby, honey, Colby," she kept saying over and over, trying to 

calm him down. "Baby, you look real close and right at the center 
of that thing if you see a big man come out, that's going to be Jesus. 
He's not going to hurt you. He'll carry us to a better place. Don't 
be afraid. You look straight at it and just keep your eyes on it and 
when you see something come out of it, it will be Jesus. He's not 
going to hurt us. He's coming after us and there's no way that God 
will ever hurt anybody." 

She kept talking to Colby and gradually he pulled his face away 
from her chest and looked at the flaming object. After about a 
minute, he stopped crying enough to ask: "What about Pap:.paw?" 
That is what he called his grandfather. 

Vickie replied: "We'll go through Dayton and pick him up. 
We'll go by and get Pappa. Don't you worry about him. We're 

going to carry him with us." 
That seemed to calm Colby down a little, but then Vickie realized 

that Betty, instead of getting back into the car with them, had 
actually begun to walk toward the front of the car. "Betty," she 

screamed, "Get back here before you bum up." 
Betty could just hear her over the roar, but she did not tum back, 

thinking that if she got a little closer to the object, she could get a 
better look at it. She moved slowly, a foot or two at a time, unsure 
just where she was because it wa.o:; difficult to see anything. Once, 
she reached out with her right hand to touch the fender, and instantly 
snatched the hand back. The metal was blistering hot 

She raised her left arm to shield her eyes, but she still couldn't 
make out any details on the object. By now, h~r eyes were feeling 
as if someone had pulled a thin veil over them. She wasn't sure just 
where she was, but thought she was near the front bumper of the 
car. She didn't dare go any further. 

She stood there for a long time, at least three minutes, and 
perhaps as much as five. All the time she could hear Vickie 
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screaming at her to get back in the car. 
The heat finally became so unbearable that she turned and 

walked back to the door. She started to grab the door handle, but it 
was too hot and she had to use the tail of her leather coat to open the 
door. 

"Why in God's name did you do that?" Vickie demanded angrily 
when Betty was back inside the car. «You could have burned up out 
there!" 

"I don't know, " was all that Betty could say. "I thought maybe 
I could get a better look, I guess." 

"Well, you shouldn't have gone out there," Vickie replied, still 
quite upset. 

Vickie and Colby perspired freely, but Betty's skin was only 
mildly damp even though she still had her leather jacket on and had 
been outside longer. Both women had been crying for some time 
and Colby had never stopped. 

They didn't know how long they had been there. It had been 
fifteen minutes, perhaps, and the object still lumbered slowly up and 
down, with no change in the heat, the roaring, the beeping or the 
brilliance. 

"There's no ~ay we can ever live through this heat," Betty 
sobbed. "We're going to die." 

Vickie was too busy praying to God to answer, and Betty began 
to pray quietly. 

Then suddenly, another mass of flames shot down from the 
object and in an instant it rose swiftly above the trees, almost out of 
their line of vision. The object was leaving. 
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Chapter2 
THE FIRE GOES OUT 

They were surprised by the speed of the thing and immensely 
relieved to see it go, but. they still didn't feel safe. At frrst, they 
could no longer see the object, although the woods and highway 
were still brightly lit. They had to lean forward and look up through 
the windshield to see the object. It had risen to a height of perhaps 
600 to 800 feet above the ground. They could no longer distinguish 

its shape. _ 
Then it stopped moving up and the names died out completely. 

Almost immediately, they became fearful again. But the object 
appeared to tilt over on its side and then began to move slowly south 
in the direction of Galveston Bay. Even though flames were no 
longer coming out of the object, it still glowed brightly like a piece 
of red hot iron on a blacksmith's anvil. 

As the object rose and began to move away from th~m. Betty 
blurted out "Vickie, there's helicopters chasing that thing!" 

All three had heard the distinctive chop-chop sound of the 
helicopter rotors a minute or two earlier, but they had thought the 
sound was part of the noise coming from the object. 

Although there were a few helicopters with only a single rotor, 
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most of them had two large rotors, one in front and one in back. 
The helicopters were much bigger than the car, but alongside the 
·object they appeared to be small. Betty and Vickie had never seen 
helicopters as large as these or with two rotors before. 

The sudden upward movement left the helicopters behind 
momentarily, but they caught up with the object in a second or two, 
staying with it as it began to move slowly away. 

"I'm going while the going's good," Betty said as soon as she 
realized the object no longer stood in their way. 

But she realized for the first time that the engine on the Cutlass 
had died. The glare from the object was still brigbt enough that she 
had to feel for the keys in the ignition. She had to try twice before 
the engine started. As soon as it started she shifted gears and 
jammed her foot down on the accelerator. As the car- leaped forward 
she turned on the air conditioner. 

The object and the helicopters were off to their right, but still not 
very far away. Some of the helicopters seemed to be swarming 
around the object while others were still flying toward it. "It looks 
like to me they're trying to help it or hem it in," said Betty. "See 
how they are stacked up around it? It looks like some of them are 
trying to get above it." Betty was driving south and the helicopters 
were moving at an angle to the southwesL She had thought for a 
second about turning around and going the opposite direction, 
rejecting that idea in favor of getting home quickly. 
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Chapter3 
THE TRIP HOME 

All three were still badly frightened, but the terror that had 
_ gripped them was now easing. Both Betty and Vickie were still 
crying a little, even though they were relieved that they had survived 
their ordeal. Colby was also crying at times, but not as much as 
before. 

About two miles do'Yn the road, Betty stopped near a small 
bridge and- said, "Look, there's more helicopters coming over 
there." 

She pointed to the left, and low in the sky they could see a 
steady stream of choppers flying toward the object from the east. 
By now, the object was perhaps a quarter of a mile or. more away 
and it looked like an oblong ball, glowing red. They never saw any 
more flames coming out of it after it lifted up above the trees. 

Betty drove on, watching the object and the helicopters almost as 
much as she watched the road. 

"You better watch where you're going or you're going to run us 
into the ditch!" Vickie warned Betty. 
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All three were hot and miserable. 

"I'm burning up from the inside out," Betty complained. "I feel 

like I'm burned to a crisp." 

"I wouldn't wonder," Vickie replied, thinking of how Betty had 

stayed outside the car so long. Then she added: "NoW I'm 

beginning to get a headache." 

·Colby complained of a headache, too. 
"It is probably because of that glare," Vickie said. "My eyes are 

burning too." 

Betty's eyes felt as if she had stared at the sun too long. All 

three could see spots before their eyes. 

As Betty drove, Vickie watched the helicopters for a moment . 
and then said, "One thing is for sure, either they know what that 

thing is or they're trying to fmd out." 

"They must know what it is or they wouldn't be there," Betty 

replied. 

. Colby was silent, keeping a fearful watch on the glowing object_ 

''Those people in the helicopters better watch themselves," Betty 

said. "As hot as we were back there, they've got to feel it too. 

Some of them are even closer to it than we were and if they don't 

watch out they're going to get burned up.'' 

"Maybe they don't know. how hot it is around it," Vickie said. 

"I hope they don't get hurt." 

Two miles further down the road they turned west on FM2100 
and a short distance later Betty stopped near the entrance to a rural 

cemetery. From there, they could clearly see the object and the 

helicopters across an open field and had r:o intention of getting close 
enough to he homed again. 

While they were stopped, they began counting the helicopters. 

Betty thought there were twenty-six. Vic}cie and Colby were 

counting together and Vickie said there were twenty-one. 

"No, there's two more over there, Grandma," said Colby. 
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"Maybe I counted some twice," Betty said. They finally agreed 

there were at least twenty-three helicopters, some flying around the 

objeCt and others still flying toward it from the east. 

As they watched the ·activity in front of them, one of the large 

helicopters with two rotors flew fairly low over their car. The noise 

and vibration was horrendous, instilling a bone-chilling fear into 

eacli of them. There was no indication that the crew members had 
seen them or the car. 

The helicopter was so close to their car that they could see some 

kind of round insignia on the side that indicated to them it was a 

U.S. military helicopter, but they coUldn't tell whether it belonged to 

the Army, the Air Force, or what. 

"As soon as I get home rm going to call Ellington and ask them 

what is going on," Vickie said. At that-time -Ellington was an Air 

Force Base located just south of Houston, about forty-five miles 

from where they were at the moment. Today, Ellington is a public 

airport owned by the City of Houston. A number of aircraft are 

assigned to the base, some of which are used by astronauts and 

other National Aeronautics and Space Administratio!l personnel who 

work at the Lyndon B. Johnson Space Center a few miles from 

Ellington. 
Eight CH-47 Chinook helicopters, which are large and have two 

rotors, were also based there. The helicopers belonged to the Texas 

Air National Guard. The women did not know this at the time. 

About a mile beyond the cemetery, Betty turned .east on the 

Huffman-Eastgate Road, which led them to FM1960 about two and 

one half miles beyond. The object and the helicopters were now 

much farther off to their right, but were still clearly visible. 
Allh~ intersection of the Huffman-Eastgate Road and FM1960, 

they stopped to re~counted the helicopters. Again, they counted 

twenty-three, but they could see still more coming from the east 

"Listen," Vickie said, "Let's don't stop any more and take time 

counting the helicopters. Let's get out of here." 
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Betty agreed and turned the car onto FM1960 heading for 

Dayton and home. 

About a minute later the radio began playing. No one had 

touched it. Betty had turned it on when they left New Caney, but it 

had been silent since the first moments of the encounter. From that 

moment until now, they realized, they had heard nothing from it, not 

even static. 
Betty dialed one station after another, hoping to hear news about 

the object. But none of the stations said anything about it. 

They were now ffioving directly away from the object, and Betty 

could still see it sometimes in her rear view mirror. Vickie kept 

looking back from time to time all the way to Dayton, while Colby, 

quiet now, was facing backwards, watching out the rear window, 

still afraid the object was going to come after them. 

"We never did see Jesus, did we, Grandma?" he said. 

"No, baby, we didn't," she replied. 

The closer they got to Dayton the worse they fek Vickie said 

she was feeling a pain between her eyes ~d Betty complained of a 

severe headache. "It feels like the top of my head is coming off," 

Betty exclaimed. 
Their eyes began to feel puffy and irritated. They were quite 

thirsty. They were beginning to feel nauseated, with abdominal 

cramps. 

By the time they entered Dayton, Betty was so sick that she was 

barely conscious ofletting Vickie and Colby out at their house. Any 

other time she would have stopped in and talked for a while. 

"Vickie, I'm just going to go on home," she said. "I'm so upset." 

She sped off as they were still walking toward their house. 

As she drove the seven miles to her home north of Dayton, she 

could feel some lumps forming on her neck and head. However, 

the pain in her head- was so great that she was only mildly curious as 

to what the lumps could be. She wanted only to get home as soon 

as possible. 
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"I'm going to get inside and lock my door," she told herself. 

She hoped that as soon as she had a chance to get a drink of water 

and lie down she would feel all right. 

"I feel like I could die," she said as she walked into her house. 

It was nearly her last lucid moment for about a week, llild in the 

months to come there were times she wished she would die. 
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Chapter4 
THE SICKNESS BEGINS 

Betty, a trim, attractive woman who was meticulous in her_ 
appearance, found the ravaging effects of the encounter on the. 
highway were already beginning to show even before she reached_ 

home. 
Less than ten minutes after letting Vickie and Colby out, she 

walked into the house feeling nauseated. Her face was red and: 
swelling, her head was pounding from a· headache and her eyes· 
were burning. She was unbelievably thirsty. 

She was also afraid. Traces of the terror she had felt less than a· 

hour earlier remained, and she wanted nothing more than to get: 
inside, lock the doors and go to bed. 

But she found she had company. Wilma Emert, 42, a friend: 

who worked for her as a waitress in the small cafe that Betty: 
operated, was there with her son, Darrin, 15, and a niece, Leslie, i 
10. Wilma's husband was working the night shift and she· 

sometimes stayed at Betty's overnight rather than going to her home : 
far out in the country. Betty had forgotten that Wilma was coming ' 
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over. 
Betty's son, Toby Howard, 32, was also there, but he didn't 

stay long and Betty has no recollection of seeing him. 

"Wilma," Betty said, trying to focus her blurry eyes, "I'm so 

sick and I've never had a headache like I've got now. It's really 
terrible. And look .... " 

Betty passed her fingers lightly over some of the lumps that had 
formed, and said: "Look, they're all over my head, my neck, my 
arms .... " 

''What's happened to you?" Wilma asked. Betty told them about 
the incident on the highway, but Wilma didn't think she was being 

serious and just laughed. 

The nightly 10 o'clock television news was coming on and Betty 

tried to watch to see if there was anything about the errant aircraft, 

but her eyes hurt too much and she felt as if a veil had been drawn 

across them. 
Shortly afterward, Betty said good night and went to bed. By 

then, she had drunk one glass of water after another, yet she still felt 

~hirsty. She was also beginning to vomit and suffer from diarrhea. 

A somewhat similar scene was being played out in Vickie's 
home in Dayton. For Vickie, a usUally cheerful and alert woman 

with pale blue eyes and gray hair, it was "the longest night of my 

life, a nightmare." 
She and Colby both felt as if they had been out in the sun at the 

beach all day, but because the weather had been cool and windy, she 

thought they had simply been chapped. 
Both drank several glasses of water apiece, trying to quench 

their thirst. Vickie then took a bath in an attempt to relieve the 

burning feeling, but that only made her feel worse. The water, 

although tepid, felt scalding hot. 

Because of this, she decided to just sponge Colby off wi~h a 

damp washcloth. Even that was too much, and he complained that it 
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was burning his skin. When she finished, she rubbed baby oil all 

over and put him to bed, and then rubbed; baby oil on herS!llf. 

Vickie had trouble going to sleep. She. was. feeling miserable 

and she kept thinking about what had happened to them. She fmally 

fell asleep, only to awaken about one a.m. to. hear Colby crying. 

She went into his bedroom and found he h~td vomited all over 

the bed. He was also having diarrhea, and as Vickie began to clean 

up, she got sick herself. 

She couldn't understand why Colby was so sick. She thought 

perhaps it was something he had eaten at the truck stop in New 

Caney, but all he had was some pancakes, and miJk. It never 

occurred to her that his condition, and hers, could have been 

connected in any way with their encounter on the highway. 

She gave him some Kaopectate and managed to get him back to 

sleep, but neither of them got much rest Throughout the night she 

and Colby both continued to vomit from time to time and suffer 

from diarrhea. 

Betty was having even worse problems. She was desperate for 

water but was too weak to get out of bed. She felt like she was on 

fire inside. Several times doting the night, she called out to Wilma 

for help, but she couldn't arouse anyone. 

The next morning, not aware that Betty was sick, Wilma and the 

children left early. Betty, dozing fitfully at times, didn't hear them 

leave. 
Back in the Landrum home, Vickie had gotten up at 5:30 a.m., 

still vomiting and_ with an aching head, to fix breakfast for her 

husband, Earnest. He had been asleep when she and Colby got 

home the night before and had slept through all the commotion. 

Vickie's skin was redder than usual, but he didn't seem to notice. 

Vickie dido 't call his attention to_ it, nor did she say anything to him 

about what had happened. 

Some time after he left for work, she awakened Colby, who was 

still sick, and had him get dressed. By now, both of them looked 
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quite sunburned, even on their arms although they had been wearing 

sleeves the night before. 

"Colby," she said to him, "don't tell anybody about what 

happened last night because they won't believe you." 

Neither felt much like eating breakfast and, around 9:00 a.m., 

she and Colby drove to Betty's restaurant and grocery, located 

seven miles north of Dayton. Vickie worked there as a waitress, but 

Betty had closed the business down a few days earlier and was 

preparing to move to a larger location in Dayton. Vickie had 

promised to help pack, but Betty hadn't arrived yet, so Vickie used 

her own key to unlock the place. She then sent -Colby over to 

Betty's house about a third of a mile away to-see why she was 
missing. 

Colby found the doors locked so he pulled himself up to the 

, window sill to peer inside. Colby came back and reported there was 

no activity in Betty's house. 

Vickie worked all her life, even while raising her five children. 

A confident, self-reliant woman, she grew up working in the cotton 

fields near Laurel, Mississippi, and later had worked in Dayton for 

many years as a waitress. Without waiting for Betty, Vickie started 

right to work. Loyce Edwards, the cook,- arrived soon after and 

pitched in. 

An hour had passed without any word from Betty, so Vickie 

asked Edwards if he would go over to Betty's home and check on 

her. Edwards went there and knocked on the front door but got no 

response. He then went around to the back of the house, knocked 

on Betty's bedroom window and asked if she was all right. Betty 

told him to tell Vickie she was sick and to come help her. 

Vickie found Betty unable to do anything for herself. Her face 

and neck were swollen and she appeared to be covered with blisters. 

"Vickie, I've got to have some water," Betty moaned. 

"Betty, what's wrong with you?" 

"I'm dying. I've got to have a drink of water." 
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Vickie got her water and helped her into the bathroom. She tried 

to get Betty to go to a doctor or even go to a hospital, but Betty 

refused. She thought people would laugh at her if she told them 

what had happened to them the night before. 

Vickie tried to get Betty to eat something but Betty had no 

appetite. Vickie stayed with her for several hours, getting her water 

and helping to the bathroom from time- to time; but' by early 

afternoon she realized Betty wasn't going to get well enough to be 

left alone. She bundled her up in a blanke~ helped her into her car 

and took her back to her own home. 

Vickie fixed up a daybed in her living room for Betty, who 

Continued to suffer from vomiting and diarrhea. as did Vickie and 

Colby. 

Late in the afternoon, Ernest Landmm, a big, husky fellow of 

58, carne home from his job at a petrolemn tank farm and asked why 

she and Colby were so red. Vickie said she guessed that they had 

gotten chapped by the wind out at the cafe that morning. He then 

asked what was wrong with Betty; and Vickie, because of the 

blisters, said she thought Betty had blood clots. 

Vickie nursed Betty for the next three days. Betty was delirious 

much of the time. She ate very little. Vickie would try to feed her a . 

spoonful of soup but Betty would throw it up right away. Her skin 

was very rect and she was swelling. She was still suffering from a 

severe headache as well as the nausea, diarrhea and the blisters on 

her neck, head, and back. Her eyes had swollen shut. 

Vickie became more and .more worried about her, afraid she was 

going to die. She got so scared she asked Loyce Edwards and 

Wilma Emert to come and look at Betty. They thought she needed 

to be in a hospital. 

Neither Vickie nor Betty had told anyone other than Wilma about 

the encounter and Vickie had told Colby not to say anything about it 

to anyone. 

To Vickie it was "one big nightmare that wouldn'tend." Betty 
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continued to get worse and Vickie didn't know what to do. She 

couldn't get a doctor to come to the house and look at Betty. For a 

long time, Betty wouldn't or couldn't tell her who her doctor wa.~. 

When she did say her doctor's name was Dr. Shenoy, Vickie wasn't 

sure it was right. Vickie then realized that the local pharmacist might 

have the name of Betty's doctor- and he did. It was Dr. Shenoy. 

She phoned the doctor, described Betty's condition and he told her 

to get to Parkway General Hospital in Houston immediately. 
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Chapter 5 

BETTY IS HOSPIT AU ZED 

Vickie didn't have the money to call an ambulance, so she had 

her daughter-in-law help her drive Betty to the hospital. Betty was 

in so much pain she doesn't remember the trip. Betty was admitted 

to Parkway General Hospital in Houston on January 2, 1981, at two 

o'clock in the afternoon by Dr. V. B. Shenoy. 

Vickie told the doctors she thought Betty was suffering from 

blood clots, but said nothing of the encounter. The doctors quickly 

determined Betty didn't have blood clots and tried to find out if 

Betty had been burned. Thinking they were talking about being 

burned by fire, Betty told them no. She also said nothing about the 

encounter. 
Despite her denial, they treated her as a bum patient, giving her 

antibiotics and steroids, and applying salve and creams to the 

blisters. A dermatologist examined her and suggested she might 

have an allergic reaction to something, possibly shampoo. A 

neurologist examined her and said her headache might have been 

caused by severe tension. X-rays, and EEG and a CAT Scan 

showed no '!-bnormalities. 

On the second day in the hospital Betty began losing hair and 

over the next couple of weeks she developed bald s~ots all over her 

head. Her eyes swelled up and she could barely sec. She kept 
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breaking out in blisters. The headache continued, as did the bouts 

of nausea and diarrhea. Whenever she closed her eyes, she could -

still see the glare from the encounter with the object 

Two days after Betty was admitted to the hospital she was 

visited by her daughter, Mickey Foster, 31, from Dallas. 

"I walked through the door and turned right around and walked 

out because I thought I was in the wrong room," Mickey said later. 

"I didn't even know it was my mother. I had to walk out and look 

at the door number again." 

"It upset me so badly I broke down crying. Her face was the 

size of two man's faces put together. Her eye.s were swelled shut. 

It looked like she'd been under a sun lamp. When I rubbed her 

forehead, water just squirted out. It looked like a blister that had 

popped; but it was all over her face and it was all in her hair. I went 

to rub her hair and it was just falling out." 

"She didn't know I was there until I spoke, and I'd been sitting 

there for ten minutes trying to get my head together." 

On January 19, Betty was allowed to go home, but the doctor 

warned Vickie: "Don't let this lady lay home and be in the shape she 

was in before you bring her back." 

Betty didn't fare we11 outside the hospital. The horrible 

headaches continued. She began to swell again and broke out in 

more blisters. She had no appetite, ·was sick to her stomach and 

would throw up even if she took just a drink of water. So, on 

January 25, she- re-entered Parkway General Hospital for more 

treatment and more tests. 

It was when Betty was being admitted the second time that the 

story finally came out. One of the doctors asked what had _caused 

Betty's condition and when Vickie and Betty said they didn't know, 

Colby spoke up and said: "'I know what it was -- it was that thing 

we saw." When the doctor asked for an explanation, Betty decided 

to go ahead and tell the rest of the story. 

Dr. Shenoy, Betty's iegular doctor, was upset when he learned 
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of the encounter. He chastised her for not telling him the_ first time 
she was admitted, saying: "There's a chance I Could have helped 
you rest a lot better if I had known." He then started her on 
antibiotics to help fight the infections in- the blisters. Her eyes were 
still swollen and her ears were infected. 

But the real story was not of much use in determining how to 

treat her, because the doctors were really at a loss as to what to do. 
"I have never had any experience in dealing with a patient who 

has been exposed to a UFO," Dr. Shenoy explained later. Although 
some doctors sniggered at her story, he took it seriously. 

Mter Betty was admitted the second time the loss of hair became 
much worse. It fell out in clumps. In a few days she had several 
bald patches on her skull three to four inches in diameter. Despite 
the story about the UFO encounter, a dermatologist said the problem 
was alopecia areata, a baldness disorder that rna:y or may not be 
permanent. Later investigations revealed this diagnosis was 
suspect. 

An opthalmologist examined her eyes to see what effect 
exposure to the bright light might hav_e had, but found no serious 
damage. Results of blood test5 were never released. The EEG and 
CAT Scan revealed nothing of interest 

She was discharged for the second time on February 9 and 
stayed with a brother in Houston. Two weeks later her mother, 
Pauline Collins, took her back to her home in Birmingham, 
Alabama, so she could look after her. 

Betty never regained the health she had -before the encounter. 
She had lost 16 pounds; dropping to 94 pounds, and it was months 
before she was back up to her normal 110 pounds again. It was 
four months before all the vomiting, diarrhea and nausea stopped, 
but the bad headaches continued for six mori.ths. It was May before 
her hair began to grow back and then it took several more months 
before she fina11y gave up wearing wig.~ when leaving the hou~. 

For an exceedingly long period of time, she would break out in 
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blisiers when she was near any heat higher than normaL That mean 
she was no longer able to take warm baths and had to bathe in wate 
that was nearly cold. Otherwise the water felt like it was burninJ 
her and blisters would stan forming in about 15 minutes. 

Betty entered a hospital in Birmingham in late May, because o 
skin problems, and was discharged four days later. She entered tht: 
hospital again on September 29, complaining of chest pains. Tht 
diagnosis was bronchitis and before she was well again, she asked 
to be discharged on October 4, because an aunt was dying. She wru 
re-admitted on October 17 and stayed another ten daYs. One month 
later, on Thanksgiving Day, she wa::> again admitted because the 
chest pains were back. 

During this visit, a dermatologist examined her and he said she 
was suffering frOm "'radiation exposure." 

On February 13, 1982, she received emergency treatment after 
falling in the bathtub and injuring her elbow. 

Chest X~rays taken throughout 1981 and 1982 showed no 
abnormalities, but early in 1983, lumps were found on her right 
breast. The breast was removed on March 29 and Betty began 
chemotherapy treatment. In May 1983, she suffered a heart attack 
and on June 23 her other breast was removed. 

The pattern of hospital visits has continued every year since the 
encounter and are still continuing. While doctors cannot say that the 
encounter on December 29, 1980, caused all of the events, they do 
admit that it could have been the ''trigger" for the events that 
followed. There is no doubt that she was exposed to radiation 
during the encounter and that the encounter left her in a weakened 
condition that lowered her resistance to illness and disease. 
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Chapter 6 

VICKIE TOUGHS IT OUT 

Vickie Landrum is a tough-minded, self-reliant woman who 
would have survived in the early pioneering days of the old west, 
but nothing had prepared her for the ordeal she went through 

following the encounter. 
She grew up working in the cotton fields near Laurel, 

Mississippi, and married her childhood sweetheart, Ernest W. 
Landrum. when she was 16. She quit school after finishing the 
eighth grade to start raising a family. She and her husband have five 
children, all grown now with kids of their own, and they have lived 
in or near Dayton since 1948. Vickie worked for many years as a 
waitress in Dayton, while her husb~d worked at petroleum tank 

fanns in the Houston area. 
"It was like one big nightmare that wouldn't end," she says, 

looking back at the first few days after the encounter. "I sat up with­
Betty and Colby for three nights and I would have to stay up in the 
daytime to take care of them. I thought she was dying. I thought I 
was going crazy. You couldn't tell nobody because it was to 

unbelievable.'' 
She was sick herself with headaches, nausea, vomiting, and ail 

the rest. 
"For about three months, I'd wake up at night so sick to my 
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stomach it wasn't funny. One night I went into the bathroom an 
then I had to lay down on the t1oor to get better so I could go back t 
bed. In the daytime it would ease off and then I'd be sick again ' 
night." 

The headaches, vomiting, nausea and diarrhea, along with th 
thirst and lack of appetite, continued off and on for about tw 

months, but by then a new problem had developed. She lost mo~ 
of her hair, just as Betty had, and it was nOt until late in 1981 befon 

most of it had grown back again. Vickie was pleased with her ne' 
hair because it had a different, coarser texture and was easier t~ 

manage. 
She also broke out in blisters on her arms and hands shortl: 

after the incident, and there was never a time during the followinJ 
year that she didn't have new blisters forming or old ones healin~ 
At the same time, she found that she had become highly sensitive t1 
the sun and heat, such as from a kitchen stove or a heater. Thi: 
problem Continues to plague her, and even brief exposure can caus1 
her to break out in blisters. 

With the hair and skin problems, there were many times whe1 
she hated to go out in public. 

"I had all those blisters and sores, my eyes were running, hai 
falling out.... It was so embarrassing. I had to go to the groceiJ 
store once and this old lady, a woman I've known ever since · 
moved to Dayton, she says, 'Honey, aren't you ashamed to be in~ 
grocery store in that shape?' And I said, what do you want me tc 
do, starve?'' Then~ Vickie went outside and cried. 

"Another time, I went to church and one of the old biddies said 
'Aren't you ashamed to be out in public like that?'" Vickie. didn'l 
reply. Instead, she got up and left. She said, "It wasn't very funn} 
walking around with a bald head." 

She tried wearing a wig, but this led to a peculiar reaction. 
Martha Thompson, a long-time friend, tells this story: "She ha" the 

wig on one night at my house and she looked so nice in it, and thf 

30 



THE CASH-LANDRUM UFO INCIDENT 

neXt time I saw her she had the wig off and three or four more times 
after that I saw her with no wig on and I said: Why don't you wear 
the wig any- more? And she said, 'Oh, that dammed thing. Every 
time I wear it, I can taste it. I can TASTE it! I can't explain it, but 
when I put that wig on I can taste it in my mouth."' 

Vickie's eyesight began to deteriorate. "My eyes just got worse 
and worse and they were tearing so I couldn't see, even at night. 
My pillow would be wet where they would run. In the mornings 
when I got up, it felt like my eyelids are stuck on something." 

An optometrist in the nearby town of Libeny examined her eyes 
and asked her if she used a microwave· oven. She said no. He 
didn't explain why he asked; but he did give her some medication 
which helped some. Another examination in April 1981 showed she 
was developing a cataract. 

Except for the eye doctor, she didn't see any physicians. She 
and her husband had no medical insurance and, with her no longer 
working, doctors were a luxury they couldn't afford. 

''I just doctored myself," she said. 
For the most part, she also doctored Colby through most of his 

problems. Although he is a grandson, he has been more like a son 
most of his life. When Colby was just a toddler, Vickie stopped 
working to raise him. Colby's parents, Paul and Peggy Sue 
Landrum, were divorced when he was a baby and later, when he 
was four, Vickie went to court and gained legal custody of him. 
Colby has lived with her ever since, but he frequently visits his 
mother and father. 

Colby was in the second grade wh_en the encounter on FM1485 
took place. He hadn't wet the bed since he was a year old, but for 
about two months after the encounter Vickie had to get up two and 
three times a night to change his bed. 

Worse, his lack of control over his bowels forced her to put 
diapers on him for almost two weeks. Even though he was seven 
years old, he didn't complain-- but he would have been mortified if 
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his schoolmates had found out. 
The diarrhea problem recurred from time to time for nearly a 

year. It would often cause him to have an upset stomach and this 
would force him to miss school, once for an entire week and at 
another time for a couple of days. 

"Td give hirri Kaopectate, I'd give him Pepto-Bismol, and I'd 
give him some medicine the doctors gave me that smelled like it had 
paregoric in it," Vickie said. "I was going to carry him to the 
doctor, but when it got to where the doctors weren't doing anything 
for Betty, I said why put me and Colby through it. If they couldn't 
find out what was wrong with her, they sure couldn't find out what 
was wrong with us, and we got along just as well as Betty did.'' 

For more than a month after the encounter, Colby had very little 
appetite and his thirst seemed unquenchable for almost five months. 

Colby didn't break out in blisters the way Betty and Vickie did 
immediately after the encounter,_ but he did become sensitive to the 
sun. In March 1981, he and his mother Peggy Sue went fishing on 
Lake Livingston and although the sun didn't seem very hot, '"when 
he came home his left cheek was nothing but a big hanging blister," 
Vickie says. Mter that, she took care to see that he didn't stay in the 
sun too long. 

His eyes were irritated for many weeks after the encounter, and 
he complained at _times, saying, "It's like I'm looking through 
plastic." Just before school started in the fall of 1981, he had to be 
fitted for his first pair of glasses. 

The psychological effect on him was perhaps worse than the 
physicaL There were times when something as simple as a 
helicopter flying overhead could sei:ld him into hysterics. It was 
nearly six months before he would go outside and play after dark, 
even though the family lived on a well-lighted street. 

On the night of March 7, 1981, he was in a car with Vickie, 
Betty and another. woman when he spotted what turned out to be an 
airplane with a bright light some distance behind the car. "He liked 
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to have had a fit," Vickie said. ''We ~ad to explain to him that it was 
just an airplane." 

"On another night, he and some other kids were playing outside 
and they saw this star fall. He came screaming into the house and I 
had to shake him to his senses." 

Colby was also sometimes afraid to play outside in the daytime, 
usually after he had seen a· helicopter or something similar that 
would re-awaken his fears. For example, Vickie says, in January 
1982, .. he saw two big helicopters like we saw, and for about two 
weeks he wouldn't do his school work just so the teacher would 
make him stay in at recess. Every time he sees something, it puts 
him back into this slnmp." 
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Chapter? 
THE INVESTIGATION BEGINS 

It isn't every day that someone is confronted by a diamond­
shaped object as large as a water tower that comes down out of the 
sky, blo.cks the highway for 15 minutes and then lifts up and flies 
slowly out of sigh~ trailed by a large number of helicopters. In fact, 
as far as can be ascertained, it has never happened before, not in the 
United States, or anywhere else in the world. 

It was such an extraordinary event that it should have been page 
one news the next day. But it wasn't- for two reasons. 

The first is that the news media never heard about it until nearly 
two months later. Neither Betty nor Vickie told anyone about the 
incident other than a few close friends and family members, and 
Colby had heeded his grandmother's warning not to talk about it. 

The second reason is that most news people are too skeptical to 
believe such a thing cOuld ever happen, and they would have 
rejected such a story out of hand without ever trying to find out 
whether there was any truth to it 

Betty and Vickie didn't know what the object was -- an 
experimental aircraft, a "flying saucer'' from who knows where, or 
some other device. So, it was called an unidentified flying object, 
better known as a UFO. This simply means that after examining 
and eliminating all possibilities, it remains unidentified 
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But the term "UFO" tends to be repulsive to otherwise fair and 
objective news people. They lump it in with ghosts, bigfoot, the 
Loch Ness monster, tarot card reading, astrology and other things 
they find disturbing or distasteful. They associate UFOs with "little 
green men from outer space," a temi that is tossed off with. sarcasm 
and ridicule. 

Too few editors and reporters ever made any effort to take a 
clear, unbiased look at this unusual phenomena. It is as if they had 
made up their minds that such things could not be; and therefore 
they aren't-- despite the fact that over the past fifty years hundreds 
of thousands of people around the world have reported seeing 
unidentified flying objects. And people still do. Virtually every day 
somewhere in the world, including the United States, people see 
flying objects that cannot be explained. 

Fortunately, this closed-minded attitude toward the phenomenon 
is not prevalent in many of the smaller cities, where reporters and 
editors tend to be younger and more willing to accept the possibility 
that such things might exist. 

It was not until late February 1981 -- seven weeks after the 
incident -- that a newspaper reporter in Conroe, a small city just 
north of Houston, heard about the incident and b6gan checking into 
iL Although the women had told only a few people about the 
encounter, they did try to find out what the object was and why it 
had caused them to be sick. 

While Betry was in the hospital, Vickie had phoned several 
police agencies, several radio and TV stations, and a newspaper, 
seeking information about the object they had encountered. None 
were able to help. Eventually, she went to see Tommy Waring, a 
neighbor and the police chief in Dayton. 

"We run into this thing that almost came down and it burned us 
bad,"- she told Waring, showing him her reddened skin and telling 
him about Betty and Colby. "I think Betty is going to die." 

Chief Waring wanted to know what kind of "thing" had come 
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down out of the sky. 

"It was some kind of object," she replied. 
Waring didn't know what to think about her story, but he had 

known her for many years and he had never known her to lie to 
him. 

"Well," he fmally said, "I've got a UFO number somewhere in 
the office. I'll hunt it down and give it to you." 

Vickie didn't think it was a UFO and said, "Mr. Waring, I think 
it was something the government had up there, and it liked to have 
fallen on us." 

A short while later, Waring gave her the phone number of the 
UFO Reporting Center, a privately funded operation in Seattle, 
Washington, run by a retired fireman named Robert Gribble. The 
Center's number has been distributed to police stations, sheriff's 
offices and other places throughout the country. 

Gribble and others take incoming calls and, if they sound 
legitimate, question the callers to obtain details of the sightings. 
They then pass this information on to one or another of the several 
national UFO organizations in the country. 

These organizations have field investigators; members who 
work o~ a voluntary basis in their free time and usually at their own , 
expense, looking into reports. of sightings. 

At the time of the event, there were three prominent national 
UFO organizations. The oldest of the three, the Aerial Phenomena 
Research Organization (APRO), based in Tucson. ArizOna, is now 
defunct. The Mutual UFO Network (MUFON), headquartered in 
Seguin, Texas, is the largest of the three, flow boasting more than 
5,000 members. The last, the J. Allen Hynek Center for UFO 
Studies (CUFOS), based in Evanston, Illinois, is basically a 
research organization. 

In addition to these three major UFO organizations, there are a 
number of small local or regional groups, such as the Vehicle 
Internal Systems Investigative Team (VISIT), located in the Clear 
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Lake area of Houston. 
I first learned of the case when I received a telephone call on 

January 26, from Howard Sussman, a Houston physician and 
personal friend. Howard explained that he had spoken with three of 
Betty's doctors and without disclosing Betty's name because of 
medical ethics, provided me with an overview of the case. He 
provided an update on Betty's condition on January 30, again on 
February 2, and every day or so after that until Betty left the 
hospital. 

Official notification came after Betty was discharged from 
Parkway General on February 9. On the 16th she telephoned the 
NASA Public Affairs Office at the Johnson Space Center near 

Houston. She said she wanted to find out who owned the 
. helicopters and whether or not NASA knew what the object was. 

She was assured that NASA owned no helicopters and did not 
know what the object was. However, since it sounded like she was 
talking about a UFO sighting, she was referred to me, as I was 
known in the area to be interested in UFOs. 

She phoned my office the same day. I was not in and Betty left 
a message with my secretary. Over a period of several weeks prior 
to that, I had received a number of calls about UFO sightings from 
people who turned out to be not too reliable and, thinking Betty's 
report was another false alann, I didn't place a high priority on 

returning her call 
It was on February 17 that Vickie first phoned Gribble at the 

UFO Reporting Center. He mailed the incident reports to APRO 
and MUFON, and both in tum relayed the information to VISIT, the 
principal UFO group in the Houston area at the time. APRO' s 
report was picked up from VISIT's post office box on Febmary 25, 
and MUFON's on March I. 

On February 21, Cathy Gordon, a reporter for the Conroe Daily 
Courier, phoned me to discuss the case, having obtained iny name 
and phone number from APRO's headquarters. She was concerned 
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about the women's health and she stressed the serious nature of the 
case. 

The next day, February 21, Betty called me at my home. 
Having been briefed on the incident by Cathy Gordon, and 
conciuding it was the same incident described earlier by Dr. 
Sussman, I made an appointment to interview Betty the next day at 
her brother's apartment in Houston. This is where she and her 
mother were staying since Betty left the hospital. 

One look and it was clear that Betty had gone through a very 
traumatic experience and was slowly recovering. Her appearance-­
her face was still swo\1en, she had blisters on her anns and face, and 
there were large bald patches on her head -- shocked me and helped 
to convince me that she might be telling me the truth . 

I promptly phoned Vickie Landrum and made an appointment to 
interview her, and several days later talked with Betty's physician at 
the hospital. 

That is how the investigation began. 
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Lake area of Houston. 
I first learned of the case when I received a telephone call on 

January 26, from Howard Sussman, a Houston physician and 
personal friend. Howard explained that he had spoken with three of 
Betty's doctors and without disclosing Betty's name because of 
medical ethics, provided me with an overview of the case. He 
provided an update on Betty's condition on January 30, again on 
February 2, and every day or so after that until Betty left the 
hospital. 

Official notification came after Betty was discharged from 
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NASA Public Affairs Offlce at the Johnson Space Center near 

Houston. She said she wanted to find oUt who owned the 
helicopters and whether or not NASA knew what the object was. 

She was assured that NASA owned no helicopters and did not 

know what the object was. However, since it sounded like she was 
talking about a UFO sighting, she was referred to me, as I was 
known in the area to be interested in UFOs. 

She phoned my office the same day. I was not in and Betty left 
a mes-sage with my secretary. Over a period of several weeks prior 
to that, I had received a number of calls about UFO sightings from 
people who turned out to be not too reliable and, thinking Betty's 
report was another false alarm, I didn't place a high priority on 

returning her call. 
It was on February 17 that Vickie first phoned Gribble at the 

UFO Reporting Center. He mailed the incident reports to APRO 

and MUFON, and both in tum relayed the information to VISIT, the 

principal UFO gr~up in the Houston area at the time. APRO' s 
report was picked up from VISIT's post office box on February 25, 
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On February 21, Cathy Gordon, a reporter for the Conrue Daily 

Courier, Phoned me to discuss the case, having obtained iny name 
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about the women's health and she stressed the serious nature of the 
case. 

The next day, February 21, Betty called me at my home. 
Having been briefed on the incident by Cathy Gordon, and 
concluding it was the same incident described earlier by Dr. 
Sussman, I made an appointment to interview Betty the next day at 
her brother's apartment in Houston. This is where she and her 
mother were staying since Betty left the hospital. 

One look and it was clear that Betty had gone through a very 
traumatic experience and was slowly recovering. Her appearance-­
her face was still swollen, she had blisters on her arms and face, and 
there were large bald patches on her head -- shocked me and helped 

to convince me that she might be telling me the truth. 

I promptly phoned Vickie Landrum and made an appointment to 

interview her, and several days later talked with Betty's physician at 
the hospital. 

That is how the investigation began. 

38 



THE CASH-LANDRUM UFO INCIDENT 

Chapter 8 
THE FIRST DOCUMENTED REPORT 

On February 1, seven days into Betty's second hospital stay, 
she and Vickie each made an audio tape recording describing the 
ordeal. It was at the urging of friends and hospital workers alike 
that they borrowed a recorder and made the first documented report 
of the incident. 

Kathy Schuessler transcribed the exact text of that recording, as 
follows: 

Statement by Betty Cash: 
"ThiS is Betty Cash. On December the 29th, approximately 

about 9:30, 9 to 9:30, a friend of mine and her grandson had been to 
Cleveland to try t~ play bingo. On our return home we faced an 
object. 

We·came through New Caney, came out, went to eat. I never 
felt better. I had no illnesses, none whatever. We took a short cut 
back through to Dayton. It was the Huffman and New Caney road. 
And at this time we had spotted something in the air that was long, 
that looked like the sky had just split open. In fact, I thought the 
world was com-ing to an end. It was bright, the lights were bright. 
And there was a lot of heat coming from this object. 

We stopped and tried to see what it looked like. We could not 
get up close enough to detect what the figure was. Or I couldn't at 

39 

THE CASH-LANDRUM UFO INCIDENT 

least, the lights were too bright in my eyesight.. So, I stood with my 
arms on the win- on the door- and on the top of the car trying to see. 
But at this time the heat was too intense so I got back into the car. 

I started the car up and at about the same time this object went up 
into the sky and it was red and lit up all over. It looked like just the 
whole sky was open and lit. But there was quite a few helicopters 
circling around. I don't know whether they were trying to get 
around it or up closer to it or what, to see maybe what it was. 

I got back into the car and the car was so hot it was unreal. It 
was just like you had run it into an oven. When we got to the corner_ 
of 1960 and this Huffman-Crosby road we had a stop sign. We 
stopped and waited for traffic - which was none or any that we were 
paying that much attention to. We were too busy watching the 
object. 

But at this time I counted 23 helicopters, around and about the 
object. They were far away but yet they were low enough and we 
set there and watched them 'til they got over the car because I 
wanted to make sure if it was airplanes or if it was helicopters, 
which it was helicopters. I counted 23 of them. I don't know- what 
color they were, I can't say. But I do know that they had a double 
deal on the top, propeller-like thing. And I could hear 'ern just as 
plain as if they were right ready to land, and at this time I turned left 
on 1960 and werit into New Caney:. I mean Dayton. 

I let Vickie and. her grandson out and I went on home which 
took maybe 20 to 30 minutes. And I had big knots coming up on 
the back of my neck and on my head. I was just deathly sick 

Well, I went to be thinking well, y'know, that I might be taking 
the flu. I had no idea what was the cause of it because I felt so good 
that day._ But the next morning I tried to get out of bed to get a drink 
of water and I wasn't even able to get out of bed. Every time I 
touched my head it was just like it was, I was coming unglued. 

Well, I stayed there 'till Vickie got off that afternoon. She came 
down and got me water and milk and things for the day. When she 
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got home from work she came down and picked me up and carried 
me to her house. And I stayed there four days before I went to the 
doctor. She fmally made me say I would go to the doctor. And she 
called Dr. Shenoy and asked him if he would take me - if he would 
see me at the emergency room, that there was something terribly 
wrong with me. Well, he agreed. 

She brought me to the emergency room. And at this time I was 
;;wollen so bad, my ears had even looked like they were fixing to 
Jurst. Those knots on my head bursted and they were just like 
Jlisters. Just like, uh, you had burned your head with something it 
.vould make a water blister. 

Well, they checked me into the hospital. They said they didn't 
mow what it was. And the little admission nurse asked me if I had, 
f I was a burn victim. And I told her no, that I just took sick and I 
md no idea what it might be. So they admitted me to the hospital 
md I was there 12 days. At the end of the 12 days the three doctors 
old me that they still had no earthly idea of what it might be. I went 
1ome. 

I didn't feel good the entire time I was home. But I did stay one 
Neek and I thought well, maybe it would get better. Attbe end of 
hat week I was so deathly sick again that I had to come back into 
he hospital and in the meantime, from the time that I entered the--
10spital until I re-entered the hospital, almost all of my hair had 
;orne out just in great big patches. It's just completely bald, 
Jractically. And I began, and- the doctor asked me to use some 
3etodyne for shampooing it, not to put any hair spray at all on it. 
.Vhich I don't have enough to spray; and that is all that I have used 
;ince I was last dismissed from the hospital. 

Well, today is my seventh day here and they still can't tell me 
¥hat is wrong. There, they've took X-rays.' They've done 
werything I guess that they know to do for me. But yet, they can't 
:orne up with an answer of what's caused it. Well I know what's 
:aused it, because I had never been in that predicament before. And 
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I've never been that sick. So I know exactly what caused it But of 
course the doctors here can't seem to find it. The}>- said they'd never 
seen anything like it. 

My eyes are still burning. My vision is not clear. It, it feels as 
though I've got a skim over my eyes. I went to an eye doctor. He 
said·that he could not tell if it was, uh, an overdose of radiation at 
this time or not. That it would be real, uh, a little early in order for 
him to tell, that it would take some time. 

So, other than that this is all I know, but I know for a fact that 
_object, whateVer it may be, is what has caused my illness. And if 
y'all have any information that could help me in any way, I would 
be most appreciative." 

Statement by Vickie Landrum: 
"My name is Vickie Landrum. On December 29, 1980, Betty 

Cash, my seven-year-old son, Colby, and me was coming from 
New Caney by the Huffman and New Caney road. Betty was 
driving. When all at 01lce something came down. It looked like the 
whole sky split ahead of us. We stopped. 

She got out of the car and stood for I don't know how long and 
my son and me go out on the other side and stayed for only a minute 
or two. For the little boy which has just turned seven was 
screaming and about to have a heart attack. So I got back in the car 
and took him in my arms. I told him it might be Jesus coming after 
us. If he saw a Man not to be afraid, He would be coming to carry 
us to a much better place. The whole road ahead and around it 
glowing as if by fire. I believe it was fire because it glowed down 
and let up a little. Or if it was, as if it was, it was coming from an 
old object up above. 

Colby swore it looked like a big diamond. I couldn't tell for I 
was so scared about him. I didn't know how long it would be 
before it would all be over. 

It lifted and I knew it was at least a half mile or more across the 
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main ·part of the light. It (the object) was bigger than a water tower. 
Inside the car was so hot I turned on the air conditioner when Betty 
got back in the car. 

There was some helicopters up there then. But as it lifted where 
we could get by we travelled on to Farm Road 2100. We stopped 

·by the church and looked - we looked again to which way it was 
going. It veered ahead and to the right of us. There were 

helicopters up there. 

We turned on 1960 and Huftinan road. When we got to 1960 

we stopped again and counted 20 or 25 helicopters up there. I could 
have, it could have been less or more. I was so upset it really didn't 

matter, for I didn't care. 

The helicopters had two deals on top in place of one. 
We got home my eyes and face was burning like it had a bad 

sunburn. I know it wasn't make up for I don't wear any. Colby's 
eyes and face was red like he had been in the sun. I put baby oil on 
both of us, for I figured it was the wind outside that had burned us. 
I hope and pray that is all. 

Betty is in terrible shape. And I, as has been since that night. I 
tried four days to get a doctor to see her. But being the holidays no 
one would see her for she is a heart patient and no doctor here or in 
Liberty would touch her. The morning, fourth morning, she, 
looked so bad and her face would swell and her head was hurting so 

bad she was out of her mind. I talked to her and I said Betty, are 

there some doctor you can tell me about? She told me about h6r 
doctor which I called and it was Dr. Shenoy. And I carried her to 
the emergency room where she is now. I thought it was blood clots 
or something. I didn't believe she would live 'till I got her to the 
dOctor. 

But doctors can take it from there. But somewhere, somehow, 
someway, maybe somebody can do.something for her. For she's 
only a friend and I'll do the best I can by her. But if somebody 
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knows how to treat her or how to help her in some way, please G 
in heaven have mercy upon her and let her live ...... " 
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Chapter 9 

BETTY CASH IS INTERVIEWED 

Although Betty Cash had provided many of the details of the 
case by telephone, I arranged to meet with her on Saturday, -

February 22, 1981, at her brother's apartment. Present also was her 

mother, Pauline Collins. Mrs. Collins had come to Houston to care 

for Betty and to eventually take her back home to Birmingham, 

Alabama. 
Betty had been resting before I arrived at the apartment, but she 

got up, donned a wig to cover her baldness, and proceeded with the 
interview as agreed. It was obvious that she was still quite ill. She 

was weak and unsteady. Sores were plainly visible. And she said 

she had the same splitting headache that had been present evety day 

since the accident. Before the interview was over, she showed me 

the prescriptions she was currently using and the listing of 

medicines she had used since entry into the hospital. 

. Mrs. Collins was e:xtreme1y concerned. She said she didn't 

recognize Betty when she arrived at the hospital for her first visit 

after the incident. In fact, she said she asked the nurse to point 

Betty put to her. Betty's face and neck were so swollen that no one 

would have recognized her. Even Betty's ears were swollen -

swollen so much that her ear screws would not reach through the 

earlobes. 
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Betty was quite concerned about her appearance, so she 

proceeded quickly to tell about the blisters on her face and head. 

She said: "They'd pop up just like water blisters that you'd get if 

you had gone to the beach and laid out in the sun to long. And they 

had to put sun-type salve, the same as they put on bum victims, on 

my face to keep from leaving my face scarred. And they just pulled 

sheets of tissue off my face every time they'd apply that stuff. Boy, 
was I burned!" 

ResUlts of the question and answer session after Betty's opening 

statements are given verbatim in the following paragraphs: 

(Q) What must you have thought during all that time? 

(A) It seemed like the end of the world. I mean that's the first 

thing that entered my mind when we first saw it. It looked like it 

just split the sky wide open and here we was. And the whole sky lit 

up. Vickie looked at me and she said: 'Well, Betty, this may be the 

end.' She was hoping that God thought she had lived a good life. 
(Q) She really thought it was the end that night? 

(A) Yes, and I did too. My gosh, I mean who goes driving 

along a coUntry road and expects to have something fall out of the 
sky and there you are. 

(Q) Where did you first see it? 

(A) I saw it before Vickie did because the sky was so red and 

weird looking. And I said: Vickie what in the world is this? And 

she said: "Betty I don't know." We went around a curve and down 

a long straight stretch and it was right there- right over the road. 
(Q) What happened then? 

(A) It was at treetop level and it had flames shooting from the 

bottom. I thought about trying to go under it. I was just trying to 

think about how I could get out of there, really. There was no way 

we could back up on this old country road. You know hOw wide 

they are. And there were no turns to where we could turn -in a 
driveway or anything. 
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(Q) How would you describe the flames? 
(A) Well, you could hear it. I mean it was like it was going 

SHEW! SHEW! SHEW! It sounded like a flame thrower. 
(Q) During our telephone conversation you mentioned a beeping 

sound. When did you hear that? 
. (A) The entire time once I got the car stopped. I had the radio 

going. We were riding along listening to the radio and yakking. 
We couldn't figure out whether the beeping was coming through the 
radio or if it was just coming from this deal. I still hear it. 

(Q) You still hear the beeping? 
(A) I mean I don't think I will ever forget the sound. I won't 

forget because I go to bed at night trying to figure out how did it get 
from where it was when we first spotted it to there, before we did. 
Or by the time we did. 

Betty went on to relate how she had stopped the car in the 
middle of the road by coming to a sudden halt. Then she described 
how they got out of the car aud stared at the object in front of them. 
She made it clear that Colby was terrified aud how he tugged at his 
grandmother until she re-entered the car aud held him. Then the 
questioning turned to the subject of how the object left the area. 

(Q). What happened when the object left? 
(A) When it left it went up in the air and it went toward 

Houston. I had my eyes focused on it as much as I could see. The 
light from that thing was unreal. It was like somebody was holding 
a real bright light in your eyes. And you cau't really see too much. 
In fact, I had to sit there for awhile to even be able to see the road to 
drive home. We were all blinded that way. 

(Q) How did you find out how to call me after the incident? 
(A) Well, Kathy Gordon is the one who said well Betty why 

don't you call down at NASA and see if they cau tell you anything. 
So, I did. I got your work number out there_and I called you. 

(Q) The NASA operator gave you my number? 
(A) Uh huh. And I said well, I'm calling long distance and I 
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left my number for you to c<lll back. Then we turned around and, 
called Ellington (Air Force Base near Houston) and we couldn't get 
any information out of them at all. 

(Q) On the telephone you mentioned that your medical bills 
were quite high. How expensive were they? 

(A) My hospitalization alone has been way over ten thousand 
dollars aud that doesn't include any of the doctor bills. That's just 
the hospital alone. And here I am. I can't work. So what am I 
going to do? 

(Q) Your insurance won't fully cover the expenses? 
(A) No way! 
(Q) What was the doctor's diagnosis? 
(A) Well, he was just baffled. They ran all kinds of blood tests. 

They even got my gloucose tolerance test, everything. They 
couldn't figure out what was making me swell, why I was burned, 
why my hair was coming ouL .. 

(Q) That is a weird combination of symptoms. 
(A) And I didn't tell them about this weird ordeal I had gone 

through. So, I imagine he really was baffled, because he'd make 
two or three trips a day to see me. He'd say: Miss Cash, I can't 
figure it out. I just don't know. I just don't have an answer for it. 
So, when I had to go back in the hospital, the second time, and 
Vickie's grandson told him what had happened, he was a little 
perturbed with me for nOt telling him the first time. No telling how 
many hours sleep he had lost wondering about it 

Betty then provided copies of her itemized hospital bills, listing 
·all of the tests they had conducted and medicines sbe had taken. The . 
listing was extensive. At that point she verified the statements about 
the cost of her treatment by showing me the cost numbers on the 
bills. 

She then removed the wig aud allowed me to photograph her 
.head from various ·angles. This was very embarrassing for her, so 
she kept talking about how nice her hair was before the incident. 
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She concluded by saying: "if and when my hair grows back, I'll 
show you a head of hairt" 

The interview then moved outside the apartment to the apartment 
parking lot where Betty's car was parked. Betty walked through a role play of the incident, starting by sitting in the car like she was 
stopping it in the road. Then she got out and stood by the door like 
she was watchirig the object. Then she walked to the front of the car, shielding her eyes with her arm, and gazed skyward. The role play concluded as she returned to the door, and finding it hot, used 
her coattail as a hot pad to grab the door handle and open the door. -The whole sequence of events during the role play, starting with 
Betty stopping the car and getting out, until she was safely back inside the car took approximately eight minutes. She didn't know it 
at the time, but this long period of exposure was to cause her health 
problems for the rest of her life. 

The car was a 1980 Oldsmobile Cutlass Supreme with Texas 
license number VAS 217. I examined it for obvious damage and found it to be clean and in good condition. The exterior paint and 
plastic parts were all found to be in good condition. The tires were 
like new. The only visible anomaly was some very clear hand­
shaped imprints in the padded dashboard on the passenger (right) 
side. A geiger counter was passed over every part of the vehicle, but no readings above background radiation· level were found. 
Also, no unusual strong magnetic fields were found by using a 
hand-held compass as a detector. When started up, the engine did 
run a little rough. 

By this time, Betty had overextended herself and was about 
ready to collapse. I thanked her for being so candid with me arid we 
terminated the session. 
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Chapter 10 
VICKIE TELLS HER STORY 

On Saturday, February 28, !981, physicist Alan Holt and I 
drove to Dayton to meet Vickie and Colby and document their 
condition. At the time of the encounter the Landrum's lived in a rented home at 506 West Clayton, just a few blocks from the center of Daytun. 

When Vickie greeted us at her front door, the effects of her earlier injuries were still quite evident Her face had a scarred 
appearance, her eyes were quite infected, some hair was still 
missing, especially along the right side of her head, and sores were visible-on her arms and hands. 

After providing our credentials and gaining pennission to 
audiotape the discussions, we settled in Vickie's living room to hear her description of the incident.. 

When they first observed the object, she said it was high in the sky - only a "fire-like" light. However, it rapidly descended to 
treetop level above the road in front of them. Because it was shooting flames downward, they were afraid to drive under it and 
stopped the car on the highway. Soon, the car began to warm up, causing them to open the doors and stand outside the car, but within 
the open door area. 

Although she smokes, Vickie is a non-drinker and quite 
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religious. She thought this. was the predicted end of the world and 
kept talking about it as she watched ¢e spectacle going on in fron.t 
of her. She said: "the Bible says the sky will split and in ~ rain of 
fire, Jesus will come." She expected that to happen as she. watched. 
When it didn't happen, she felt she wasn't. deserving and ready yet. 

· Vickie described the object as oblpng in a vertical direction as it 
hovered over the ro.ad. She said it was very bright- it glowed with 
brightness. The whole area was lit up like daylight. While it ':"as 
easy tb see the pointed lower end of the o·bject, the glow was so 
bright Vickie had trouble making out the shape of the top part. On 
the other hand, she was quite clear about fire coming out of the 
bottom of the object. 

In response to .. Alan Holt's· questionin·g, she told about the 
flames coming out of the bottom . . She sai~ "this fire was comi~g 
out: of the bottom of it. And it wasn't just one little streak.'' 

(Q) Several different streaks? 
(A) It was, .I mean it was fire. It was bright. Now it (the fire) 

would let up and then it would come back. 
(Q) And when it woul~ let out the fire it would lower and raise. 

Is that what y·ou are say'ing? 
(A) Uh. huh: lt was like when the· fire would let up, it (the 

object) would come back down and then the fir~ would shoot closer 
to the ground, y'know ... 

(Q) How close did that fire come to you? 
(A)· Like I say, we could feel the heat from it and it was.just like 

you walked up close to a fire .and you know how bright tha:t can be. 
Y'know, like you' re burning brush that makes a real hot deal, well,. 
that'.s how hot it feit. And it was real bright. 

(Q) What colors were·involved? 
(A) The inside looked kinda .dark and yellow. Around that it 

·was pinkish, .o.ther than the .fire. itself. The fire was fire. like flames 
from a bonfire or something. ' . 

(Q)Would the fire have been directed down toward the road? 
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(A) Right. Sure would .have. 
(Q) Did the object make any noise? 

. (A) As the object hung above the ra.ad. it roared like a hun·icane. 
When the· flames came down they would make a loud "whooshing" 
sound. 

(Q) How big did it look· to you? 
(A) Well , it was a lot bigger than a water tank· .. It was bigger.. 

I'll say the inside of it looked from a distance like. it was as big as a 
water tank or bigger. It would have to be a little bigger .. 

(Q) Hpw did it leave the area? · 
(A) It start~d floa ting off to the right. It pitched up ·like ·that 

(making ·a. motion with her h~md). It was· just like som~thing 
reached down and picked it up. And it went up and off to the right. 

(Q) Did the flames keep coming out? 
(A) When. it got up , it seemed like the flames stopped . Then it . 

was a long white light. It was never a round ball . It was always 
. long. 

At this point, Colby was invited to come into the room· and 
describe .what he saw. His description was similar to what had . 

. already been described, exceptfor two important points. He said he 
could clearly ~ee the pointed upper end of the object, making it 
~iamond-shaped. In addition, he said he could see helicopt~rs that 
appeared to he "trying to find out what the object w~s." 

Vickie provided a copy of a drawing made by Colby that 
showed the object and the helicopters. 

Vickie said "he swears there were helicopters up there then. He 
said he could see them when he was sitting in the front seat." She 
and Betty didn 't notice the. helicopters until the object rose and flew 
away pursued by helicopters. Then. they counted more than twenty 
in the air at one time. . . 

Vickie told about how they in:tmediately started the car and 
headed for Dayton as soon as the object Cleared t he road ahead of 
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them. She Claims they stopped twice more, once on FM2100 and 
once at the intersection of FM1960, where they watched the object 
and counted the helicopters. 

Vickie went on to describe as least two types of helicopters 
flying around the object and trailing the object over an area of 
several miles. She responded to questions about the helicopters as 
follows: 

(Q) Could you describe the helicopters? 
(A) Yes sir. Some of them had only one propeller and some of 

them ·had two propellers. 

(Q) So there were two kinds of helicopters involved? 
(A) Two kinds of helicopters.... Sure were. 
(Q) On those with two propellers, were both propellers flat the 

same way, or was one of the propellers turned on its side? 
(A) .:Well, one of them was lower than the other one; but both 

were flat in the same way. They were both on top of .the helicopter. 
· (Q) Did the helicopters have any kin:d of lights on them? 

(A) Yes sir. They had those blinking lights like helicopters do. 
You could see the lights. The helicopters were also lighted by th~ 
brightness of the object. 

(Q) Could you see any markings? 
(A) No. They were just dark colored helicopters. 

Vic.kie said she truly feels that this was not anything unnatural. 
She believes the United States government was transporting or 
escorting something dangerous through the area and. tha:t is why 
there were so many helicopters. 

Vickie then talked about the injuries to herself and to Colby and 
allowed us to photo'graph .the evidence. She described how she had 
laid her left hand on top of the car as she stood in the open doorway 
and how that hand was severely burned. She believes that her right 
eye and the right side of her fac.e were damaged more because of the 
way she was standing while keeping an eye on Colby. 
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She said: "Colby's face was like it was sunburned, but they 
hadn't been out in the sun." Because it had been· a little windy that 
day, she thought maybe his face was chapped from the wind. 
However, when she gave him his bath he was hot and red like h~ 
had been on the beach all day. She then bathed herself and found 
she was in the same condition. She then covered him with baby oil 
and did the same for herself. · 

f?uring the weeks ~at followed, the hair on the right side of her . 
head came out. By the time of our visit it was starting to. grow back, 
but she said her scalp felt like "it was asleep." 

The fingernails on Vickie's left hand clearly showed evidence of 
damage. Each nail had an indention, line-like, across the naii from 
side to side. The index fmger had a hole through the nail at the line. 

Vickie and Colby both had headaches, diarrhea, and nausea 
continuing up to the time of our visit. Their stomach aches were to 
persist for over a year. Problems with their eyes persisted much 
longer. 

Colby had nightmares for several weeks. He would wet the bed 
because he was afraid to get up at night. . . 

Vickie· also gave a separate accounting of what had happe.ned to 
Betty Cash during and after the incident. . 

Following the interviews, we requested Vickie and Colby to lead 
us to the location of the encounter on FM1485. They were afraid to 
return to the site; but they realized it was an important part of the 
investigation to go there to walk through the event as it had 
originally happened apd consented to do it. While at the incident 
scene, we made a timeline of the events as Vickie tried to repeat 
everything she had done on December 29, 1980. 

It is interesting tO. note, thatal.though neither Vickie or Betty had 
been back to the site since. the. incident, they both were able to take 
us to nearly the exact same· location. These separate site visits 
verified the location of the· incident for us. 

The damage to the road caused by the heat from the object was 
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obvious. The surface of the road appeared to have been melted and 
resolidified. ':fhe damaged area contrasted very well with the old, 
.cracked road surface that runs for miles .through the East Texas 
Piney Woods. ·The distance frorri the damaged area on the road to 
where they ·had· stopJ)ed the car was approximately 135. feet 

Photographs of the area, the. road and the ·vegetation were made 

during each visit. 
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Chapter 11 
. COLBY ANSWERS QUESTIONS 

Seven year old Colby Landrum responded openly to questions, 
as follows: · 

(Q) What did you see? 

(A) I don't know what I saw. (It was) a diamond shape. It 
come down to the top of the trees and it was real bright and the car 
.go~ ·real hot. We had to turn on th~ air c·onditioner. And then Betty 
got out of the car·and started walkin·g towards it. I got out and then 
I got right back in the car. · 

(Q) Why. 

(A) Cause I don't want to get hurt as bad. 
(Q) What did you think? 

(A) . I thought the world was coming to an end. 
(Q) Frightened? . 

(A) Uh l}uh. I thought it would hurt you and it did. 
(Q) What do you think it was? 
(A) I don't know. 

(Q) Feel bad the next day? 
(A) Uh huh. 

(Q). See helicopters? 
(A) Yes. 
(Q) When? 
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(A) The same· time I seen the flying saucer .. 
(Q)' Where? 
(A) All over. 
(Q) When the car was stopped did you see helicopters? 
(A)· Yes. 
(Q) How many? · 
(A) 1 counted 23. of them. 
(Q) What were the helicopters .doing? 
(A) Trying to find out what it was. 

. (Q) You didn't see them coming? 
(A) No. . 
(Q) When did the. helicopters. showup? 
(A) About the same time we saw the light over.' ... 
(Q) See where they came from? 
(A) No. 
(Q) See any people in the helicopters? 
(A) No. I didn't see anybody . . 
(Q) Helicopters always ahead or over the car? 
(A) Ahead. 
(Q) How 'long were you sick? 
(A) About a week or so. 
(Q) Any bad dreams? 
(A) Yes. 
(Q) What about? 
(A) Same thing we saw. 
(Q) How often? 
(A) Almost every night. I' had one last night. 
(Q) Are you still frightened by it? . . 
(A) Sometimes. 
(Q) You didri't get any bums? 
(A) No. 
(Q) Is there a spot on your cheek? 
(A) Left cheek. 
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He showed a spot about the size of a .quarter. 
(Q) Did you·reu your friends about it? 
(A) Yes. 
(Q) What did they say? 
(A) They didn't believe me. 
(Q) Does that bother you? 
(A) Yes. 
(Q) They still don't believe you? 
(A) They believe me now. . 
( Q) What made them change their minds? 
(A ) Don't know. 
(Q) What color were the tlames? 
(A) Yellow. 
(Q) What did it sound like? 
(A) There wasn't sound to it. I just.heard the helicopters. 
(Q) When you got back in the car what did you do? 
(A) I hid my face. 
(Q) In front seat? 
(A) Yes. 
(Q) On seat or on floor? 
(A) I was in the seat. 
(Q) How did you hide? 
(A) Like this. (He covered his face with his arm~). 
(Q) Why? 
(A) Cause I didn't want to gethurt. 
(Q) What makes you .think it would have hurt you? 
(A} The lights and all that. 

· (Q) The lights were 'bright? 
(A) Yes. 
(Q) Did it huttyour eyes to look at it? 
(A) Yes. 
(Q) You say you were out of the c_ar for $ree. minutes? 
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(A) A few ~nutes. 
(Q) What did you say to grandma? 
(A) J.said get back .in the car. 
(Q) Did you think some.thing was going tO happen? 
(A) Uh huh. 
( Q) You got pretty scared that night? 
(A) Yes. 
(Q)_ Does it bother you that you got scared? 
(A) Yes. 
(Q) Why? 
(A) I don '.t know. 
(Q) Don't you think everybody would have. been scared? 
.(A) Yes! 
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Chapter 12 
SENSORY DATA M SOUNDS & HEAT. 

In addition to the visual effects of the bright light, this encoun~r 
also includes the clear recognition of a number of sounds and the 
feelings of extreme heat. Both of these conditions are well recorded 
and are important to the overall investigation . . 

THE RADIO STOPPED PLAYING 
Before the encounter they were having an enjoyable drive home, 

chattiJ1g about how·"things used to be," with the radio playing softly 
in-the background. When the object came down from the s~y ~nd 
hovered over the road ahead of the car; none of them payed any 
more attention to the radio or the sound of the car's motor. 

Betty did elearly remember leaving the car running· when she 
stopped and got out. She wanted to be able to get away if possible. 

After the object left, however, Betty was hoping -to hear some 
news about the event, so she was concerned that the radio was not 
playing until she was some distance from the object. Betty told 
what happened when she got back in the car, as follows: 

(Q) And when it (the object) moved, .that's when you felt for the 
keys? 

(A) Yes. 
(Q) And turned the car on? 
(A) ·That's when I realized the. motor had gone dead in the car, 
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when I had to turn the key. 
(Q) · You put it in park when you stopped? 

(A ) Yeah. 

(Q) But you didn't tum it off? . 
(A) No.. I ·was going to leave that thing going so I could go 

whenever that thing was went. Or seen what it was going to do. 
(Q) When it did move up, when did you realize the engine was 

not running? 
(A) When I got back in the car and as soon as that thing lifted 

up, I was~ going to start the car up. I put on the gas and everything 
and it wouldn't move. 

( Q) And you had to start.. .. ? 
(A) Start the car. 

(Q) Did you tum the lights off or anything to start the car? 
(A) No. I didn 't touch anything except the car key and the gas 

pedal. 
( Q) And the radio, you· say .... ? · 
(A) It was dead. 

(Q) No sound was coming out of it? 
(A) No, there wasn't al)y so·und. 

(Q) Did you turn it off then, or .... ?· 
(A) No. 

(Q) Left it on? 

(A) Left it on and then going on the highway we thought we'd 

hear it. After we got on out by the stop sign to turn onto 1960, the 
radio started playing again. We thought, well, we could hear 

something about what the helicopters were doing and what this 

object was, maybe, before we got home. But we never did. 
(Q) But the radio didn't come on until you got down to 1960? 
(A) Uh huh. 

(Q) Did you hear any kind of static during this time? 
(A) Didn't hear one sound out of it. 
(Q) Not until you got to 1960? 
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(A) Uh huh. 

(Q) Where, just_ as you turned onto it or what...? 

(A) No, we had to stop at a stop sign at 1960. Just as we got to 
that stop sign, there, the radio came back on. 

(Q) Did you ever have any trouble with the radio before? 
(A) No. 

(Q) How old was the car at the time? When did you buy it? 

(A) In December, 1979. It's an '80 automobile. They ha.ct'just · 
come out with it. 

(Q) So you had it just about a year? 
(A) Uh huh. 

TilEY HEARD A BEEPING SOUND 

Betty and Vickie talked about the beep-beep sound they both 
heard throughout the encounter. It didn 't matter whether they were 
inside qr outside the car. From their description, it appears the 
sound they heard had the same low frequency amplitude modulation 
as was recorded in seve~al Canadian UFO incidents a few years 
earlier. Betty was quite animated as she answered questions about 
the beeping. 

(Q) One of the· stories quoted you as s~ying you h~ard a beeping 
sound that was so shrill you thought it would break your eardrums? 
. (A) I still have ear problems from it. I believe I always will in 

my right ear. · 

(Q) Did you think it was going to break your eardrums at that 
time? 

(A) Yes, I sure did. 

· (Q) The beeping sound itself was so shrill? 
(A) Right. 

(Q) Did you hear the beepi~g sound before you stopped the car? 
(A) No, because I had the radio going. I feel that that could be 

the reason I didn't hear it, plus Vickie and Colby and myself was. all 

upset and talking and everything. I.. . .I really wasn't paying that 
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much attention to it. 
(Q) They heard the be~ps also? . 
(A) Yeah. You couldn't help but hear it.. .. It was unreal, really. 
(Q) Would it hurt your ears whenit beeped? 
(A) Oh, yeah, it would hurt your ears! Yeah, it was just 

like .... well, I've never heard anything to compare with it in my life. 
(Q} Was it a long beep or would it. .. ? 
(A) No, it'd go BEEEP! ... BEEEP! .. BEEP! , like that. 
(Q) But extremely shrill. huh? 
(A) Oh, yeah. 
(Q) High pitched? 
(A) Very high pitched. 
(Q) Did the beeplng coincide in any way with the flames 

shooting down? 
(A) No. It beeped constantly. 
(Q) Constantly? Throughout the whole thing? 
(A} Right. 

SOUND ASSOCIATED WTIH THE.FLAMES 
In addition to its overall brightness, the object would 

periodically shoot bright flameS. downward toward "the surlace of the 
road. From time to time the flames were accompanied by a loud 
sound which _.added to the frightening nature of the event.· After 
Vickie's narrative description of.the event was finished, she was 
questioned about the sound she heard. 

(Q) Was·it a real -strong flame? 
(A) It was a real strong flame. And then when it would let up it 

would go up. 
(Q) But you would still see the flames when it let up? 
(A) Uh huh. And then when it would blow again it wo·uld 

come back down ... . 
(Q) You 've seen on TV ·and movies, pictures of missiles and 
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rockets, space shots and. things like that...? 
(A) That's the way it was but when the flame came down it 

wouldn't fly off. 
(Q) But the fl~mes would come down real strong? 
(A) Uh huh. 
(Q) Was there any smoke involved? 
(A) I didn't notice any .... 
(Q) When the flames came down you could hear the whooshing 

sound. How wo.~ld you describe it? . 
(A) Well, you know how .... have you heard a tornado? 

(answer·-- no). You've heard the roar of big winds?· It was like the 
roar of an engine is .... But you've never heard such a roar in your 
life. 

Under cross-questioning, Betty also described the unusual . · 
. miture of the sound coming from the flaming object. 

· (Q) What did you observe? 
(A) It was a huge .... a bright silver .... an aluminous thing. It 

was diamond-shaped, with fire coming out of the· bottom. When I 
heard "that:air thing," that's when the flames would shoot out.. .. 

(Q) Doing this periodically? 
.(A) Right. It soi.mded like air. You've heard these air brakes 

on these big old trucks when they go hitting them real hard? That' s 
about what it sounded like, but louder. I mean it. sounded like 
air ... .like a pressure. 

(Q) You heard this only when the flames came out? · 
(A) Really, yeah. 

(Q) When you didn' t hear this, ·were· there any names? 
(A) Yes, the~ sure were. 
·cQ) But they weren't as long or what? 
(A) Well, they weren't as big around . . 
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THEY COULD FEEL TilE HEAT 
As they approached the huge object hovering over the road .• they 

could feel the heat coming from it. Although it was a chilly winter 
night, the car's interior.warmed rapidly. That is when ~hey got out 
and stood in the open doorway watching the object. To make . 
matters worse, Betty left the protection of the car's door and walked 
to the from of the car to get a better look at the craft. Before the 
encounter was over, the car became too hot to comfortably touch: 
Betty felt severe pain when she touched the fend~r and had to use 
her coat as a hot pad to re-enter the car's door. Later, as l~ey drove 
away from the scene .. she turned the air conditioner on to cool the 
car down. 

Touch temperature is an objective meas~re, although not a . 
quantitative measure. Guidelines for designing equipment for 
human operations in a warm or cold environment specify a touch 
temperature of 105 degrees Fahrenheit as the limit for surfaces that 
must be grasped by human hands. The NASA Bioastronautics Data 
Book, the official source of biomedical design data for engineers 
who are designing AIJ:lerica's space vehicles, lists the pain threshold 
for any area of ski.n as 113 degrees. And the typical sensation for 
touching a surface above 95 degrees is defined as unpleasantly 
warm. From this we may deduce that the temperature of the car's 
fender, as well as the driver's door, where it was touched by Betty 
that night was above 113 degrees. 

Yickie said: 'The light was there, the object was there and.it was 
just like any minute we were going to get burned up." 

(Q) When did you first feel the heat? 
(A) Almost instantly. 
(Q) When you stopped the car you began to feel the heat? 
(A) Uh huh. 

(Q) When you opened the door, was it even hotter or was it 
about the same? 

(A) It was hotter .... 
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Betty had the longest direct exposure. to the heat from the object 
because she was outside the car for the longest period of time. It is 
speculated that is why her bums were more extensive than Vickie's , 
Why did she stay outside so long? Betty said: "I felt ·Safer outside 
because I thought at least out here I'm not going to be pinned in that 
car and burned, because I can break and run and maybe get away 
from some of the heat." 

(Q) When you opened the car door, did it suddenly g~t hotter? 
(A) Oh! Did it ever! It sure did. Very definitely.:.. 
(Q) What did it feel like? 

(A) Well,Tve never been burned . .... except a little blister from 
cooking or something, but it wasn't that kind of heat. 

(Q) Have you ever been to a bonfire? A pep rally type of 
bonfire? Ever been close to a fireplace? 

(A) Yeah. It was hotter than that. 
(Q) Hotter than any fireplace, huh? 
(A) Oh yeah. · 

(Q) When you opened the door, a big wave of hot air? 
(A) Yeah, but the car was getting hotter too·. 
(Q) The car-- inside -- you mean the car itself was feeling hot? 
{A) Oh, Yeah. Even the steering wheel was getting hot. 
(Q) You have a plastic steering wheel, don't you? 
(A) I don't know .... 

(Q) What kind of upholstery do you have in the car? 
(A) It's leather -- on the dash it's leather. 
(Q) What about the seats, are they vinyl or .... ? 
(A) Velour. 
(Q) Could you feel the heat on the velour? 
(A) Yes I could . . All the way through the car. 
(Q) And when the flames receded it would cool off a bit? 
(A) .No. It didn't really cool off all that much .... 
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Betty said she held her hand up to shield her eyes so she could 
get a better look at the object. She said the light was 'just blinding." 
She described how she walked forward to get. a closer look. She 
·went as far as the headlight, but never got out of reach of the cat. 
During the re-enactment .of the event she reached out and touched the 
fender of the car, but she described it as the hood· of the car. The 
responses to questions abou~ touching the car provide some good 
insight into how hot it was. 

(Q) What did· you touch, the fender or hood or what? 
(A) The hood. 
(Q) Why did you do that? 
{A) Well, you know, cars don't have fenders anymore. I just 

went past the headligh~ on my car .... 
(Q) And you reached over. Why did you do that? 
(A) Becau·se I was blinded and I couldn't see ..... 
(Q) And you reached over and touched the ·car to make sure 

where you were? 
(A) That's right And when I did, I burned ·my hand. 
(Q) And what did you do with your hand? 
(A) Well,J jerked it back. · · 

Betty went on to tell how her hand was treated with salve at the 
hospital in the same manner as the burns elsewhere on her body. It 
was months before that hand would be the same again. Then she 
responded to questions about how she got back inside the car. · . . 

(Q) Whei_l you gofback in, you said you had to use the coat tail 
of your coat to close the door. Why? 

(A) Because the handle was so hot when I started to touch it. 
The handle was so hot I couldn't stand to touch .it. 

(Q) You ·are talking about the handle .... 
(A) On the outside of the door. 
(Q) Was the'door closed? 
(A) . Yeah. 
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(Q) Is this· one (handle) when~ you iift up? 
(A) Yeah. 
(Q) And you had to use your coattail to .... 
(A) Pull up under it to get in the car. 
(Q) Did you touch the handle first? 
(A) . Yes, I did. 

· (Q) And what happened? 
. (A) I seen right then it was too hot for me to .fool with bee~use 

this (right) hand was·. burned. And I thought, I can't afford to have . 
~ . 

the other hand burned too, so I just got the tail end ofmy jacket.. ... 
(Q) With your left hand? 
(A) Yes. 
(Q) Did you touch the door handle with your left hand? 
(A) Yes, just with the tips of my fingers. 
(Q) And it was too hot? 
(A) Uh huh. 
(Q) Is this a knee-length coat? 
(A) No, it'S· waist -- well, it's a li.ttle longer than waist length. 

They call them a cat coat. 
When questioned about how the air felt when they breathed it in, 

· their response was "just hot." 
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Chapter 13 
HELICOPTERS ARE UP.THERE TOO 

"Oh, thank God! tha~k God!" Betty said as the object rose and 
beg.an to move away from them. Then almost immediately she 
blurted out: "'Vickie~ there's helicopters chasing that th,ng !" 

As the object rose up, Betty and Colby cou19 see five or six 
large, dark colored helicopters flying around the object. Vickie 
didn't see the helicopters at first. Her eyesight isn't as good as 
theirs ·and she was still dazzled by the brilliance. 

All three had heard the qistinctive chop-chop sound of the 
helicopter rotors a minute or two earlier, but they had thought the 
sound was part of the noise coming from the object. 

The sudden upward movement left the helicopters behind 
momentarily but they caught up with the object in a second or two, 
staying· with it ·as i.t began to move sl9wly away. 

Betty took the opportunity to start the car and make a getaway. 
The object and the helicopters were off to their right but still not 

very far away. Betty was driving south and they were moving at an 
angle to the southwest. She had thought for a second of turning 
·around and going in the opposite direction but she wanted to get 
home as fast as she could. 

"I see the helicopters now," Vickie said. "I wonder what they're 
doing?" 
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"I don't know," Betty replied. "They sure are pretty weird 
looking themselves·.'' 

Each of the helicopters had two big rotors on it, one in front and 
one in back. The helicoptet:s were much bigger than the car but 
alongside the object they appeared to be small. 

"It looks to me like they're helping it or trying to hem it in," 
Betty said. "See how they're stacked up around it. It looks like 
some are trying to get on top of it." 

Betty stopped near a sm~ll bridge about two miles do_wn· the road 
and said: "Look, there's more of them (helicopters) · coming over 
there!" 

She pointed to the left, and low in the sky they could see a 
steady stream of helicopters flying toward the object'from the 
Dayton area to the east. 

"I wonder why there are· so many?" Vickie asked. 
By now the object was a quarter of a mile to half a mile away 

and now it looked like an oblong ball. It glowed red like a 
blacksmith's ~nvil. They never· saw any more flames coming out of 
it after it lifted up ab~ve the trees. 

Betty drov.e on, watching the pbject and the helicopters almost as 
much as she was watching the road. 

Vickie watched the helicopters a minute or two and said: "One 
thing's for sure, they know what that thing is or they're trying to 
find out." . . 

"They must know what it is or they wouldn ' t ·be there," Betty 
replied. "Those people in the helicopters better watch themselves. 
As hot as· we were back there, they've got to feel it. Some of them 
are even closer than we were and if they don't watch out they're 
going to get bu.rned up .~' 

"Maybe they don't know how hot it is around 'it," Vickie said. 
A little further down they road they turned west on Route 

FM21 00 and a short distance later Betty stopped near the entrance to 
a rural cemetery. They could clearly see the object and the 
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helicopters across an open field. 
At that point, th~y began counting the helicopters. · Betty thought 

there were twenty-six. Vickie and. Colby were counting together 
and Vickie said there were twenty-one. 

"There's two. more over there, Grandma, ... said Colby. 
"Maybe I counted several twice," Betty said. 
They finally agreed there were afleast twenty-three helicopters . 

flying around the object, with mote flying toward it from the east. 
They drove on and about a mile beyond the cemetery Betty 

turned south on the Huffman-Eastgate Road, ·which connects with 
route FM1960 about two and a half miles away. The object and the 
helicopters were much farther off to their right now but still were 
clearly visible·. At the intersection of FM1960, they stopped and 
again counted helicopters. Again they agreed there were at least 

twenty-three. 

At that point; they ·stopped.following along behind the object ·and 
the helicopter armada and turned to the east, intent on driving the 11 
miles back to Dayt~n as rapidly as possible. The helicopte_rs were 
real and they knew it. There was no point in counting them again. 
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Chapter 14 
RELATED UFO ACTIVITY 

A number of other UFO sightings were reported around the time 
of the Cash-Landrum sighting. Some .of those reports .are included. 
here to illustrate the fact that a significant level of UFO activity was 
on-going around the world. 

RAP WOODBRIDGE. ENGLAND. DECEMBER 27. AND 
DECEMBER 29. 1980 

British UFO reseracher Jenny Randles has written extensively 
on the UFO activity in Engrand on Friday, December 26, Saturday, 
December 27 and Monday, December 29. She has presented strong 
evidence of UFO overflights and landings. 

One of the key witnesses of the December 29 incident was an 
American, Charles I. Halt, Lt. Colonel, United States Air Force. 
He was Deputy Base Commander at RAP Woodbridge.. He 
summarized the UFO activity in an official Department of the Air 
Force letter dated January 13; 1981. The subject of the letter was 
noted to be "Unexplained Lights." 

The text of the letter follows; 

l. Early in the morning of 27 Dec 80 (approximately 
0300L), two USAF security police patrolmen saw unusual 
lights outside the back gate at RAF Woodbridge. Thinking 
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an aircraft might have crashed or been forced down, they 
called for permission to go outside the gate to investigate. 
The on·-duty flight chief responded arid allowed three 
patrolmen -to proceed on foot. The individuals reported 
seeing .a strange glowing object in the forest. The object was 
described as being metallic in appeara.nce and triangular in 
shape, approximately two to tb,n!e meters across the b~se and 
approximately two meters high. It illuminated the entire 
forest with a white light. The object itself had a pulsing red 
light on top and a bank(s) of blue lights underneath. The 
object was hovering or on legs. As the patrolmen 
approached the object, it maneuvered through the trees and. 
disappeared. At this time the animals on a nearby farm went 
into a frenzy. The object was briefly sighted approximately 
an hour later near the back gate. 
·2. The next day, three depressions 1 1/2'' ·deep and 7" in 
diameter were found where the object had been sighted on 
the ground. The following night (29 Dec 80) the area was 
checked for radiation. Beta/ga~ma readings on 0.1 
milliroentgens were recorded with peak readings in the three 
depressions and near the center of the triangle fotmed by the· 
depressions. A nearby tree had moderate (.05-.07) readings 
on the side of the tree toward the depressions. 
3. Later in the night a red sun-like light was seen through the 
trees. It moved about and pulsed. At one point it appeared 
to throw off glowing particles and then broke into five . 
separate white objects and then disappeared. Immediately 
thereafter, three star-like objects were noticed in the sky, two 
objects to the north and one to the south, all of which were 
about 10 degrees .off the horizon. The objects moved rapidly 
in sharp angular movements and displayed red, green and 
blue lights. The objects to the north appeared to be elliptical 
through an· 8-12 power lens. They then turned to full circles. 
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·The objects to the north remained in the sky for hours and 
beamed down a stream of light from time to time. -Numerous 
individuals, including the undersigned, witnessed the 
activities in paragraphs 2 and 3. 

CHARLES I. HALT, Lt. Col, USAF 
Deputy Base Commander 

ECHOLS. KENTUCKY. DECEMBER 28. 1980 
The December 30 issue of the Owensboro, Kentucky, 

MESSENGER & INQUIRER , reported UFO sightings in Ohio 
County, as follows: 

"ECHOLS --It was no fantasy," said sheriff' s deputy Frank 
Chinn of Ohio County, adding, "and I don't drink." 

Chinn, at first reluctantly, was explaining how he sighted eight 
brightly colored, unidentified flying objects in Ohio County Sunday 
night. 

Among the witnesses were another sheriff' s deputy and a 
Kentucky State Police trooper. 

In addition, the Ohio County Sheriff's office received seve ral 
reports of the sightings Monday after getting 14 such calls Sunday 
night. 

Chinn said he was at his home in Echols, about one and one half 
miles south of Rockport, when six objects following an identical 
flight path began traveling slowly out of the southeastern sky, 

· beginning about 5:30p.m. 
The deputy called for verification from State Police, and Trooper · 

Don Beemer said he arrived in time to see one of the objects leaving. 
Chinn said he saw two more UFOs later in the evening, at times 

using a pair of binoculars. Chinn said he and fellow deputy Johnny 
Cooper also watched one UFO through a telescope set up on a 
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tripod at a Centertown gas station. 
Chinn said he saw wtating red, green, and yellow lights·, which 

through the telescope resemble'd lights through the · facets of an 
upside-down diamond. 

Chinn, a former Marine, said, ' 'I don't know any aircraft of ours 
that could move like that-- so slow and no sound. It was definitely 
not a helicopter. . 

Beemer said. that by the time he arrived, the object looked like a 
bright star changing colors. Beemer, a Vietnam veteran, said he 
was sure w~at it wasn 't: "It was no airplane and it wasn't a 
helicopter: It took. forever to move across the sky." 

The Ohio County Sheriff' s radio dispatcher said that she 
contacted a UFO reporting center and the Henderson State Police 
post but that there were no repoits of downed aircraft, search parties 
or off.course weather balloons." 

HARTFORD. KENJVCKY. DECEMBER 28. 1980 
The January 8, 1981, issue of the Hartford, Kentucky OHIO 

COUNTY TIMES, reported four more silver objects that were seen 
on December 28. The text of that article follows: · 

"It is a common characteristic in a majority of parents to take 
lightly much of what is said by their children -- especially very 
young children. 

Bobby and Christine Williams, Hartford, learned last week that 
even the innocent ramblings .of two six-year-old boys are worth 
bending an ear to. 

. Even so, the nature of what the youngsters were talking about 
w_ould prompt the average parents to be a little less than 
understanding. 

Jason and Jesse are the twin sons ·of Mr. and Mrs. Williams. 
What they saw on the evening of December 2& ~-strange as it may 
seem -- apparently was seen by several other Ohio Countians. 

More fic tion than fact has been attached ~o the sightings of 
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unidentified flying objects (UFOs) but nobody in an official capacity 
has been able to disclaim their actual existence. 

Jason and Jesse were not capable of placing an accurate identity 
on what they saw in the sky near their hom~ but whatever it (or 
they) was created a level of excitement in their young imagination. · 

"I didn't pay too much attention," Mrs. Williams recalled.· "The 
boys were in the front yard and came back in excited aqout 
something they saw in the sky." 

I-t was not until after a story appeared in the Wedne.sday edition 
of an area daily newspaper did the mother attach any importance to 

·what her young sons attempted to say. 
Reports of strange lights over the Olaton area came from several 

residents, including a Hartford police officer: OffiCials concerned 
with possible UFOs have been unable to explain the reported 
sightings. 

That, however, does not satisfy the curiosity of young Jason 
and Jesse Williams. Although their stories differ slightly, the boys 
unmistakably believed that what they saw was not an everyday 
happening in the cold, winter sky. 

Jesse, in a tone as authoritative as a six-yeat-old can muster, 
said he saw some "silver·things" in the sky and. that. one of them 
dropped something. "It looked like a bomb or missile but r didn ' t 
see it hit the ground," the youngster said. 

Jesse said two of the flying machines went straight and the other 
two went off in other directions. "They were tlying like a plane .... 
about .10 feet up," Jesse recalled. 

Jesse said the "silver things~> did not make a noise and moved 
Slowly. 

Jason saw- "little triangle things flying through the air .... two in 
one direction and two in an.other." Unlike his twin brother, Jason 
did not s~ anything drop from one of the craft.. "I Just watched for 
a minute and· then had to go in," he said. · 

Regardless of what they saw or what it actually was, the 
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sightings did not .upset the 'Williams twins. "We didn't know what 
. it was so it didn't scare us." Jason said. 

CLEVELAND. TEXAS'. DECEMBER 29. 1980. 
A maintenance engineer at Houston's Methodist Hospital was 

returning home .to Cleveland from Houston after completing his 
second shift job at the hOS()itaL It was around midnight on 
December 29, 1980. Just after he crossed the bridge on Interstate 
59 just south of Cleveland, he came across a UFO at treetop level. 
It was the length of two football fields. · He got but of .the car and 
observed it for 20 to 30 minutes. He s.aid was, close enough to see 
beings inside the vehicle and some seemed to be looking out. The 
craft made no sound. When it left, the object went up and away 
rapidly. 

NEAR DAYTON. TEXAS. DECEMBER 29. 1980 
Belle Magee lives seven miles west of Dayton. She was sitting 

at a table playing cards when she saw something out the window in 
. the direction of New Caney. The time was about 9:00 p.m. She 
said: "It was just a light, a big old thing. I knew it was something 
that \Yasn'~ supposed to be there; It wasn't .there that lon·g. I said 
'look at that light!' My son turned around and by the time he looked 
it was gone." 

NEAR HUFFMAN. TEXAS. DECEMBER 29. 1980 
Angela and Doug Stanley of Dayton, were driving back to 

Dayton from New Caney. They had just completed driving down 
the long straight stretch of FM1485, the same area were the Cash­
Landrum encounter occurred·. As they turned on to FM2100, they 
saw a very bright light in the sky. They said it was very bright and 

· looked 'like a car in the sky.' They had no reason to stop and 
search the area. 
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DAYTON. TEXAS. DECE~1BSR 29. 1980 
Jerry McDonald was working in his y~rd between 7 and 9 p.rri . 

when he saw an object as large as the Goodyear blimp overhead. 
He distinctly remembers it was Monday night because that is the 
night he took the trash out for pick up. He said he was i11 the back 
of his trailer house, trying to fix a leaking water hose when he·heard 
the object approaching. It had a low rumble to it. His description 
follows: · 

"It was kind of a triangular shape. As it came over, .it was about 
150 to 200 feet (up) and it was going maybe three to five miles. per 
hour. I cbuld see these funny looking lights. It had white and blue 
lights on the corners and a bright red light in the middle. The back 
had what looked like two jet propulsion type engines with the fiery 
torch looking color, like an acetylene torch." · 

As the object passed directly overhead he could plainly see it 
was triangular in shape. It continued on over the vacant football 
field and out of sight to the west, in the direction of Huffman. 

By Wednesday, Jerry had flu-like symptoms, with a 103 degree 
temperature and bad headache. He was sick off and on for the next 
six weeks. On February 14, he was hospitalized because of 'an. air 
pocket' in his lung. ·VISIT investigator Dave Kissinger was so 
concerned after his meeting with McDonald on March 23, that he · 
thought the State of Texas Health Department should be notified of 
the potential hazard. A follow-up interview several weeks later by 
Bob Pratt found that McDonald had recovered. from his problems. 
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Chapter 15 
BASELINE HEALTH STATUS 

. Following their exposure to the object that night on route 
FM1485, Betty, Vickie and Colby experienced numerous and 
lasting medical problems. Those problems were monitored and 
documented as they happened and medical records were obtained 
and held for future reference. -

With the exception of Betty's earlier heart operation, the t.fio 
claimed t~ be in good health before the event. They openly shared 
past records; doctor' s. names and addresses, and contact information 
for people who could verify their claims. Some. of the statements · 
inade about their pre-incident health conditions are included in this 
chapter. 

This m~terial represents a cross:..section of the data base that has 
been amassed'showing that Betty Cash, Vickie Landrum, and Colby 
Landrum we~e in reasonably good health before the .incident. 
Following the incident, their poor state of health is a matter of public 
record, backed by medical records and photographs. 

STATEMENTS ABOUT BETTY CASH 
STATEMENTBYSHARON A. JONES: 

"I, Sharon A. Jones, a niece of Betty C~sh, am writing this letter 
concerning her health prior to the military incident on December 29, 
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1980. I wish to verify that excluding a previous open-heart surgery, 
my aunt was in ·good physical health. However, following the 
incident, i have witnessed a steady decline in Betty's health." 

STATEMENTBY SANDY LEBEAU: 
"This letter is regarding the health of my aunt (Betty Cash) 

before and after her exposure to radiation. . 
Since my aunt's e~posure to radiation I have watched as the 

poorness of her health has at times gotten the best of her. · 
To think that she has gone through being burned, had a loss of 

hair, has had a mastectomy, not to rriention the emotional upset since 
the sighting infuri~ttes me to think that our own government is taking 
no course in helping her:. 

My aunt and I have always been close.· I .watched her go 
. through heart surgery, in which she came out smelling like a rose. 

She has always had an abundance of energy. She's alway~ h~d 
the ability of maki~g people laugh and enjoy themselves just by 
being near her. 

The change has taken its toll on her and her loved ones. Sh_e 
hasn't half the energy she used to have and when undergoing 
chemotherapy she's often too sick to get out of bed. 

I have to say this incident has really shaken my belief in our 
go~ernment and its military." 

STATEMENT BY LOIS GREEN: 
"1, Lois Green, am the sister to Betty Cash. We have been very 

. close all of our lives. It really hurts me to see her in the physical 
health she is in now compared to the health she has always had. 
She had a heart attack and she was able to bounce back and be 
herself again, but I have never seen anyone suffer as much as she 
has . since December 29, 1980, when she was exposed to the 
radiation ·from the object flying in the sky. 

I cannot understand any human being thinking this is not what . 
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has caused her health to gradually get worse. I know for I was the 
one to care for her and bought her a wig and also saw the blisters 
form all over her and hear the doctors telling us how thin her skin is 
from the radiation, and staying with her night and day when she has 
operations and other complications that has never happened before. 

I know this is ugly of me, but I pray that if anyone does not 
believe what this did to her that they will never have to witness 
someone they love suffering like she has, but that person himself 
will have to live a life that will be as painful ahd every way they tum 
someone will tell them that they are not sick and nothing is really 
wrong. Betty enjoyed life so much prior to this incident and now 
she is in pain all the time plus being sick at stomach so much." 

STATEMENT BY JESSE L. COLLINS: 
"! , Jesse L. Collins,. Betty Cash's ·brother, visited her in the 

hospital the day after she was admitted, and here is what I saw: her 
hair was falling out ..... , her skin on her head was blistered and 
(her) neck and arms had blister-like scars and I did not want to get 
too close to her." 

STATEMENT BY MRS. MARY F. BIERBAUM: 
"I visited Mrs. Betty Cash a few days after she was admitted 

into Parkway Hospital. Her condition was as follows; eyes set back 
and dark rings under her eyes; hair falling out in masses; and blister­
like sores covering her body. I did not visit long and did not get 
close to her due to her condition." 

STATEMENT BY JOYCE FERGUSON. (Beautician - when 
QUestioned by Bob Pratt): 

(Q) How long have you been taking care of Betty's hair? 
(A) I guess about three years, off and on .... 
(Q) What was her hair like before that (the incident)? 
(A) It was petfect, and thick. She always had the thickest hair 
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of anybody I'd ever seen. I could ·almost do two people before I 
could do her. And it was just perfect and not a spot on it anywhere. 

(Q) OK, you said it always took you about twice a') long to do? 
(A) Yes, uh huh. I took me about twice as long to do her as 

anybody because it was so thick. She had three hairs where 
everbody else had one (laughs). 

(Q) Do you recall the last time you worked on Betty's hair 
before this happened? 

(A ) Uh, it musta been a week or two ....... 
(Q) In the two or three years that you treate.d Betty; did she have 

any trouble at all with her hair" 
(A) No, sir. I have never seen any kind of thin spot or any kind 

of problem at all. A lot of times I wished some of it would come out 
(laughs) before I got through with her. Bless her heart. But she 
was just fortunate enough to have a good head of hair. 

SI ATEMENI BY WILMA EMERT (Stayed with Betty the night 
she was hurt): 

"She was hurting· all over. Her face was real red and she 
complained about her neck and she asked me to feel ·and see if there 
were any knots on her neck. I didn't but her son Toby did. Shegot 
bad real fast. Her left eye was swollen shut. 

She told me about the UFO that night, but I didn't even listen to 
her. I had already had a few drinks. But iny kids heard her (niece 
Leslie Marie, 10 and son Darrin, 15)." 

STAIEMENTBY M1CKEY JOYCE FOSTER (Betty's daughter): 
"I walked through the door (at Parkway Hospital) and I turned 

around and walked out because I thought I was in the wrong room. 
Her face, the doctor told me, was the size of two men's faces put 

. together. Her eyes were' swelled closed. She didn't even know r" 
was there until I spoke up and I'd been sitting there about ten 
minutes just trying to get my head together." 
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.. You mean you were in a state of shock from seeing her or 
whatT 

"Yeah, I was. You know? You just don't walk into a room and 
expect to see your mother and it looks like someone ·else laying 
there. This was on January 4, 1981." · 

· "Dr. Shenoy couldn't explain what was wrong with her." 
"That's another thing, too, like on her forehead . .It. looked like 

she had been under a sun lamp. And when I rubbed her forehead, 
water just squirted out. It looked like a blister that had been popped. 
But it was all over her face. And it was all in her hair," 

Statement by Dr. V.B. Shenoy: 
"Miss Cash .... was admitted to the hospital on January 2, 1981. 

Her main problem at that time was a severe headache, a swelling of 
the face, a swelling of the eyelids, and a swelling of the skull on the 
top of the head. One of the ·small glands on the back of the neck 
was swollen." 

"She stayed in the hospital approximately 12 days. The 
headache was getting better. The swelling of the face, eyelid and 
skull was getting better, so ·she went home on the 14th of January. 
A few days after going home she felt that the headache is coming · 
back again, the swelling of the skull is coming back again and she 
noticed, uh, her hair is getting thinner and thinner and four or five 
days afterwards she noticed she· is losing hair in patches. So she 
came back to the hospital. ·And when I saw her I ·was surprised that 
the hair was go.ne on the head in patches, four or five big patches on 
the skull, measured at least three or four inches in diameter.,, 

Dr.. Shenoy replied as follows when questioned whether or not 
the condition could be related to her earlier heart problem: 
"Whatever symptoms she had had nothing to do with the underlying 
heart problem. She had the bypass surgery in Alabama sometime in .. 
1977. She did not have any of the problems like high b.lood 
pressure·, diabetes, or the tension .headache, and she responded well 

83 

THE CASH-LANDRUM UFO INCIDENT 

to the pills we gave her for the heart. So, she sees us or one of our 
associates every six months and the problem is all gone. The. 
swelling of the face and the intense headache, this will be the first 
time I came a~ross this with Miss Cash. She did not have the 
symptoms.in the past" 

STATEMENT BY DR. K.B. FUNG (At the time of her initial 
hospitalization): This statement is shown· here to establish a baseline 
condition with respect to the brea~t cancer that developed in 1983. 

"Opinion - There is no remarkable change seen in·. the 
xeromammography examination bilaterally." In other words, it was 
not a pre-existing condition. 

STATEMENTS ABOUT VICKIE AND COLBY 
LANDRUM .· 

STATEMENT BY LOUISE LANDRUM (daughter-in-law): 
"My name is Louise Landrum, daughter-in~law of Vickie 

Landrum. I have been in the family for 23 years and to the best of 
my knowledge have known of no kind of illness for Vickie, outside 
of a minor cold, a few times. She was in the hospital only once that 
I can recall for the nu." 

"She was putting in from 16 to 17 hours at the cafe where she 
worked before the incident happened. All you have to do is to check 
with some of the customers, and they can vouch for the amount of 
time she was capable of putting in. As far as J know she was in­
good health ·until after the incident.'' 

STATEMENT BY JAYNE MAGEE: 
"This letter is to verify that my mother is telling the truth. I am . . . 

stating fact that her health and Colby's was indeed in good condition 
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until "after" the incident. She used to be .able to carry on and wo~;k 
like a 20~year-old until then and now she has. trouble getting out of 
bed at times. Whoever is responsible should take care of her and 
Colby and Betty, for th_ey h.ave lived through hell and will probably 
do so until they die because of the incident." 

STATEMENT BY JEAN BURNETT: 
''I am writing to let you know that my mother would not lie 

about something like that. She would not burn Colby and herself. 
Or she would not pull out her hair .. All anyone has to do is talk to 
anyone in Dayton or Libe,rty County that knows her and find out that 
she is a very honest person. They can check with the doctor about 
her health b.efore and after this happened. My mother was in good 
health. I lived in Abilene at the time this happened and had to move 
back to take care of her and Colby. Her eyes were so bad she could 
not do anything. Her eyes are not any better and her health is bad. 
There are days that she can't get out ofbed." 

STATEMENT BY M·ARTHA THOMPSON: 
"Before Vickie Landrum's enCO'\lnter in December of ;80, she 

worked for me and her health was very good. Her eye·sight since 
then has gotten very poor. We use to go fishing and play bingo all 
the time, but now she can't see to bait a hook and the sun causes big 
blisters on her when exposed. She can't see well enough any more 
to even hardly read a bingo card. She gets sick to her stomach. a lot 
and has lost a large amount of hair also." 

"Colby her grandson has had a lot of dental problems since their 
encounter and there for a while had trouble with his bowels and 
sleeping properly." 

"KnOV(ing both of them as I do I know what a great mental and 
physical effect this has made on them both. Vickie can· no longer 
work because of bad eyesight and feeling bad all the time and Colby 
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still lives his terror in his dreams. I swear all the above is true to my 
knowledge." 

STATEMENT BY flM MCMANUS: 

"I hav~ known Mrs. Landrum for over ten years. Prior to 
December 29, 1980, she was in good health. She has always been 

· able to work and be on the go without any problems. But since the 
night on December· 29, 1980, she has been sick and at times cari 
hardly go at all. Whatever happened that night certainly has caused 
her health. to deteriorate greatly." 

STATEMENT BY LAURA MAE LANPRUM: 
"David and I were not in the Dayton area when his mother, Mrs. 

Cash and Colby were involved in the disturbing happening of 
December 1980, but .I would like the whole world to know that we 
believe in them and that theirs is the ~nvamished truth." 

"We moved back to Dayton in June of 81 and other than one 
visit it was the first time we had seen the family in almost a year. 
The change in Vickie Landrum was astonishing. Since I first met 
the family in 1968 she had always worked and tended.to their family 
making sure they had all they needed. She told me once that 
growing up in the depression made her want to make sure her 
children never went hungry or wanted for anything. Anyway, I 
digress, the change I mean to note w~s that not only was she not 
working because of her eyes, the unsightly sores and her loss of 
hair, but she has become almost a hermit. She very seldom goes 
anywhere and when she does is met by skepticism· and 
questions .... " 

"I have seen her go to bed at night and the next morning when 
she got up· her left eye would be swollen and running and so 
inflamed it appeared she had sunburn. For days at a time she has 
headaches and these blisters just seem to pop out as if they have 
been in hidil)g." 
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"David plays softball and Vickie has grandchildren involved in 
sports. In the very late evening and night she can attend (games) but 
if she attempts to go to one during the day~ the sun and heat will 
make her sick sometimes for a week." 

STATEMENT BY DAYTON. TEXAS POLICE CHIEF TOMMY 
WARING: 

"I don't know Be tty Cash all that good, but I've been knowing 
the other one (Vickie Landrum) for a number of years and she's 
never lied to me that l know of and I've had several of her kids in 
Little League ball teams over the years and as far as I know she's a 
truthful lady." 

When asked if she would make up stories like this, he said: "I 
don ' t think so." 

STATEMENT BY VICKIE LANDRUM: 
"Anyone could have checked to see my anp Colby's health was 

good until December 29, 1980, with a Dr. E.R. Richter- dead now. 
My and Colby's record has to yet be there. He treated me from 
1962 u·ntil his death. When I could not get him I used a Reginald 
Wilson at 258-2624.... They doctored me. for colds when I had 
one. I ~as operated on in 1960. Dr. Richter did that too. 
Whenever I need one they was .it. Only when I hurt my leg I used a 
Dr. John T. Pegues, 1409 N. Travis in Liberty. My health was real 
good. And I got some reading glasses from r.s.o. in Baytown. 
I'm sure if I need to I could get my records. rm not trying to hoax 
anyone. After we was hurt on December 29, 1980, we had nothing 
but hurt and misery. If the object had not been there I would yet be 
fine. I sure did not burn myself or my child, hurt our eyes, or pull 
our hair out!" 
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Chapter 16 
BETTY'S MEDICAL 

CONDITION IS· DEFINED . 

Betty entered Parkway Hospital in Houston on.January 2, 1981, 
and was discharged on January 19. She re-entered on January 25 
and was again discharged on February 9. This began the·succession 
.of hospital stays for Betty that have co.ntinued to the present. 

EXAMINATION BY DR. Y.B. SHENOY 
Betty appeared to be a burn patient when she was admitted to 

Parkway Hospital on January 2 by· Dr . . v.B. Shenoy. Her stated 
complaint included swelling of the eyes, scalp, and face, along with 
a terrible headache. These conditions still persisted when she re­
ernered the: hospital on January 25. Ho·wever, Dr. Shenoy noted 
she also had a marked alopecia, or nair loss, greater on the right side 
than on. the left. She also had swelling of the eyelids . . Dr. Shenoy 

. had specifically noted that Betty had little, if any, hair loss when she 
entered the hospital the first time. His report includes the following 
inf orination: 
PHYSICAL EXAMINATION: This is a well-built, well-nourished 
white female in no acute distress. 
VITAL SIGNS: Blood pressure 120/80. Respira.tions 20 per 
minute. Temperature normal. Heart rate 80 per minute and regular. 
HEAD: Normocephalic. The patient has severe swelling of the 

88 



THE CASH~LANDRUM UFO INCIDENT 

scalp associated with crusting and erythema all over the scalp. The· 
patient also has swelling and erythema over the eyelids. There is no 
evidence of anemia or jaundice.. Pupils are normal in size and 
shape, reacts well to light and accomodation. Oral hygiene is good. 
NECK: Supple. No cervical lymphadenopathy. Carotid upstroke 
is good. No bruit heard over the carotid artery or subclavian artery.· · 
Trachea in the midline. Trachea not enlarged. Jugular venous 
pressure flat at forty-five degrees. 
CHEST: Symmetrical on both sides. Move$ well with respirations. 
Vesicular breath sounds heard all over the lung fields. No 
wheezing, crepitations or pleural friction rub heard. 
CARDIOVASCULAR SYSTEM: Point of maximum intensity not 
felt. First and second heart sounds are normal in character. There is 
no murmur, gallop, or pericardia! friction rub heard. 
ABDOMEN: Soft. No hepatosplenomegaly or ascites. No bruit 
heard over the aortofemoral vessels. 
E?'TREMIT.IES: No pedal edema or calf muscle tenderness. 
Proximal and distal arterial pulsations are well heard. 

Dr. Shenoy' s report on January 25 provided the following 
laborat01y results: Laboratory data revealed SMA-12 showing mild 
elevation of alkaline phosphatase, LDH, and serum triglycerides. 
ANA was negative. Vitamin B-12 serum level was norma:!. 
Quantitative analysis of heavy metals from the hair was insuffiCient. 
CBC revealed mild normocytic, normochromic anemia. Urinalysis 

. was normal. RPR was nonreactive. Latex RA test and ANA were 
negative. Fasting two hour postprandial blood sugar was normal. 
Glycohemoglobin, however, was mildly elevated. T-3, T·4, and T-
7 index was nonnal. Chest x-ray revealed minimal atelectasis in the 
lingular segment of the upper lobe of the left lung. 
Xeromammogram was negative. Electroencephalogram was 
essentially normal. Skull biopsy was consistent with alopecia 
areata. 
TEST: LEAD, ARSENIC, AND MERCURY (HAIR): Quantity not 
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suffident to process in test conducted on February 9. 
VITAMIN B-12: l036H (referenc~ values: 200-900) 
HEMOLYSIS (January 26): Albumin: 3.4 g/dl. Alk. Phosphatase: 
120 U/L. BUN: 9 mg/dl. Calcium: 9.0 mg/dl. Cholesterol: 257 
mg/dl. Glucose: 187 mg/dl. LDH: 309 U(L. SGOT: 17 U/L. 
Phosohorus: 3.2 mg/dl. Total Protein: 7.1 g/dl. A/G: 0.9. 
Globulin: 3.7. Total Bilirubin: 0.3 mg/dl. Uric acid: 5.7 mg/dl. 
Sodium: 135 mEq/L. Potassium: 4.9 mEq/L. Chloride: 97 mEq/L. · 
C02: 25mEq/L. Iron: 57 mg/dl. CPK: 10 U/L. Creatinine: 0.8 
mg/dl. Triglyceride: 256 mg/dl. BUN/Creatinine: 11.3. Balance: 
17.9. 

URINALYSIS (voided on January 4): Specific Gravity: 1.008. 
B.lood: 2+. pH: 6.0. RBC: 4-8/HPF. WBC: 3-5/HPF. Bacteria: 
few. 

BLOOD TEST (taken on January 2): WBC: 8.1. RBC! 3.1. HGB 
gr: 12.9. HCT gm: 27. MCV: 91. MCH: 31.8. MCHC %: 35.1. 
DIFFERENTIAL: Poly: 81, Stab: 8, Lymph: 9, and Mono: 2. 
PLATELET: Appear nomial. 

Drugs administered for the purpose of treating her injuries and 
relieving her pain included the following: Keflin, IV DSW 50ML, 
Lanoxin tab, Persantine, Inderal, Dalmane, Tylenol, Benadryl, 
Solu-medrol, Prostaphlin, Ampicillin, IV N.S. 0.9%, Talwin, 
Betadine solution, Domeboro eff. tab, Fedsol SP, Premarin, 
Sinequan, Mo.trin , Amoxicillin, Zomax, and Dalmane. 

EVALUATION BY DR. K. KUMAR 
Dr. K. Kumar saw Betty for an evaluation of the headache. She 

said Betty was admitted "with cellulitis of the face, especially around 
the eyes a1;1d had a severe headache." Neither the EEG nor the CAT 
scan revealed any abnormalities. 

On January 29, Dr. Kumar said: "The patient had been doing 
fairly well until the sudden onset of the cellulitis. No definite 
etiology of the cellulitis was established during the last admission; 
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but she was treated with antibiotics and steroids and did very well. 
The patientwas discharged, recovered well from the cellulitis and 
with the headache much better, and says that as soon as she went 
home she started having diarrhea and soon after that her headaches 

. started ·g~tting much worse and after some time her hair started 
falling .off. · At this time, . the patient is admitted for evaluation of 
alopecia, diarrhea and headaches. At the time of being seen, the 
diarrhea has more or less been controlled. The headaches have 
gotten increasingly more severe and th_e patient had two injections 
last night." 
· Dr. Kumar's.report goes on to say: "On examination, a 51 year 

old white female looks much younger than stated age. On general 
examination, alopecia ofthe scalp is p·resent with two large areas of . . 
complete hair loss on either. side of the head in ihe parietotemporal 
region. The cellulitis of the face has markedly improved at this time. 
Lymphadenopathy is present in the retroauricular and posterior 
cervical lymph nodes. Vital signs are stable." 

A summary of Dr. Kumar's medical examination is as follows: 
CARDIOVASCULAR: A scar is se_en in the midline in the chest. 
Otherwise, heart sounds are well heard and no adventitious sounds 
are heard. No murmurs are present, no bruits heard over the 
carotids. 
CENTRAL NERVOUS SYSTEM: Cranial nerves- patient is alert 
and oriented. Seem~ to be very rational and neither very anxious or 
depressed. Cranial nerves- pupils are equally reactive to light. Eye 
movements are full with no nystagmus being noted. Visual fields 
are full in all four quadrants. Funduscopic examination shows 
sharp disc margins and normal vasculature. The face is 
symmetrical, tongue is in the midline, pallate moves up equally well 
on both sides, no dysphagia is present. 
NECK: Supple at this time. 
MOTOR SYSTEM: . Power is 5/5 in all four limbs. Retlexes are 
bilaterally symetrical. Plan tars are downgoing. 
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SENSORY: Patient says that pinprick and, vibration are mildly 
diminished in the left foot but this seems to be equivocal. In the · 
upper extremities pin and vibration a,re symmetrical. 
CEREBELLAR: Patient has no ataxia, can do a good tandem walk, 
is able to stand on either lower extremity. No nystagmus is seen. 
Finger to nose test is· normal. 

EXAMINATION BY DR. JOSEPH DARSEY 
Dr. Darsey conducted an eye examination on Janu~ry 26, with 

the following reSults: 
VISUAL ACtJITY EXAMINATION: In the distance,. each eye is 
20/30 plus. Left eye is. 20/30 pl~s. The skin ofthe lids shows a flat · 
erythematous area under the right brow. There is a dry scaly 
eruption on the forehead and lid skin. Extraocular motility is full. 
The conjunctiva is normal bilaterally. The corneas are clear 
bilaterally. · Anterior chambers are deep and clear bilaterally. Ocular 
tension is 10 mm right eye, 11 mm left eye. The pupils are 4 mm 
and react 2+ out of 4 with direct response and the consensual and 
accomodative reflexes are intact. ·· There is . no Marcus Gunn · 
pupillary phenomenon. There i~ an iris atrophy. The pupils were 
dilated with Mydriacyl and Neosynephrine for intr~ocular exam. 
There is a minus a quarter circle, myoptic refractive error in each 
eye, but the visual acuity in the distance remains 20/30. The lenses 
are clear bilater,a.J.ly, except for an occasional punctate white opacity 
in each lens. The inferior zonular attachments are symmetrically · 

· visible OU. There is no posterior subcapsular cataract or equatorial 
lens opacity. The disc, macula and vessels appear normal in each 
eye, with zanthochromic macula with light reflex. 

EVALUATION BY DR. SOLOMON BRICKMAN 
Dr. Brickman made the following observations on January 5: 

The examination revealed crusted areas of her scalp and marked 
swelling of her forehead and .edema and crusting of her right eyelid, 
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and edema of both eyelids, and cheeks. There was pain palpated in 
her scalp. The submandibular area was puffy and tender to touch as 
was the neck ·area. No weakness ofhand grip, or her push was 
noted. There was no pain on straightening her legs from a flexed 
·position. A clinical diagnosis cellulitis with secondary edema of the 
scalp and face is made. 

Later, on January 28, Dr. Brickman provided the following 
evaluation of the alopecia: There. is no family history of alopecia, 
vitiligo, or thyroid problems. The examination revealed round spots 
of alopecia on the scalp. Within those areas there were areas of 
black hair regrowth. Mild depression of some areas of the scalp 
were noted and occasionally scaly areas which would probably 
correspond to the areas· of dermatitis several weeks ago. Occasional 
hairs in the scalp are noted which are ·wide distally and markedly 
narrowed as they approach the scalp. Tender lymph node on the left 
side is noted. No major scalp pain is present. Touching the scalp 
did· not elicit the tenderness that she experiences in ·her head, nor her 
headaches. CliniCal diagnosis is. alopecia areata. 

EVALUATION BY DR. K. B. FUNG 
The results of Dr. Fung' s evaluation are as follows: 

CT SCAN OF THE HEAD: Films were taken with and without 
infusion of contrast medium. The vi~ualized ventricles are 
unremarkable. The pineal body and the choroid plexus are 
visualized with calcification. There is no. definite evidence of 
localized increased or decreased density seen in the brain. The vein 
of Galen is visualized on the post-contrast film is unremarkable. 
The middle cerebral arteries are fairly well visualized and are 
unremarkable. Opinion: there is no remarkable change seen on CT 
scan of the head. 
CERVICAL SPINE: The visualized bony structures are 
unremarkable .. There is no fracture or dislocation seen in the 
cervical spine. Some prominence of the left transverse process of 
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C7 is identified. 
CHEST FILM, PA AND LATERAL VIEWS: There is minimal 
radio-opacity seen in the left Lung Field and it is not certain if this is 
indicating some minimal intlamatory. changes. Otherwise, the size 
of the cardiac silhouette is borderline. 
PARANASAL SINUSES: The paranasal sinuses are well 
.developed and aerated. Otherwise, there is no remarkable c~ange 
seen in the paranasal sinuses. · 
XEROMAMMOGRAPHY BILATERALLY: The left breast is 
sli.ghtly larger than the right side. Otherwise,· there is no definite 
evidence of occupying mass or abnormal calcification seen in both 
breasts. Opinion: There is no remarkable change seen in the 
xeromammography examination bilaterally. 

EVALUATION BY DR. JOE HADEN 
Dr. Haden provided the following information of the January 29 

· ··skin sample laboratory analysis: 
GROSS: The specimen, unlabeled, designated skin biopsy consists 
of a core of tan skin 0.4 em. in ~iameter and 0.7 .em. in depth. 
Bisected and submitted entirely. 
MICROSCOPIC: Slides have sections through the bisected halves 
of the above segments 4emonstrating two segments of skin. The 
epidermis is well differentiated stratified squamous epithelium. In 
one focus adjacent to a hair follicle opening the dermis shows 

. dissolution of intercellular bridges. One mature hair follicle with 
relatively unremarkable contained hair shaft is present but there are 
fairly numerous superficially placed immature hair follicle structures 
some of which are surrounded by loosely arranged lymphocytic 
infiltrate. No evidence of malignant neoplasia. 
PATHOLOGIC DIAGNOSIS: Skin biopsy, histologic features 
consistent with alopecia areata. 
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EVALUATION BY DR. TAGH! SHAFIE 
Dr. Shafie conducted the BEG test- on January 29, with the 

following results: 
REPORT: The background activity consists of 9-10 cycles per 
second symmetrical and synchronous with medium voltage activity 
appearing on both hemispheres. No focal" or generalized 
abnonnality is seen during this recording .. 
HYPERVENTILATION & PHOTIC STIMULATION: Did not 
produce any abnormal changes, 
CLINICAL INTERPRETATION: A essentially normal EEG. 
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Chapter 17 
BETTY IS HOSPITALIZED 

REPEATEDLY 

Betty's wonderful mother Pauline Collins came to Houston to 
care for Betty. And as soon as Betty was able to travel, they went 
back to her mothet s home in Birmingh am, ·Alabama. 
Unfortunately, her mediCal problems have persisted over the years 
and she has been hospitalized several dozen times as the result. Her 
visits to her doctor's office are too numerous to count. It is not 
necessary to discuss all of those events, but the following summary . 
shows the extent of her medical problems, as documented in 
hospital records , for the year or so following the UFO encounter. It 
also clearly shows the progressive effects of the radiation exposure 
from her close encounter. Records of all of Betty 's treatments are 
on file. 

Betty was hospitalized from May 27 through June 1, 1981, at 
the Lloyd Nolan Hospital and Clinic in Fairfield, Alabama, under 
the care of Dr. Whittaker. Dr. Whittaker said his examination was 
basically confined to the skin, with tbe following results: "The 
patient has numerous nevi, telangiectasia, seborrheic keratoses, etc. 
and over areas of her body she has splotchy,_ erythematous, macular 
rash which is confined primarily to the lower trunk, extremities and 
primarily to the high lower extremitie~ including the anterior and 
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posterior thighs as well as the buttock area. I could see no obvious 
blister at this time, although-the patient pointed out to me a couple of 
areas where blisters originally occurred and apparently have opened 
and drained. Although she has some tenderness from the splotchy · 
areas, she does not describe any .itching. She has an intense pain 
when she takes a hot bath and states she has to take cold baths. The 
patient also states that she has chronic bowel problems ever since the 
UFO encounter." 

"This patient has a ring-like appearance to the areas of erythema, 
almo.st like a tinia or ringworm type lesion over the back; however, 
the lesions over the lower extremities, and. particularly over the 
thighs .are more compatible with irregular macular erythematous 
scaly areas . . She also states that before the exposure or encounter 
(described in her file) , that she had a fair amount of hair on her legs. 
Now her legs are· quite hairless. She also has numerous 
telangiectasia over the·.exposed portions of her hands, arms and 
what is interesting is that the area on her fourth finger where her 
rings were seems to be a protected area . . The skin is whiter, she has 
a few fine hairs. On feeling this patient> s regrowth of hair is quite 
fine and silky, again similar to that seen following growth after loss 
from radiation.'' 

Although Betty had always been a healthy and vibrant 
individual, she had little resistance to disease following the UFO 
encounter. She was again hospitalized at Lloyd Nolan .from 
September 29 through October 4, 1981, because of chest pains. 
Diagnosis revealed she had bronchitis and she was only released 
from the hospital because of a death in the family. She was still 
cancer-free at this time, but other changes in her systems were 
becoming apparent as noted below. 
PHYSICAL EXAMINATION:· Temperature 96.4, pulse 56, 
respirations 24, blood pressure 128170. Neck was normocephalic 
without any abrasions. Pupils equal round and reactive to light. 
Extra occular movements intact. Fundi benign. Throat without 
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erythema. There were no masses or thyromegaly. Neck was 
supple. Chest revealed bilateral rales. CV-regular rate.and rhythm 
without murmur. There was no JVD. Peripheral pulses were all 
good. Abdomen was soft, non-tender. There were no masses. 
There were normal bowel sounds. 

· LABORATORY: CBC revealed white count of s·,soo with 60 segs, 
39 lymphs, 1 eosin. Hemoglobin 13.1, hematocrit 38~1, blood 
gases on admission were pH 7.519, PC02 25.5, P02. lli5. 
Routine urinalysis was negative. CPK was 49, SGOT 22. Follow 
CPK was 24 with CPK MB band 0. On admission · the SMA/6 
revealed a potassium 4.0, sodium 130, C02 31, Chloride 93, BUN 
9, glucose 188. Chest film on admission, with a portable chest film 
showed no definite pulmonary infiltrate. OCG revealed normal oral 
cholecystogram. Upper GI series was normal. Follow up chest 
films revealed the lungs clear except for mild prominence of lung 
markings in the left retrocardiac area. This -did not appear to 
represent definite infiltrate and is probably not significant. Chest 
was otherwise unremarkable. 
NUCLEAR MEDICINE REPORT: The liver is at the upper limits 
of normal in size measuring just greater than 25cms at the mid 
clavicular line. One does note a rather prominent left lobe in the mid 
epigastrium. There is a fairly uniform distribution of the isotope 
throughout the organ, and no focal filling defects are identified. The 
spleen is also at the upper limits of normal in size measuring about 
llcms, and again no focal filling defects are seen. There is a normal 
liver/spleen ratio in the uptake of the isotope. 

Betty's condition had not improved since leaving the hospital; 
therefore, she. was forced to return to Lloyd Nolan Hospital for 
another ten days starting on October 17, 1981. Dr. Whittaker was 
again her attending physician. 
ADMITTING STATEMENT: The patient was a 52 year old white 
female with recent discharge from hospital for presumed bronchitis. 
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The patient was discharged at this time but before complete 
resolution becaus~ of illness in the family. The patient now returns 
·without much improvement. The patient has been on antibiotics for 
two weeks. At this admission the patient states no improvement, 
with her primary complaints being weakness, decreased appetite, 
diarrhea, head cold and cough productive of yell.owish sputum. She 
denies ~ny fever, hemoptysis, or vomiting. The patient had 
coronary artery bypass graft five years ago and has also had 
exposure to high dose of radiation on December of 1980, with 
subsequent radiation sickness. Medications given at admission ar~ 
Lanoxin, Lasix,. Persantine, Indecal, Isordil, Nitroglycerin and 
Pre marin. 
PHYSICAL EXAMINATION: On admission revealed a 52 year old 
white female, that was uncomfortable with a non-productive cough 
arid .obvious respiratory congestion. The patient looked dry' at this 
time. Vital s·igns: BP 120/68, pulse 64, respirations 20, temperature · 
97, HEENT exam - pupils equal, round and reactive to light and 
accomodation. EOMs intact. There were no masses, or 
adenopathy. The patient did have rhinitis and sinus congestion. 
There were no JVD noted. Chest exam revealed coarse breath 
sounds. There was no wheezing or rales present. CV - normal 
sinus rhythm with an· S4 at the apex. There was a well healed 
midsternal scar. There were no murmurs, rubs, or clicks . . 
Abdomen was soft, non-tender with normal bowel sounds. No 
masses. Extremities - no edema, clubbing or cyanosis. Skin and 
mucous membranes were dry. 
LABORATORY DATA: L~boratory data during the stay was 
essentially unremarkable. SMA 18 revealed a Trig. of 258, with the 
remainder within nonnallimits .. The CBC revealed a white count of 

· 8,800 with 66% Segs., 26% Lymph, 5% Monos and EOS 2%, 1 o/o 
BASO with HGB of 12.2 and HCT of 35.3. Routine urinalysis 
was negative. RPR was negative. AFB of sputum was negative. 
She was discharged as having chronic bronchitis and chronic 
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obstructive pulmonary disease. 

The effects of the radia~ion exposure were becoming more 
pronounced as she was admit~ed to Lloyd Nolan Hospital again on 
November 26, 1981. This time she stayed until December 7 .. 
ADMITTING CONDITIONS: Atypical chest pain. This :Patient is a 
52 year old white female who had onset of a left arm and chest pain 
on the day of admission, lasting two hours with accompanying 
diaphoresis. No relief from Nitroglycerine. The patient recently has 
been feeling fine, no C'?ugh_. no sputum production, SOB or 
congestive symptoms. T~e patient also had palpations and soreness 
of the left costal area. 
PHYSICAL EXAMINATION: The exam showed an alert, 
cooperative white female with BP 120170, pulse 60, respirations 16, 
afebrile. Chest - few rales on both sides. CV ~ no gallops or rubs. 
Grade 2 systolic murmur, in the left lower sternal border, radiating. 
to the apex. Aortic and pul'r?onic area - no JVD at 30 degrees. 
Extremities - no edema. EKG shows sinus rhythm, old· anteroseptal 
MI: Cht?st X-ray normal. 
LABORATORY ANALYSIS:. Cardiac enzymes negative. The 
patient was admitted to CCU and treated with MI protocol. EKG 
showed no · change from previous one, but showed an · old 
anteroseptal .MI. After 2-3 days in CCU she had a negative EKG. 
She had a workup for GI disease. OCG, upper GI were negative. 
Cervical spine films normal. CBC was remarkable for HOB of 
11 .1 . SMA 6112 essentially unremarkable. Also had a CV Doppler 
carotid ·artery study that was unremarkable. Derm. consult- patient 

. had radiation exposure as well as actenic exposure. Impression was 
radiation dennatitis. She· had .biopsy of skin and report was pending 
at time of discharge. The patient did well, but did have some 
intermittent chest pain, non:cardiac in origin. She had some 
numbness in the left arm. She developed a small pedal edema. 

Dr. Rob~rt Dudley, a pathologist, provided the following biopsy 
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report: Specimen No. 1: 0.7 x 0.5 ems. diagnosed as seborrheic 
keratosis. Specimen No. 2: 1.5 x 1 em. diagnosed as seborr.heiC 
keratosis. Specimen No. 3: 0.3 em dia., diagnosed . as 
hyperkeratotic epithelial hyperplasis. ·rhd. The samples were taken 
from the left dorsum hand, left mid-back, and right palm 

respectively. 

Although she is not sure why it happened, Betty experienced the · 
first of several falls. The first incident was on February 13, 1982, 
when ·she fell in the bathtub. She was taken to Lloyd Nolan 
Hospital where it was determined that her elbow was injured and 

was placed in a splint. 
On March 30, 1982 •. Betty returned to Lloyd Nolan Hospital for 

clinical services related to her skin condition. The dermatology 

consult had the same results as before. 
Throughout the month of March, Betty had ann and chest pains 

that would last from minutes to· a ~alf hour or longer. Therefore, on 
April 2, 1982, she went to Lloyd Nolan Hospital for a stress test. 
She felt. tired and weak after the pain subsided. The stress test was 
tenninated after 12 minutes and 30 seconds· because of fatigue. She 
achieved a heart rate of 134/minute and· had chest pain at 7 minutes 
into the test. Interpretation of the test results: 1) Positive submax 
stress test, and 2) Poor exercise tolerance. . 

Because her problems were continuing to mount, Dr. Luis 
Pineda conducted a bone marrow test on Betty on July 14, 1982, 

with the following results: 

PERIPHERAL BLOOD: Erythrocytes show mild degree of 
anisocytosis. There is a tendency toward microcytosis. Few target 
cells are seen. Leukocytes and platelets are normal in number and 
morphology. Approximately 10% of the neutrophils are 
polysegmented showing m~re than 4 lobules. 
BONE MARROW ASPIRATION: Marrow particles are present. 
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Me·gakaryocytes are · present in normal numbers. 'Myeloid to 
erythroid ration is 3: 1. Both myeloid and erythroid series shows 
normal process of maturation. I do not see any infiltration by 
abnonnal cells .. 

BONE MARROW IRON STAINING: There is marked decrease of 
stainable iron in the bone man·ow. 

. . 
BONE MARROW BIOPSY: Cellularity is variable arrang~ng fonn 

· areas of few to 60%. Areas of bone marrow necrosis are 'identified. 
Megakaryocytes are seen in normal number. Bone marrow 
architecture is preserved. I do not see any evidence of fibrosis, 
granuloma fomiation or malignant infiltration. 

FINAL DIAGNOSIS: Abnormal non-diagnostic bone marrow ~ a) 
Bone marrow necrosis. b) Decreased iron storage. 

. In the months and years that followed, Betty continued to be 
hospitalized several times each year due to a continuation of the 
aforementioned problems. 
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Chapter 18 
DR. SHENOY SPEAKS OUT 

.Betty Cash and I were participants in a press interview with Dr. 
Shenoy on June 16, 1982. The interviewer had led Betty to believe 
that if everyone consented to participate in the interview session, that 
he would have a new chromosome test conducted at the Jet 
Propulsion· Laboratory in California. It was claimed that the test 
would pin down the type of radiation involved and· the extent of the 
resulting chromosome damage. Dr.- Shenoy graciously agreed to 
support this worthwhile effort by making a public statement about 
the case. As an aside, the interviewer never made good on his 
promise to provide the chromosome test. 

In -response to questions about Betty's appearance -soon after her 
arrival at the hospital, Dr. Shenoy said: ."Miss Cash has been 
followed by us since 1979, ever since she had heart surgery. She 
was admitted to a nearby hospital on the second of Janu·ary 1981. 
Her main problem at that time was a.severe headache, a swelling of 
the face, a swelling o(the eyelids, and a swelling of the skull on the 
top of the head. 

He continued: "Physical examination at that time showed a 
marked swelling of the eyelids. She also had marked swelling of 
the skull. One of the small glands in the back 6f the neck was 
swollen. We couldn't figure why she had marked swelling of the 
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face; eyelids and the skull. 
Not knowing about the UFO encounter at the time, he thought 

she might be suffering from. an allergic reaction of some kind and 
called in a dermatologist "to find out what exactly is. the reaction to 
·the.faee and to the hair." 

Dr. Shenoy said the dermatologist saw her and commented on 
the marked reaction; but he was not sure'it was ar:t allergic reaction. 
He did find "a defmite inflammation of the skull and the ;face." · 

Thinking the headache could be ·caused by inflammation of the 
·sinus cavity, Dr. Shenoy ordered an X~ray of that area. The results 
were negative- ''she did not have any inflammation of the sinus." > 

He said: "Miss Cash did not have any headache in the past," so he 
called in a neurologist to evaluate the headache .. Again the·results 
were negative. The neurologist said "the headache is most probably 
due to severe tension headache." 

Dr. Shenoy said: "Miss Cash responded well to the cortisone 
and the antibiotics." About the blood work, he said: "Most of the · 
blood tests that we did in the hospital are negative (or any kind of 
inflammation.'' 

About her release from the hospital, Dr. Shenoy said: "She 
stayed in the hospital approximately twelve days. The"headache was 
getting better. The swelling of the face, eyelid, and the :skull was 
getting better. So, she went home .... " 

He also acknowledged why she returned to the hospital. He 
said: "A few days after going home she felt the headache is coming 
back again, the swelling of the skull is coming back again, and she 
noticed her hair is getting thinner and thinner. Four or five days 
afterwards she noticed she is losing hair in patches. So, she came 
back to the hospitaJ.. .. And when I saw her I ~as surprised that the 
hair was gone on the head in patches, four or five big patches on the 
skull, measuring at least ·three or four inches in diameter.... There 
was no damage in the skin." Dr. Shenoy again consulted with the 
dermatologist and. found that he ''couldn't pinpoint any definite 
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cause for the loss of the hair." 

It was at this point in time that Betty broke down and told Dr. 

Shenoy about the UFO .encounter. The doctor was astounded and 

mildly upset that she hadn' t told him earlier, as it could have altered 

his investigation of-her problems. With this new information in 

hand, he resumed his search for the cause. of the headache. He said: 

"I found that if she had an exposure to the intense light, she might 

have had damage to the cornea that is the front portion of the eye or 

to the retina which is a screen in the eye. So, I sent her to th~ 

opthomologist. I told the opthomologist the story behind and the 

reason of my concern. He took the history by himself and he got 

the same story from Miss Cash. He examined her in detail and he 

did not find any infrared damage to the eye or damage to the eye as a 

result of the radiation. He found a little bit of problem with the lens. 

He could not document the damage to the retina either by the 

infrared or by the radiation. 
Still puzzled by the hair loss, Dr. Shenoy said they clipped some 

hair and sent it to "the medical center" for examination. He said they 
. . 

wanted to find out if the medical center could document "whether the 

damage to the hair was from radiation, or this is due to the infrared , 

or whether she had some toxic reac tion to heavy metals. 

Unfortunately, the hair they sent to the hospital was not fixed with 

the proper reagent and they couldn't document the nature of the 

damage to her hair." 

When questioned about whether or not Betty's current problems 

were related to her earlier heart problem, Dr. Shenoy said: . 

"Whatever symptoms she had, had nothing to do with the 

underlying heart problem. She had the bypass surgery in Alabama 

sometime in 1977 . She ·had a little bit of chest pain in 1979, at 

which time the cardiac cath showed one of the grafts was closing. 

At that time we felt she was not a candidate for another bypass · 

surgery, so we treated her with medicine and she responded very 

well. She did not have any of the problems like high blood 
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pressure, diabetes, or the tension headache. She responded very 

well to the pills we gave her for the heart. She has seen us every six 

months and the problem is all gone. This is the first time I .came 

across the swelling of the face and the intense headaches with Miss 

Cash. She did not have the symptoms in the past." 

When asked how he reacted to her explanation of the UFO 

encounter, Dr. Shenoy said he made some telephone calls to 

physicians "who are functioning as radi~lo gists, internists, and a 

gastroentologist." He said they told him that Betty's problems were 

similar to those of. other people who had encounters with UFOs. 

He said: "Her story is reliable in that I trust what she tells me, 

and what she told me about the UFO. I don't think at any time I 

questioned her history. The neurologist, the dermatologist, and the 

·opthamologist who saw her and got almost the same story as me, 

felt that the story is reliable." 

When asked if he has seen any other.similar cases, he said: "I 

haven't seen any case which is similar to Mis~· Cash's problem, 

except the friend who .traveled with her and the child who traveled 

with her in·that same car, who had a similar reaction. 
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Chapter 19 

ANOTHER DOCTOR 
OFFERS TO HELP 

As soon as the investigation v·erified the existence of medical 

injuries, I began calling medical professionals in the state and federat 

government and in private practice. Nearly all were willing to listen 

to a brief overview of the case; but only a few were willing to 
engage in. a disc.ussi0n about what to do next and who else to 

contact. Some. cited their job positions as the liniiting factor in their 

getting mor~ involved; ~hile others were afrai4 they might get 

labeled as a kook, thereby hurting their business. In the business 

world, this situation is quite common, so I understand and respect 

their situation .. One doctor in particular \},las an obvious debunker 

and he was only interested in proving that the incident was a hoax. 

That was disgusting. 

Then on March 12, 1981, I received an offer of help from a 

highly qualified radiation medicine professionaL· He was Dr. Peter 

Rank, Chief of .the Department of Radiology at Methodist Hospital 

in Madison, Wisconsin. The timing was perfect. Under Dr. Rank's 

guidance we were able to set up the protocol for obtaining medical 

records, as well as assessing the results of the treatments. His offer 

of assistance was especially gratifying to Betty, Vickie and Colby. 

It came at a till)e when they were beset with trauma and didn't know 
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which way to tum. 
Dr. Rank provided a supply of medical information release 

· forms ·which were quickly signed by both Betty and Vickie and 

submitted to their respective doctors and to Betty's hospital. By 

early April we had received a substantial package of Be.tty's medical 

records. Unfortunately, however, none of the results of the blood 

work were included. Betty would battle with the hospital for more 

than a year before getting even one piece of blood work data. Her 

inquiries were always met with the excuse that the records were 

temporarily out of the file. 
After reviewing the first package of Betty's records on ApJil i2, 

Dr. Rank made the following observations:. 
l) An ophthalmologic and dermatology consult were included. 
2) X-ray reports, BEG, lab reports, and pathology reports of a . 

localized skin biopsy were also included. . 

3) There was no record of a complete physical examination 

available, and no progress notes. 
4) The dermatologist's ·diagnosis was alopecia areata, a well 

. known benign dermis self limiting affliction of the dermis resulting 

in a discreet localized loss of hair. Occasionally there is an 

underlying problem which is discerned as a cause. Most often the 

cause of alopecia are.ata is unknown and localized hair growth 

recurs. The dermatologist's opinion was that Betty had localized 

· benign alopecia areata, and this was partially confirmed by the 

pathology report. I would caution you that this skin diagnosis is a 

waste basket category and that Betty's loss of hair may not indeed 

be in that category. 

5) The ophthalmologic examination shows nothing more than 

the aging of the lens, causing difficulty with near vision. · 

Fortunately the ophthalmologist, Dr. Darsey, was prudent enough to 

mention that there was no eviden~e .of damage to the interoccular 

structures secondary to radiation. 

6) There is no laboratory record available of white blood count 
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studies, either a single or serial determination, and no record of 

platelet counts. 
7) No discharge summary is included. 

~) All x-ray studies are for the most part non-contributory. The 

patient's heart is at the upper limit of nonnal and there an~· scattered 

areas of fibrotic change in the lung fields consistent with the 

. patient's age. not an unusual finding. 

9) Please note that Betty has had · a previous coronary artery 

bypass operation. 
10) Electroencephalogram shows ·no abnormality, and is 

therefore non-contributory to our current research. 

11) They did make an effort to look for heavy metal intoxication 

as a cause of the patient's hair loss. According to the records 

supplied me this was an inconclusive study because·insufficient hair 

was provided to the laboratory to make this chemical detennination. 

Dr. Rank commented on Betty and Vickie's fingernail damage. 

He-said: "This shedding of the nails (onychomadesis) is a relatively 

rare condition that is brought out by the complete loss of growth of 

the keratin produced by the matrix at the base of the nail. It can be 

caused by a variety of situations including severe febrile reactions, 

such as following scarlet fever. One, a few, or more nails may be_ 

lost. Such shedding of the nails also occurs secondary to emotional . 

stress, is a psychosomatic expression of disease, although I think 

this unlikely. Most important of all it is a result of severe locai 

inflammatory changes and may occur in as.sociation with 

radiodermatitis secondary to ionizing radiation. Needless to· say the 

· loss of hair is also consistent with radiodermatitis secondary to 

ionizing radiation. These two physical findings, specifically nail 

and hair loss, favor the presence of ionizing radiation." 

After reviewing an additional package of medical records on 

April29, 1981, Dr. Rank said: "I doubt the diagnosis of alopecia 

areata on many grounds. 1 will list these considerations, as follows: 
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A) Both women sustained · some evidence of scalp damage 
' 

including hair loss. 
B) Betty had simultaneous loss of nails on the second through 

fifth digit of the right himd. All of Vickie's nails. were affected. 

C) The pathology report describes lymphocytes in the 

specimen, loosely arranged around specifically placed Immature hair 

folicles. The hallmark -of alopecia areata is not lymphocytes but 

mononuclear cells. · Note that the biopsy was taken approximately 

four weeks after the original incident so that any acute white cells, 

specifically the polymorphonuclear cells may at that.time already be 

gone. 
D) Her entire skin - scalp · infliction began as cellulitis with 

considerable tenderness and erythema and responded to antibiotics. 

This is not a feature of alopecia areata: 
E) The patient' s entire history seems very reliable. She related 

the onset of her hair difficulties to.the development of red inflamed 

tissue, · in tum directly related to UFO exposure. This is also not a 

history of alopecia areata. 
F) The biopsy . specimen· describes the dissolution _of 

intracellular bridges. This is not a feature of alopecia areata, but 

may be a feature of ionizing radiation." 

Dr. Rank provided the following infonnation on the possibility 

of radiation exposure: "In regard to ionizing radiation, Betty and 

· Vickie could have been exposed to alpha particles, beta particles, or 

gamma rays (includiil.g x-rays). l doubt alpha particles because 

while their linear energy transfer is quite high, they can ~e stopped 

in their forward travel by something as flimsy as a piece of paper. 

When they do attack the skin their injury is limited to the most 

superficial keratinized layers of the skin. I also doubt beta particles 

for ·those same reasons, they could be stopped by a barrier as thin as 

the glass in an Erlenmeyer flask. Again only the superficial layers 
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of the epidermis would be affected .by beta particles. We are 
therefore left with more penetrating gamma rays, which could 
p~netrate not only to the subcutaneous layer but also throughout the 
body. By way of further elaboration, a neutron beam could also 
cause serious deep penetration. The hair loss in penetrating 
radiation occurs quite early. A dose of approximately 200 .R to the 
skin is necessary for transient hair loss. Above 800 R hair loss is 
permanent. The growth of nails is disturbed in radiation exposure 
for the same reason that growth of hair is .• which is that the genninal . 
cells forming both hair and nails are affected by approximately equal 
doses." 

"Whatever kind of radiation Betty and Vickie were exposed to, it 
was more penetrating than the most superfiCial types, but still did 
not penetrate sufficiently to cause systemic signs and symptoms. It 
seems therefore safe to conclude, at this time, that Betty and Vickie 
sustained radiation damage which was co"nfined to the skin and the 
immediate subcutaneous area.'' 

. "Whether .this radiation. damage was indeed due to ionizing 
radiation is at this point unclear. Other possibilities include infrared, 
ultraviolet, and microwave radiation. I know of no way that we will 
be able to establish anything further as to the type of radiation or 
dose. The conclusion I can make so far is that radiation damage 
occurred, type unknown, probably .limited in severity, without 
evidence or systemic involvement." 

During 1982 arid 1983, Dr. Rank continued to review medical 
records as they were released and to answer my questions about the 
various noted conditions. 

Betty, Vickie. and Colby experienced intense pain when they 
would take a hot bath, and had to take cold baths. Dr. Rank said: 
'

1This symptom is well within the range ofradiation response." . . 
In discussing the problem of diarrhea, he said: "Obviously their 

bowel problems, including chronic diarrhea, may also be secondary 
to radiation effect It may persist for days· or weeks. Diarrhea may 
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· occur at doses in the area of 200-300 rads." 
The ir hair loss and regrowth is often seen in conjunction with 

radiation exposure. Dr. Rank said: "Hair does regrow following 
radiation damage with both a different color and· a different texture. 
So far , the outcome of radiation epilation cannot be predicted. 
Epilation may occur anywhere from a few days up to a year. This is 
based not only on the literature, but · my experience in radiation 
ther~py, as well as a personal experience in my family ." · . · 

Ab~ut the radiation effects on the. skin, he said: "The 
dermatologic manifestations of radiat.ion depend upon. the wave 
length and the total dose and may be either acute, chronic, or a 
mixture of both. Some immediate post-radiation dermatitis begin 
within hours of exposure. Others do not. develop for 20 years. An 
acute radiation dermatitis may result in non-healing ulcerative lesion 
and it may not necessarily indicate an exposure of fatal proportions." 

Dr. Rank spent a lot of time telling me about how· different" 
individuals react to the same radiation exposure. He said that it 
seems that their reaction is affected by their diet, size, drugs taken 
and even the amount of caffeine consumed. The problem we have is 
that radiation creates a lot of broad nonspecific physiologic effects 
that are determined not only by the exciting agent, but more 
importantly by the limited ways that the body can respond to 
stimulae. 
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Chapter 20 
HOT AIR BALLOON 
NOT THE CULPRIT 

Since the object was huge and flames were involved, we decided 
to investigate the possibility that the UFO was actually a hot air 
balloon. We recognized at the start that most hot air balloons are 
•pear-shaped,' not diamond-shaped; however, there are specialty 

balloons resembling everything from the space shuttle to big boxes. 
The investigation was fairly extensive; but the results were negative 
in every case. 

Initially, we focused on the verbal descriptions given by Betty, 
Vickie and Colby. Could they have seen a hot air balloon and due to 
the darkness thought it was something else? 

They pointed to their sketches and again told how the flames 
shot doy.'n toward the ground and not up into the object. They told 
how bright the object appeared - so bright and hot that it hurt their 
eyes and burned their skin. They are sure they were not seeing a 

balloon illuminated from the inside by the flames from the gas 
burner. They pointed out how the noise from the flame was so loud 
that it was not like a hot air balloon. They were adamant that the 
object they encountered was not a hot air balloon. 

The route taken by the object also ruled against it being a hot air 
balloon. It approached the area from the east, hovered over the road 
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for a period of time and then flew away in a southerly direction. 
This would be a difficult, if not impossible maneuver for a hot air 
balloon. 

. The weather at the time of the incident would probably not have 
stopped a daylight flight of a balloon, except for the fairly swift 
wind that was blowing. Late in the afternoon, however, at the time 
balloons are usually flown in the Houston area, the experts said the 
weather was unsatisfactory for balloon flight. 

A spokesman for the Houston Intercontinental Airport said there 
were no balloons in that area on December 29 and none ar~ ever 
allowed at night. 

According to the hot air balloon experts and several independent 
helicopter pilots, the fact that the object was intercepted by 
helicopters at night while in view of the victims and then flew away 
from the area with helicopters flying around it, rules out the flight of 

a hot air balloon. All say it would not happen like that. 
Bill Murtaugh, head of the Balloon Pilots Association, said no 

balloons were certified for night flights and none would fly in that 
segment of the greater Houston area because the terrain is much too 
rough and too close to the big airport. 

John Wyler of Balloon Adventures said: "No balloQn in 
Houston is certified to fly at night." 

Similar answers were received for representatives of the other 
companies in the Houston area; including: Air Ad-Ventures, Lone 
Star Balloons, Pretty Balloons Unlimited, Raven Hot Air Sport 

Balloons and Texas Balloon Stables. 
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Chapter 21 

LACK OF RADAR HAMPERED 
. THE INVESTIGATION 

The UFO and the helicopters may have been spotted and tracked 
by radar. The problem comes in proving that assertion. It was 
approximately two months after the incident before the investigators 
made the first requests for radar data. An Air Traffic Control Center 
spokesman told our investigators that all radar tapes ~re pulled and 
destroyed after 30 days. Therefore, the tapes were no longer 
available for analysis. The spokesman also said he did not recollect 
anyone mentioning the high level·of activity on December 29, 1980. 
However, he was off duty during that part of the holiday period. 

It is likely that the tapes would have shown nothing, because the . 
radar is blind below an altitude of 2,200 feet in the area where the 
Cash-Landrum encounter occurred. The UFO and the helicopters 
operated well below that· altitude throughout the duration of the 
incident. 

Low altitude helicopter operations are common around Houston. 
For example, the Army's 136th Transportation Unit opt!ration CH~ 
47 helicopters. out of Ellington Field on the southeast side of 
Houston, flew across to the northwest side of Houston on a regular 

basis for operations at the Addicks Reservoir and they did it without 
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going through Houston Air Traffic Control or being spotted by 
radar .. 

Requests to official agencies for information were futile. No 

agency or organization would accept· responsibility for the 
helicopters or the UFO; therefore, they refused to dig deeper for data 
that could have been helpful. Official radar records are not available 
for general scrutiny in any case. Therefore, the investigation was 

. inconclusive in proving whether or not radar records existed, or if 
they showed evidence of the Cash-Landrum encounter. 

On the positive side, our investigation·imo how the activities of 
air~orne drug smugglers are. monitored along the Gulf of M~xico 
coastline and the United States/Mexican border provided some clues 
that were useful in analyzing the UFO situation. 

According to The Houston Post, dated April 28, 1985, in the 
early 1980 time frame the United States Air Defense Network wa~ 

focused on the areas to the north of the United Stat~s. The only 
worry to the south was about high altitude devices. Ground radar of 
the North A~erican Air Defense System (NORAD) could not detect 

low-t1ying vehicles of any kind on the southern approaches: not 
drug planes, helicopters, or unidentified flying objects. 

Texas had no fixed-radar coverage in the 500 miles between 
Laredo and El Paso, or at key points along the western Gulf coast. 
There were extensive gaps in low-altitude radar coverage along the 
border, ranging from 2,500 feet to 5,000 feet; and for several 
hundred feet this .gap extended upward to 14,500 feet. Pointing to 
the holes in the radar· coverage, Tom Bailey, chief of the U.S. 

·Customs Service's air support branch in San Antonio said: "We 

frankly don't know how many illegal flights there are across the 
border. I've heard estimates of 10 tlights daily and I've heard 150." 
If they were unable to see airplanes, then they were also unable to 
see UFOs. 

Texas Governor Mark White said: "I can't help wondering why 
our military is so w<;>rried about stopping a future invasion of 
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Russian bomber~ along our northern border when it is doing 

nothi~g to stop DC-3s loaded with drugs from eniering this country 

from Mexico." 

Jim Adams, Director of the Texas Department of Public Safety 

told Congress: "You'd have to try real hard to get caught." He said 

they probably catch less than one-tenth of the traffic funn~ling 

through the gaps. 

Kay Cormier, spokeswoman for NORAD Headquarters in 

Colorado Springs, Colorado said: . "We realize our air defense 

system is archaic, outmoded and outdated. It was fine 20 years ago 

when we feared a high-altitude bomber threat more than a cruise 
missile threat." 

To.day, improvements have been made. Holes in the southern 

radar fence have been plugged by Over-the-Horizon Backscatter 

radar, a system that bo':Jnces a radar signal off the ionosphere back 

toward Earth. A PAVE PAWS phased-array radar system went into 

operation near San Angelo in 1987. None of these capabilities were 
available in 1980. 

The first line of d~fense· along the Texas Gulf coast is the 147th 

Fighter-Interceptor Group of the Texas Air National Guard, 

·stationed at Ellington Field. They react to instructions from Tyndall 

Air Force Base in Florida. When Tyndall says there is something 

over the Gulf, t~is group investigates and intercepts. Low level 
flyers aren't noticed. 

One possibility for low altitude coverage along the Gulf coast 

was the Air Force Airborne Warning and Control (A WACs) aircraft. 

These planes look down from above· and can spot low tlyers. Their 

success rate for catching drug traffickers was pretty poor. Texas 

Governor Mark White said that in 1984 the A WACs used for drug 

surveillance along the Gulf coast failed to lead to a single arrest after 
500 hours otflying time. 

Many more examples of the holes in the southern radar net could 
be cited, but that is not necessary for this ·investigation. 
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The lack of low-altitude radar coverage, coupled with the large 

nur11ber of UFO sightings on December 29, suggests a scenario that 

has the UFO enter the United States by flying over the Gulf of 

Mexico at low altitude, crossing the coastline between Morgan City 

and Lake Charles, Louisiana, or between Lake Charles and 

Beaumont. Texas. Once inland, i't turned westward and moved 

slowly to the point where it hovered over the road in front of Betty, 

Vickie and Colby. From that point it curved to the southwest and 

finally to the south to follow the liver and Uy over sparsely settled 

areas to eventually cross the coastline again, this time near Baytown, 
Texas. 

Using the same radar coverage information, other tlight path 

scenarios could be defined. Bowever, the large number of visual 

sightings of the UFO, plus the helicopter activity, coupled·with the 

radar coverage information tends to suppon the coastline-crossing 
scenario. 

. . 

The lack of radar data has hampered the investigation of this 

case. In particular, good radar coverage could· have shown beyond 

a shadow of a doubt where the UFO came from, where· it went, a~d 
the extent of the helicopter activity. . . 

Knowing that the Texas Gulf coast was almost totally lacking in · 

radar coverage does explain how the UFO could operate almost 

without official detection regardless of the otigin of the UFO - from 

the United States, from some foreign power, · or from outer space. · 

Even if there was official detection of the UFO, the lack of radar 

coverage scenario provides a good excuse for the government to 
plead ignorance in this case. 
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Chapter 22 
TROUBLED TIMES 

The year following the incident. was a challenging and difficult 
time for Betty, Vickie and Colby. At time$ they felt like they would 
not survive. To make matters worse, their continuing poor state of 
health made it diffic~lt for them to pursue their quest for information 
about the UFO and the military helicopters that Ghased it. 

In oetween their bouts with nause·a,. vomiting, open sores, and 
pain, they contacted governmental agencies, politicians, and medical 
help groups. In every case they openly offered their medical records 
and their personal testimony. Some· of the agencies treated them 
with respect and led them to believe they would be helped in some 
way; a promise that- never materialized. People in other agencies 
were just plain rude,· at times leaving 'thein in tears after their calls. 
It was very much like the way victims of Agent Orange and the Gulf 
War Syndrome were treated. 

When all else failed, we carried their plight to the media. It was 
our hope that the media contact would help to force the goverment 
agencies to act more responsibly.by actually looking into their case 
and that it also might convince some of the special forces personnel 
in the helicopters .to come forward with information that would be 
helpful. As will be documented in later chapters. we were somewhat 
successful in opening a dialogue with a few of the governmental 
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agencies, but not with thr.' helicopter t1ight crews. 
I was in contact with Betty and Vickie weekly, if not more often, 

throughout the year. Since the volume of my recorded investigative 
notes for 1981 is sufficient to fill a book, I ·have extracted only some 
of the conditions·and activities following the initial investigation that 
show how the situation completely disrupted their lives. 

During the year Betty and Vickie were bombarded by .inquiries 
from newspapers, tabloids, radio and television. MDFON, APRO, 
and CUFOS, which were· the leading US. UFO investigative 
organizations at that time, all sought infonnatio!l for their respective 
joumals. Late in the year, Betty and Vickie did finally consent to a 
television interview with "That's Incredible," and their plight 
became known·to thousands of television viewers. 

Since Betty was too ill to function without assistance, her 
mother, Pauline Collins, came to Houston to care for her after Betty 
.left the hospital the second time. Mrs. Collins said it was easy to 
· see that Betty was not going to have a speedy recovery. Therefore, 
· on March 23rd she took Betty back to her home in Birmingham, 

Alabama where it would be easier to care for her. 
When she left Houston, Betty was feeling poorly. Her eyes 

were badly irritated, and she was suffering with headaches, 
lethargy, and weakness. · Her hair had grown very little, so she still 
had large bald spots on her scalp. And blisters like those originally 
covering her face were now appeai1ng on her arms, legs and back. 

The doctors in Birmingham. started what would be many years 
of care and treatment~ During the next ·period of hospitalization they 
determined thatBetty's skin tissue was breaking down. After 

· verifying that Ihe condition was not caused by fungus or allergy, the 
experts concluded it was due to radiation exposure. · 

During that same month, Vickie and Colby were equally 
troubled. Vickie was still ·sick and her burned areas were covered 
with sores. Her hair was also slow to regrow and her eyes were 
badly irritated. The headaches continued unabated. Her doctor was· 

120 



THE CASH-LANDRUM UFO INCIDENT 

unable to give her any relief. 
Colby's eyes were still very irritated. He had stomach cramps 

as the diarrhea, continued. And he still had skin eruptions. Because 
of his condition, he had no appetite and he suffered from weight 
loss·. Worst of all, however, he suffered from continual, horrible 
nightmares. 

During the month of April, Vickie made weekly visits to a local 
clinic because she was feeling sick and dizzy, like she was about to 
faint. She seemed to be getting weaker and weaker. Historically, 
she always had low .blood pressure. The first week her blood . 
pressure was 160/87. The second week it was 142/84. The third 
week it was 120/80 and it leveled off at 110/80, still very nigh as 
compared with her past records. 

Colby's condition continued much as .it was during March, 
except a large water blister grew on the side of his face and after a 
Jew days it broke, t1owing a clear liquid. Vickie said it looked really 
bad. And his nightmares continued. · 

Betty' s condition did not improve. To make matters worse, she 
began ~aving nightmares. 

It was during this period that Betty and Vickie each wrote to 
their Congressmen and Senators. Congressman Charles Wilson 
didn' t reply until July and then all he did was recommend that they 
contact Ufologist Frank Stranges. Soon after, Senators Bentsen and 
Tower sent letters telling them to go to Bergstrom Air Force Base at 
Austin, Texas for help. 

Throughout this period, Betty and Vickie were continually 
reminded ·about their exposure to radiation by the large black line 
across their fingernails and the holes through several of their nails in 
the middle of the black line. By the month of May, their nails had 
grown sufficiently that they could begin to clip off this unsightly 
reminder of their encounter. 

Nod1ing changed much during May and June. Betty continued 
. to feel bad and suffer with the blisters. Vickie's eyes were so bad 
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by this time that her glasses were useless. Colpy still has the 
stomach problems· and the nightmares. At the end of May, Betty 
joined Vickie at a hospital in Houston to have the sores examined, 
mapped and photographed. Nothing ever came of the hospital 
work~up. 

During the third week of May, Vickie received a call from a 
· person claiming to be from the FBI. He told ·her they would b~ 
sending two agents out to talk to her. Since it seemed unusual for 
the FBI to send agents to investigate a UFO incident; I called the · 
Houston FBI office where I spoke to Agent McGee. Ms. McGee 
had no record of agents being sent to see Vickie. She said it was 
"possible" that they would send an agent on this type of case, but it 
"was not probable." Ms. McGee told me to have Vickie call the FBI 
at 224-1511, a number available 24-hours a day, if anyone claiming 
.to represent them came to her home. She also said to get their full 
identification, including names, numbers, where their I.D.· cards 
were issued, telephone number, auto type and license number. She 
said "to take no chances." The agents never arrived. Whether it 
was because I called the FBI office and questioned the visit or · 
because the call was bogus, we will never know. 

Betty's house in Dayton had been closed up since she went to 
her mother's house in March. She was shocked to find out it had 
been robbed. Strangely, the robbers opened all of her closets, 
drawers, and storage boxes and "ravaged" everything. Nothing of 
value was stolen. The only things missing were personal items, . 
papers and records. 

. Colby began having dental problems by mid-1981. This is 
unusual because he never had a problem before.. In July he 
developed three cavities and many more in the latter half of the year. 

Vickie underwent regressive hypnosis on July 11 th. She_ was 
terrified as she relived the event. In the weeks following the 
hypnosis· session Vickie was upset arid ill. Instead of helping, the 
session seemed to make her worse. She said: "I' ll never relive that 
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terror again." 
On July 19th, Vickie heard about three other women that were 

also burned by a UFO on December 29, 1980. She called me in an 
excited state, believing that she had fo_und additional witnesses to the 
.event. We tried fo locate the women by contacting the area 
hospitals, but to no avail. The hospiials said th.ey couldn't reveal 
information about patients. When that didn'-t work, we contacted 
the area police and she~ff offices. Office personnel all stated that no 
women had made a police report. This was not surprising, because 
they also had no report of the Cash-Landrum incident. No one had 
called the police that night either. 

Betty, Vickie and Colby, obedient to their goverment leaders, 
did follow the instructions -received from Senators Tower and 
Bentsen. 'They drove to Bergstrom Air Force Base on August 17th 
and told their story to the Air Force lawyers. Unfortunately, after 
giving their testimony for the record, they received no assistance · 
from the Air Force. It was a disappointing day. Their feelings of 
trust and patriotism had been shattered because their government had 
let them down. 

August 20th was a bad day for Vickie. She said she had no 
vision in the left eye. It was like she had a patch over it. It was 
badly swollen. This was a shock to Vickie because her left eye had 
been the best up to this point in time. By August 23 she had 
regained some very diminished vision in the left eye. Her eye 
doctor referred her to another specialist on August 25th. He said 
she now sees out of a very narrow cone. He surmised she might 
have optic nerve damage. At that point, her eye doctor felt that he 

could do no more for her and gave her a referral to the Occular 
Diagnostic Clinic at the University of Houston. When she went to . 
the University of Houston on September 8th, they told her that the 
back of her eye was fine, but her eye had damage around its edges. 

By the end of August Colby was wearing glasse_s during the 
day. He was still suffering · w_ith stomach aches and had periodic 
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bouts with loose bowels. He was still suffering from a weight loss 
condition. His size.6 slim jeans that fit loosely in May now fell off 
his hips. He couldn't keep them up. The good news was that the· 
small bald spot where the hair loss had occurred was now·filling in 
nicely. Strangely; however, .he had grown some unusual clumps of 
hair on his back and arms during the summer. The clumps ranged 
in size from one-half to three-quarters of an inch in diameter. On 
August 29th Vickie caught him trying .to shave the clumps of hair to· 
get rid.of them. 

Vickie said Colby was having trouble eating. When he did eat 
he got stomach aches and had bowel problems. Even when given a 
wide choice of foods, he still would not eat. He started the day by 
eating only a part of a bowl of cereal. Prior to the UFO event he 
liked coke and hamburgers. Afterwards he wouldn't touch either 
one. He did drink a lot of water. He seemed to have. an 
unquenchable thirst. Betty and Vickie also had the problem of 
thirstiness. 

Vickie was dealing with another kind qf hair problem. After her 
hair loss, the hair that grew back was of ·a different color and 
texture. It was very coarse. This was bothersome while it was 
short; but when it grew longer, it was easier for her to manage than 
before the hair loss. In the end she liked the new hair better. 

· Betty made several trips to the hospital during 1981 and spent 
some time in cardiac care in September. When her mother called to 
tell me that Betty was in the hospital on September 30th, she was · 
crying beeause she was so worried about Betty. I called· Dr. 
Wittaker that same night and he told me Betty did not have a heart 

attack. She had a cold, some angina, and was spitting up. He said 
he would release her from the cardiac unit the next day. 

One of Betty's most dangerous sessions started on October 5th. 
She had experienced a long period of weight loss and was down to 
103 pounds. Then she developed a chest congestion, cramps, 
diarrhea, and chest pains. The large blisters were again breaking out 
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on her body. Dr. Wittaker was concerned and ordered an extensive 
. battery of tests including a lot of blood work. When I spoke with 
Betty, she said: "It might feel better to be dead." I reminded her that 
she needed to continue the fight for justice and that I would help her 
in every way possible. 

Betty contacted me after she was finally released from the 
hospital again because she was concerned about some of the things 
she was told while in the hospital. Dr. Wittaker called in some other 
specialists because Betty was not responding to antibi9tics. They 
were interested in her description of the original event and the 
possibility that she had been subjected to radiation exposure. They 
said something was blocking the antibiotics from curing the 
infection and it had them all stumped. · 

Blo·od work done on. Betty, Vickie, and Colby in November 
showed they. were all still off nominal in red and white blood cell · 
count. 

On the 28th of November, Betty went back to the hospital 
believing she was having a heart attack and was admitted to 
int~nsive care. They noted her condition to be "serious." She had 
swollen legs, a lot of skin eruptions, and low blood pressure. Tests 
showe d she. was not having a heart attack. Instead, she was 
suffering from an inflammation of the heart sac, referred to as 
pericarditis. It was at this point that Betty's doctor was quoted as 
saying her condition was "secondary to radiation exposure." 

Betty's doctors were excellent care~givers. They successfully 
helped her to survive her many life~ threatening medical events. And 
unlike the problems Betty had in getting copies of her original 
hospital test results, these doctors openly shared the records of her · 
treatment with her. These records are intact and available if Betty 
needs them in the future. 

The problems experienced by Betty, Vickie and Colby were 
nicely stated by Colby in his own words when he submitted an 
entry into the Children's Creative Writing Contest, sponsored by 
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McDonalds and the Houston Chronicle. This is what he said: . . 

TilE NIGHTMARE THAT 
WON'T END 

The nighunare began on a Monday night on Dec. 29, 
1980. My grandma and my aunt Betty and me went 
to New Caney, Texas and on our way back it began 
to happen. There was a bright object in the sky as 
we went down the dark road. it grew closer and 
bigger and brigh.ter. It was diamond shaped and fire 
was coming out of it as it hung above the treetops. 
We had to stop. I tried running away but bad to get 
back in the car. I turned red from the heat, did it 
ever burn. We had blisters. Aunt Betty was the 
worst. We all was so sick. We lost all our hair too. · 
The newspaper tried. to help us. find out what it was 
but we got none. It's hard to smile. Sometimes 
when I remember I sometimes wake up crying in my 
pillow. There was helicopters that night with big 
blades. Maybe some day I can find out what .it was 
and the nightmare will end. This -is a true story. I 
was there. 

The End 

None of the investigators or media people knew Colby was 
entering this contest._ While he didn' t win the trip to Washington, 
D. C., this seven year old did win our hearts, so we all renewed our 
efforts to help him end his nightmare. 
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Chapter 23 
HYPNOSIS WAS USED 

Colby's nightmares were very real. and Vickie often expressed 
her concerns about his nightmares, wondering what she could do to 
help him. Her concerns increased when she heard Betty was having 
nightmares also. · · 

Betty's dreams were very traumatic. For example, her. sister 
woke her from a hordble nightmare during the night of April 22, 
1981. She said Betty was crying very hard and screaming "Go 
away ! Leave me alone!" In describing· the dream, Betty said she 
was· by the UFO and some .weird looking beings were after her. 

. She described the beings as being human-sized, but more ape-like. 
As they came for her, she felt paralyzed and could not get away. 
Her screaming was a cry for help. 

The intense nature and increasing frequency of their dreams, . 
suggested that more information about the incident might exist. 
Perhaps there had been beings on the ground near the UFO that 
night. Perhaps the paralysis was a real event and was only being 
revealed through the dreams. 

After consultation with experts in the field, it was decided to try 
hypnosis as a· tool for recovering hidden information from the 
witnesses. Betty was willing; but her doctors didn't think she was 
strong enough to relive the event again. Colby was too young and 
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vulnerable. That left Vickie to carry the burden of going. through the 
regressive hypnosis sessions and experiencing the trauma. again. 
Because of her worries a~out Colby, Vickie readily volunteered. 

The next step was to select the appropriate hypnot~erapist from 
the field of qualified care-givers . . Since our primary interest was the 
well-being of the victim, we wanted to use a professional with a 
proveri track record on this type of case. Afteran extensive search, . 
it was concluded that the most caring and loving professional in the 
f1eld at that time was Dr. R. Leo Sprinkle, Counseling Psychologist 
at the University of Wyoming, at Laramie. Dr. Sprinkle accepted 
the assignment and the date of the first session was set for July 11, 
1981. 

The session was conducted in the living room of Vickie's home 
in Dayton, Texas. Vickie was so concerned about having to relive· 
the event that she said "I think I will die if I have to." Dr. Sprinkl~ 
eased her concerns by offering her the option of ''seeing it on a: 
screen" as an alternative to reliving it. She agreed and the se.ssion 
proceeded. 

There is no reason to repeat the whole session in this chapter, 
but the parts of the session that reiate to new information such as 
talking about the experience, odors, lights and the possibility of this 
being ail abduction event will be stated verbati~. 

THE INITIAL EXPERIENCE: 
Dr . . Sprinkle proceeded to place Vickie under hypnosis, while . 
assuring her she would be able to tolerate any fear and pain. Then 
he said: "You can let yourself go back and talk about your 
experience . . Whenever you're ready just go right ahead and talk 
about yo\.lr experience." 

Without further · interruption from Dr. Sprinkle, Vickie 
. proceeded to talk through the various phases of the experience, 
starting with the initial encounter: 
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"0 Jesus. He's coming. See-it. See it. It's like a diamond .... " 
"Col~y, Colby .... (unclear) ... .Jesus won't hurt you, Colby. 

He's coming back, just, just watch. Momma's going to get back in 
the,car. Momma loves you, darlin' ." 

. ~'Betty! Betty! (Shouting) Come! Come! Come right to .this 
car! Don't walk toward it! Oh, Betty please! Oh, we're gonna 
bum up, Betty, Oh we're gonna burn up. I know we are. Oh, 
Betty please .... " · 

"Colby, just don't be afraid. Mommy lo~es you better than. 
anything. But that's Jesus. He's coming out of the sky. When you 
see this big, big man you're gonna know he's Jesus. And, he's 
comin' after us and he will not hurt us. There is no way that God 
ever hurt anybody. I know that this is it. God, I have done my 
best! So, please take me as I am. Jesus you know that I have realiy 
tried. I lived the best I can. Jesus please, take care of my baby for 
he's little. We'll go by and get poppa. Don't worry, we'll pick him 
up. We're going to carry him with us." 

"It's burning! Look, the whole thing is burning. There's fire 
coming. but the. bottom. It let up . . I think it's on fire .... no .... thank 
God .... .It's ... .it's lifting. But I think my lighter's leaking." 

"Just look at all them helicopters. And they're not the little bitty 
kind. I know, Colby, there's double rotaries ther~. I know it 
darlin' .... just don't worry about that. We're safe and we're sound 

' but I'm burning and it's sb hot.. Don't seem like the air 
conditioner's doing no good." 

.. Betty, don't stop here. We can see 'em from the car. I don't 
know how many I counted. I think I counted 20- 21- maybe 23 .... 
Look at all them helicopters." 

In her description of the events that occurred later that night 
wheri she confronted her own and Colby's injuries, you could hear 
the fear and pain in Vickie's voice as she ta~ed to Colby: 

"We can't tell nobody! But I'm burning up! Lord help me! Oh, 
that wa~er feel~ good. Mommy's just going to put. some oil on you. 
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That oil will help you a lot. Then you can go to sleep. Please don't 
tell nobody. 'Cause they'll think we're crazy.... My stomach 
hurts. My head hurts. I'm sick. Colby, Grandma can't help it!" 

Then Vickie talked about trying to help Betty on the following 
day: 

. "Betty, Betty, Betty, honey what's wrong? I'll get you some 
water and then I'll carry you to my bouse. I want to take care of . 
you. Lord, I don't know what I'm gonna do! I really don'tknow· 
what I'm gonna do! Betty, is there anybody we can call? Eyes are 
hurting. Oh, I hurt (crying), I hurt. Can't stand it! My eyes! I 
gotta get you to the hospital.... . Doctor, I need to make an 
appointment for Betty Cash. It's an emergency. Dr. Wilson would 
you possibly see her? Why not? I know that, but I need help. 
Betty, I can't get nobody. Dr. McDonald, I need help. Can't you 
just see her? Betty, I got to do something. I called the drugstore. I 
got a number. Oh.Betty, I can get you in the hospital! Thank God! · 
Wilma, I think Betty is dying. Would you come and help me? 
Louise, would you 'please drive Betty to the hospital?" 

As Vickie continued to relive the events, she told her husband 
what h~d happened to them for the first time: 

"Darling, I've gotta tell you something and I hope you beli.eve 
me. We run into something bad, and Betty's dying,and Colby's 
got the virus, he's wetting the bed, he's having nightmares. So, 
whether you believe me or not, I don't think I'm crazy. We run into 
something. Were no little green men come out in a UFO, 'cause it 
was fire, lots of fire, and it was hot, and I just put Betty in the 
hospital and I don't think she'll make. it. I'm glad you believe me 
'cause I never lied to you before. I know you .love me. But I can't 
cook, 'cause I'm burned too bad. I kno~ you will.... I can't find 
out what's wrong with Betty." 

Vickie finished describing the event by talking about the pain in 
· her eyes, saying: "My eyes! My eyes! My eyes!" So, Dr. Sprinkle 

tried to help her ease the pain, but she said: "It don't ease, they stay 
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huning all the time." · 
Next, Dr. Sprinkle told Vickie to revisit certain specific events 

-from the encounter and began to ask specific questions. In 
response, Vickie descri"Qed where each of them had been sitting in 
the car as they approached the object, where they stood after the car 
stopped and they got out, how many helicopters there were and how 
some were different, and how she got back in the car to comfort 
Colby. Then, she described where the object was located , how it 
sounded, and a special odor that she noticed, as follows: 

(Q) And where is Betty? 
{ A) Outside 
(Q) She's outside? Can yeu see her now? 
(A) Urn hum. 
(Q) She's standing by the car? 
(A) Urn hum. 
(Q) By the door? 
(A) Urn hum. 
(Q) And what's she doing? 
(A ) She's showing Colby. 
(Q) She's what? 
(A) Showing Colby. 
(Q) She's showing-Colby? 
(A) Urn hum. 
(Q). She's· pointing somewhere? 

. (A) Urn hum. 
(Q) Where is she pointing? 
(A) Up this way. 
(Q) Up this way? ·Pointing at the object? Helicopters? 
(A) Urn hum. And the thing. 
(Q) And the thing? 
(A) 'Cause it didn' t go away. 
(Q) It's still there? 
(A) Urn hum. 
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(Q) At about what angle is it? 
(A) 'Bout like that (pointing). 
(Q) In front of the car? 
(A) Urn hum. 
(Q) Any sound? . 
(A) Urn hum. 
(Q) Yeah, what kind of sound? 
(A) Sound like a tornado. 
(Q) Sound like a tornado? Really loud? 

· (A) Urn hum. 
(Q) Any smells? 
(A) No, nothing but my lighter. 
(Q) Your lighter? 
(A) Smelled my lighter. 
(Q) You smelled your. lighter. As ift1uid was coming out? 
(A) Urn hum. 
(Q) Did you, did you see it, did you notice it, your lighter? 
(A) It wasn't (there) when I got home. 
Following the hypnosis session, we discussed the lighter smdl 

. at length and .found that Vickie clearly remembered the smell of 
lighter fluid or a kerosene-like odor. The investigation revealed that 
~either she nor Betty had used a lighter with lighter fluid in a long 
time. They were using a butane gas lighter and the smell was not 
the same. Our conclusion from that fact led us to believe she had 
smelled the exhaust from the helicopters . 

The next area of inquiry was the heat. Dr. Sprinkle wanted to 
see if the heat level was consistent with their earlier testimony, so he 
probed for more infmmation: 

(Q) How about, lotta heat did you say? 
(A) Urn hum. 
(Q) ·How much? 
(A) Hot! Hot! 
(Q) How hot is·it? Can you estimate how hot it is? 
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(A) It is hot. enough that som~ sweat was coming out. 
(Q) Sweat was coming out? 
(A) Urn hum. 
(Q) Ok, what else did you notice? Just look around you and see 

if you n?tice anything else .. 
(A) Just when it would let up is when it would come down. 

When the fire' d come out. 
(Q) It would let up? 
(A) It w ould go back up. 
(Q) The fire would go back up? 
(A) No! 
(Q) No. Oh, the object would go .... 
(A) Well, when that fire ... l can't explain ... fire would seem to 

go out of the plane it would go up and then it would come down and 
it would come down and it was kind Of a rocket fire. 

(Q) Like rocket fire coming down? 
(A) Urn hum. Like when they .shot off that missile there, you 

know how the fire comes out. 
(Q) Uh Huh, fire comes out the missile. That's the way it was. 
(V) There was fire in the bottom of it. It lit the whole thing up. 

Hot, hot fire. 
Finding the heat level to be consistent with earlier testimony, i~ 

was time to seek more information about the size of the object: Dr. 
Sprinkle-continued: 

(Q) And how big does it seem to be? 
(A) Mmmm, it was bigger than a water tower. 
(Q) Bigger than a water tower? Like 100 feet or 200 feet or 50 

feet? 
(A) Abo1,1t as long as a rocket, I think. Maybe not that long. 
(Q) About as long as a.ro.cket, but maybe 'bout as tall as a water 

tower?" 
(A) At least. 
(Q) At least as tall? 
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(A) Urn hum. 
.(Q) And the shape? 
(A) It was shaped like a diamond with the point cut off the top 

of it. 
(Q) A diamond with the point cut off of it? And which way 

does the shape face? The point, the diamond, the point cut off~- is 
that facing up, or sideways? 

(A) It was, uh .... fire coming out of the bottom. 
(Q) Fire coming out ofthe bottom. And the broken point or the 

blunt point up on top? 
(A) Urn hum. 

(Q) Could· you see how wide or how tall? 
(A) It was long. 
(Q) It was long? 
(A) Kind of wide. 
(Q) Kind of wide? About like a diamond, maybe a thin 

·diamond? 

(A) Thin diamond. 
CQ) Uh huh. Could you. s~e anything .else, any other features, 

or .... 
(A) It had some blue on it. 
(Q) It had some blue on it? 
(A) Urn hum. 
(Q) What kind of blue? 
(A) Looked like little lights." 
(Q) Looked like what? 
(A) Looked like little lights. 
(Q) Like little lights. Like little blue lights. 
(A) I think so. 
Late~ Vickie explained how the row of little blue lights was 

located around the mid-point, or widest part of the diamond shape. . 
Dr. Sprinkle continued to probe and found that Vickie could 

describe a sound that was present during the encounter, as follows: 
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(Q) OK. Good: Anything else you noticed? 
(A) It beeped. 
(Q) It beeped? What kind of, what kind of beeps? Can you 

make a sound like the beep? 
(A) Urn hum. 
(Q) Hard to do, uh? Can you describe what kind of sound? 

You heard anything like it, similar to it? What would be the closest 
·sound? 

(A) There ain't one. 
(Q) Say again. 
(A) There ain' t one. 
(Q) Tell me again. 
(A) There ain't one. 
·(Q) .Oh, there ain't one. There's no sound like it? 
(A) Yeah. 
(Q) ·OK. Was it a high-pitched beep, or was it low-pitched? 
(A) Kin·da high. 
(Q) Kinda high. And was it a short beep, or a long beep? . . 

(A) Kinda in between. 
(Q) Kinda in between. -Like maybe one second, or two 

seconds? Is it like t}:lis: beep .... beep .... beep .... or is it faster? 
(A) Longer. 
(Q) Longer? Was -it beeep ...... beeep ....... beep ...... ." more like 

that? 
(A) Mmmhum. 
(Q) No; not that high. Beep ..... More like that? 
(A) You can ;t qo it the same. 

(Q) I can't do it, not even close, eh? But if you had an 
instrument that could make that sound would it be regular like 
boom, boom, boom, or would it be irregular 
boom .... boom boom boom .... boom? 

(A) It was irregular. 
(Q) OK, so it was really hard to know what kind of sound, 
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what kind of a thing would make that sound. Did it sound musical­
like· or did it sound noise-like. 

(A) Noise. 
(Q) Noise.:. like. Did it sound metallic, like metal? 
(A) There's such a roar I don't know. 
Dr. Sprinkle gave Vickie permission to relax and be free of pain 

and free .of fear while he was determining whether or not to ask 
more questions, Suddenly, Vickie went back to talking about the 
odor: 

(A) I keep smelling lighter t1uid. 
(Q) You keep smelling what? 
(A) I keep smelling lighter fluid. 
(Q} You keep smelling _lighter fluid? OK, see if you can notice 

where the smell comes from. Is it from your own lighter or is it 
from some other source? Can you tell? Can you tell if it' s from the 
car or outside the car? · 

(A) Don' t remember. 
(Q) Don't remember? Just look around and see it it seems. 

stronger in one direction or it seems stronger in another direction. 
It's··like in your mind's eye you're just sniffing to your left, to your 
right, in front of you, in back of you - just circle around and see 
where the strongest scent seems.to come from. Does it come from 
.above or below? The back seat, the front seat, or outside the car? 

(A) I don't know. 

(Q) Hard to know where it comes from? Not only use your­
nose but use your mind. Use your mind 's eye, almost like you are 
beaming in on it. See if you can track it down. See if you can tell 
where it comes from. Let your imaginati_on, let your mind be aware. 

(A) It comes from up this way (pointing upward). 
(Q) Up from. there. Good. 
(A) Cause we saw it. 
(Q) That's when you saw it, that's when you smelled it? 
(A) No. 
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(Q) The smell later. 
(A) We saw it down the road going down, down meeting it. 
(Q) You mean it was after the object, or before? 
(A) Yes. 
(Q) Before the object appears, you notice the smell before the 

ooject appears? 
(A) No. 
(Q) No? OK. Tell me again. 
(A) I said we saw the object, and we go on and on .... 
(Q) Uh huh. Go on and on .... When you're driving, were you 

going on and on? 
(A) Urn hum. 
(Q) Yeah. Is this when you first saw .... 
(A) And then it stopped. 
(Q) She stopped. Betty stops the car. 
(A) I told her to. 
(Q) Uh huh. Ok. Betty stops the car. Now what happens? 

Just go on through. 
(A) We would' a burned up. 
(Q) If you'd go too close you'd a burned up? 
(A) Yeah. 
(Q) That's when you noticed the smell? 
(A) No. 
(Q) No. That came later? 
(A) And the fire was coming down. 
Dr. Sprinkle decided it was time to seek more information about 

the helicopters; such as: when they first noticed the helicopters, how 
many, if other airplanes were· present~ and how they flew around 
the object. 

(Q) One question comes to mind. When you and Betty and 
Colby are there and the car is stopped, and now you're outside the 
car and you'relooking up at the object. You're looking at the object· 
and then after awhile you notice helicopters coming in. When do 
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you first notice the helicopters - about how long between when you 
first see the object and you first notice the helicopters? Can you 
estimate how long a time? 

(A)· There was some then. 
(Q) There was what? 
(A) There was some then .. 
(Q) .There was some man? 
(A) There was some t-h-e-n. 
(Q) Some then. Oh .... when you first see the object, there was 

some helicopters out - some helicopters in the sky? So, how many? 
How many are there in the sky when you first see the object? 

(A) Three or ·four. 
(Q) Three or four? Ok. you see three or four helicopters. 
(A) And flying objects. 
(Q) What kind of objects? 
(A) Helicopters. 
(Q) Helicopters. Are they the small ones or the big ones. 
(A) Big ones. 
(Q) Big ones, Ok, so you see three or four helicopters. Now 

you see some more coming in? Where do they come in? What 
direction .do they ....... 

(A) I don't know. 
(Q) Don' t know where they come in? 
(A) I don't'know when, but they were there. 
(Q) They were there. OK, how about airplanes? Do you see 

any airplanes? 
(A) No. 

(Q) See any helicopters that look funny - that look different?. 
(A) Some wasn't as big as the others. 
(Q) Some was bigger? 
(A) Urn hum. 
(Q) Than the others? 
(A) Urn hum. 

138 



THE CASH-LANDRUM UFO INCIDENT 

(Q) Some were bigger than the others? 
(A) Urn hum. One come close to the car. 
(Q) One co~es close. Is it hovering over the car? 
(A) No. 

(Q) Just comes-close? 
(A) Going around. 

Vickie shifts to later in the time period when they had entered the 
car and began driving away: 

(A) We stopped again. 

(Q) You get in the car ~nd you drive and you stop again? 
(A) Urn hum. 

(Q) OK. 
(A) And the helicopters was following it. 
(Q) Helicopters following the object? 
(A) Urn hum. 

(Q) About how far do you drive when you stop again? 
(A) About five miles .. 

(Q) About five miles? And can you see the object some of the 
time? 

(A) Urn hum. 
(Q) All of the time? 

(A) Not all of the time. Sometimes the trees was in· the way. 
(Q) You can see it · part of the time. And you can see the 

helic<?pters following the object? 
(A) Urn hum. All around it, too. 

(Q) About the same number as before, about 20 ..... 
(A) Urn hum. Yeah. 

(Q) Can you estimate how close they get to the object? 
{A) Uin hum. 

(Q) Hard to estimate? 

(A) We could see .... over on 1960. 
(Q) Over on where? 

(A) When we come out on to 1960. 
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(Q) Oh, the road number? . 
(A) Yeah. 

(Q) OK, when you stop again what happens this time? 
(A) They count 'em aga~n. And I told her, I said don't be 

counting helicopters, let's get out of here. 
(Q) Don't be counting helicopters? Betty gets out of the car 

again? 

(A) No. 
(Q) No? Just through the windshield? 
(A) Urn hum. 

(Q) So you didn't get out this time?. 

(A) That thing didn't disappear. It was yet there. 
· (Q) It was still there? . Ok, what else do you notice? Do you · 

notice flame coming out jus~ like before? 
(A) No. After it got up there 1t was just a long," red thing. 
(Q) Just a long red thing. Yeah. 
(A) It got far away then. 
(Q) Far away, huh? So it just looks like a long red thing in the 

sky? 

(A) Urn hum. 
(Q) OK, what else do you notice? Do you notice the smell of 

lighter fluid? 
(A) It's gone now. 

(Q) It's gone now. Any sounds? 
(.A) Just-- we can hear the helicopters. 

(Q) You can hear the helicopters. How about any beeps? Can 
you hear any beeps? 

(A) No. 

(Q) How about any blue lights? Ca~ you see any blue lights? 
(A) No. 'Cause it's way away. 

In seeking additional information about the incident, Dr. 
Sprinlde had Vickie picture the original encounter location and tell 
what else she could see.. This line of questioning was aimed at 
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determining whether or not she had seen any beings on the ground. 
. (Q) Picture yourself back the first time you were with Betty or 

Colby, you' r~ in the car and you're seeing the object. S.ee the 
yourself back in the car, see the object, and see the helicopters. 
Now look around the road and see if you notice anything unusual 
arou~d the road, anything happening on the ground. 

(A) No. 
(Q) Uh huh. How about in the trees? Are there trees on either 

side of the road? 
(A) Uh hum . . 

. . 

(Q) Yeah. Notice anyihlng about the trees that's unusual? 
(A) No. 
(Q) Any unusual light, reflected light, any motion in the trees? 

Did you notice any -breeze or movement? 
(A) No more than normal. · 
(Q) Normal breeze and normal win~. Yeah. OK, anything you 

can notice dropping from the sky? 
(A) No. 

Vickie told how they saw the object in the distance and how they 
"traveled and traveled and traveledu before they got close to it She 
clearly described how close to the ground it'c~e during their initial 
encounter and how that differed from the object's altitude the secon_d 
time they stopped the car to watch it and the helicopters fly away. 
When the issue of heat came up, Vickie revealed the following 
details of her physical reaction to it. It all began when Vickie was 
describing how they still had the air conditioner on while they were 
stopped the second time. 

. (Q) You were looking up? Ok. 
(A) It's .hoL 
(Q) Yeah, and is it hot? 
(A) Notnow! 
(Q) Not when you are sitting in the car? 
(A) Not when we .... not when we stopped close to Super-
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Duper. It wasn't hot any more. We had the air conditioner on. 
(Q) You had the air conditioner on? And did you hav.e the air 

conditioner on the first time the car stopped? . 
(A) We had to cut off the heater to tum the air conditioner on. 
(Q) You had to turn off the heater and turn on the air 

conditioner? 
(A) Right 

. (Q) Yeah. And the second time you had .... 
(A) Air conditioner. 
(Q) Air conditioner on. Because the car was so hot? 
(A) Urn hum. 

(Q) OK, fine. How about your breathing? Is your breathing 
affected when the object is close? When· it was spewing down the 
flaines, was your breathing affected? 

(A) Urn hum. Urn hum. 
(Q) How does your breathing feel? 
(A) Looks like I was going to cho.ke to death~ but I guess I was 

scared. 

(Q) Was like you were choking when you experienced that? 
And it's partly because of the heat? Partly something else? 

(A) 'Cause I was scared: 
(Q} Anything else besides the heat and the fear? 
(A) Smelled like lighter fluid. 

· {Q) And that lighter fluid, yeah. OK, do you want to say 
anything else about how you feel? 

(A) Urn hum, 'cept I'm burned. 
Further questioning revealed that Vickie was quite firm in her 

belief .that the U.S. Government was responsible for the incident. 
She told how she believed the object was man-made, not.something 
natural like a meteorite and that the helicopters wete real, 
government-owned craft also. She told how they could "hear the 
swish of the blades and the roar of the the engines" as· the 
helicopters went overhead. Throughout the hypnosis session, 
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Vickie's emotions were quite clear- she was reliving a very real and 
traumatic event. 
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Chapter 24 
.THE PENTAGON 'EXPRESSES 

AN INTEREST 

During the year following their encounter, Betty, Vickie and 
Colby suffered greatly. They were frantic in their search for 
answers about what had happened to them. The U.S. Government 
became the focus of our investigation once we determined that no 
one but U.S. military units operated.twin rotor helicopters along the 
Gulf coast. . During the next several months, letters were sent to the 
Department of the Air Force, the U.S. Army, U.S. Marines, Texas 
Air National Guard, U.S. Senators, and U.S. Representatives. We 
received no response to the letters, so they were followed up by 
telephone calls to everyone that received a letter and to all military 
bases within 300 miles of Houston. We didn't learn much. 

This bureaucratic apathy was devastating to Betty ·and Vickie: 
After years of pride and trust in their government, they seemed to . . . 
have become non-persons. As the year wore on, they became more 
frustrated and ready to cooperate with the print and broadcast media 

. for assistance. Articles in Science Digest and Omni magazines were · 
helpful; but it was only after the "That's Incredible" t~levision 
~egment aired that a Congressional inquiry forced the Pentagon to 
respond. 

On February 24, 1982, I received a telephone call· from U.S. Air . 
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Force Capt. Virginia A. Lampley. She worked for the Department 
of the Air Force, Office of the Secretary, Congressional Inquiry 
Division, Office of Legislative Liaison. She explained that a 
Congressional inquiry had resulted in her assignment to determine .if 
USAF helicopters had been involved in the Cash-Landrum case. I 
replied with a thorough overview of the case and she said she would 
get back to me. 

About two week later I heard from USAF Capt. Richard · 
Niemtzow at Travis Air Force Base in California, that Captain 
Lampley had concluded. her investigation and the results were 
negative. She found that the USAF doesn 't use twin rotor 
helicopters. I accepted that answer because some prominent aviation 
books.said thatCH-46's were used by the U.S. Navy and the U.S. 
Marines and CH-47's were used by the U.S. Army . . Several 
months iater, however, I heard about a possible joint Army and Air 
Force operation involving the use of CH-47s. The August 17, 
1982, issue of the HoustOn Chronicle .newspaper showed a 
photograph of a twin rotor helicopter and the caption read: 
"Honduran soldiers surround a U.S. Air Force helicopter during 
joint military exercise .... " Unfortunately, this information came too 
late. Captain Lampley had already passed the case on the the 
Department of the Army Office of the Inspector General in March. 

On September 12, 1982, Larry W. Bryant, a long time UFO 
researcher, sent me copies of notes and letters he had obtained from 
the Pentagon as a result o~ his Freedom of Information Act (FOIA) . 
inquiries. In this material was .a memorandum on Department of the 
Air Force, Office of the Secretary letterhead from Captain Lampley. 
It was a memo of record to the Army Legislative Liaison about her 
contact with me and was only partially censored. The uncensored 
part read as follows: 

Mr. Schuessler has been in constant contact with 
individuals in article. Severe medical problems were 
confirmed and on going. Mr. Schuessler ~pproached 
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an Army helicopter pilot with !36th Transportation 
Squadron, Ellington who allegedly· bragged about 
participation in incident. Mr. Schuessler will provide 
pilot's name and· other info on request. Very 
interesting conversation with Mr. Schuessler." 

I was called on March 19, 1982 by Lt. Col. George C. Sarran 
from the Department of the Army Inspector General's Office;in the 
Pentagon. Colonel Saran explai11ed that his office had received the 
inquiry from the Air Force Liaison Office because the Air Force 
concluded that their units were not involved. He explained further 
that his inten~st was in the possibility that Army helicopters were 
involved, He said he would be investigating that allegation. He 
stressed that the U.S. Anny had no opinion about the unidentified 
object or UFOs in generaL 

Colonel Saran said he called me because his office had been 
requested to give some answers about the helicopter involvement. 
At his request !'provided a verbal acco.unt of the incident from start 
to finish. 

Colonel Saran made it clear that he didn't believe the Army was 
involved. He stated that he had been stationed at Fort Hood in 
Texas before going to Washington and was familiar with their 
operations. For that reason he felt that Fort Hood was probably not 
involved, although they have a number of twin rotor helicopters. 
He said their testing and operations were generally conducted on the 
Fort Hood reservation. Later in the investigation, however, he 
found that Fort Hood units fly all over Texas. In fact, in one of 
Colonel Saran's hand written investigative notes released in 
response to the FOIA request, he noted that on December 29, 1980, 
"1 00 helicopters ·Robert Grey field, came in, for effect." That note 
also said "there may be other witnesses.'' Strangely, there was no 
official follow-up inquiry about these statements and we didn't 
receive the FOIA information in time to force a more thorough 
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investigation on behalf of the government. 
Colonel Saran t:ontinued that initial telephone call by saying that 

as far as he knew Fort Hood had the only helicopters of that type 
(i.e. CH-47 Chinook) in the area. In response, I told him I had 
found CH-47s to be stationed at Ellington Air Force Base .in 
Houston and at the Dallas Naval Air Station and provide~ him with 
telephone numbers so he could check on them. He said that it 
would be his initial conclusion that if helicopters were present they 
surely would have been from Ellington and that would be the place 
for him to begin his investigation. 

He had interpreted the incident to be a helicopter in trouble, 
landing for repairs; but concluded that didn't fit the situation because 
.none had been reported. He had trouble accepting the Cash­
Landrum ·claim that there was an object, probably a U.S. 
-Government experiment other than a helicopter, in the air that night. 
He based his opinio·n on .the fact this was the 1980 Christffias week 
and most military installations .go on holiday routine, allowing most 
of the troops to go hoine for the holiday period. He ne.ver went 
back later to reconcile this opinion with the fact that he found 100 
helicopters landing at Robert Grey airfield on the same night. 

After hearing about all of the other calls our investigators had · 
made to various military installations, he concluded they were more 
or less truthful. He. was very courteous and said he would try to 
contact Ellington.· He said he'd be glad to act on any hint of "cover­
up" that we ~ight find, as the Army feels it very important tci have a 
good rapport with the community. 

Later the same day Colonel Saran c·aned a second time to let me 
know he had made .contact with Ellington. The Commanding 
·Officer of the 136th Tran.sportation Unit, a .reserve group stationed 
at Ellington, flying CH-47s, was Maj. Dennis Haire. He said he 
had instructed Major Haire to call and discuss the incident with me, 
although he had difficulty convincing Major Haire he was serious; 
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He said it was obvious that Haire had never heard of the incident. 
Armed with the information from Major Haire, Colonel Saran 

said now he was even more sure that no helicopter had gone down 
on December 29th. In addition, he assured me that the CH-47s 
were not flown on Monday nights. Since I had been monitoring 
CH-47 fl~ghts from Ellington periodically for several months, I 
immediately rejected his assertion by quoting from a log that listed . 
three CH-47s flying out of Ellington on Monday, March ·15: 1982, 
just four days before his call. It was obvious to me that someone 
was not telling the truth. Colonel Sa.ran then agre·ed there were · 
exceptions to the rule of no Monday night flights. 
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Chapter 25. 
ELLINGTON COMMANDER 

.RESPONDS 

Major Haire called on March 22, 1982, as promised. He said he 
had been a member of the 136th Transportation Unit since 1966, 
and in charge since 1978. His detatchment has eight CH-47A 
Chihooks, assigned there in 1980. Prior to that time the group was 
a Medivac Unit. 

He .explained how the CH-47 A .has a fuel capacity for two hours 
of flying time plus a 15 minute reserve. Their cruising speed is 110 
knots, with a 135 knot maximum. They can fly non-stop to San 
Antonio or Austin, but must refuel at College Station if they fly to 
Dallas. If they go on a field exercise they schedule a 5,000 gallon 
USAF fuel truck to meet them .along the way. Each CH-47 takes 
450 gallons of fuel for a fill-up. 

· Major Haire said there are no CH-47s in Louisiana. A 
contingent is stationed at Fort Sill1 Oklahoma and many CH-47s are 
stationed at Fort·Hood, Texas. The Fort Hood CH-47s are the "C" 
model. They can do a round. trip to Houston and back without 
refueling. They have a three hour plus 30 minute reserve capacity. 
Their maximum speed is 175 knots and cruising speed is 140 knots. 
He verified that there were no Chinooks flying in 1980 except for 
military units, so civilian Chinooks could not have been 'involved in 
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the Cash-Landrum. incident. 
The Ellington unit flies around the Houston area all of the time. 

They average 2,000 hours per year per pilot. Fort Hood averages 
900 hours per year per pilot. 

Major Haire is proud of his unit'.s record. In addition to the 
eight CH-47s, they have four Hueys and four '58s. The unit does a 
lot of airborne troop implacement drilling with these aircraft. They 
use the Addicks Reservoir· north of Houston as a jump zone. ·To get 
there from their Ellington Field base southeast of Houston, they stay 
below the 1,800 feet minimum ~or the Houston Intercontinental 
Airport Terminal Control Area (TCA) approach paths. This is the 
same modus operandi used by the flight of helicopters involved in 
the Cash-Landrum encounter. However, Major Haire said he was 
99% sure the Ellington CH-47s were. not involved. He .said this 
could. be .verified by reviewing flight plans, aviator's records and 
aircraft records which we later requested in the discovery part of the 
legal case against the tJ.S. Government. The official response was 
that the records had been destroyed. 

According to Major Haire, each flight of a CH-47 requires two 
pilots plus an enlisted crew chief. Sometimes a fourth person joins 
the crew. The CH-47 can. pick up and carry small equipment, but 
nothing very large. He said that large loads would require a 
Sikorsky Flying Crane. I was not able to pin down what he meant 
by "very large," because 1 have a variety photographs of CH-47s 
carrying an automobile, an · Army howitzer, and an F-4 figh.ter 
aircraft. 

· Major Haire also said helicopter pilots are very light-sensitive at 
night and try to avoid bright objects becau~e they ruin the pilot's 
night vision. They don't even turn on the inside helicopter lights 
until after they have landed. For that .reason he doubts that 
~elicopters would have flown near the diamond-shaped bright object 
described by Betty and Vickie. 
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In addition to being the Commanding Officer of the 136th · 
Transportation Unit, Haire operated a commercial helicopter service 
at Lakeside Airport in Houston. At a later date, Major Haire was 
hired by a documentary film crew to fly a· simulation of the UFO 
encounter at the scene of the original incident. His excellent piloting 
skills were evident when he was able to repeatedly land at night in 
among the trees, scrub brush and weeds beside the road. Car lights 
didn't seem to bother him as he zipped in an out of the path cut 
between the trees by FM1485 as he ·buzzed Betty's car in the 
siniulation of the original event. 

The Major called me again on March · 26 to 'tell me that he had 
shared the results of our telephone conversation with Colonel 
Sarran. He said Colonel Sarran i~ digg~ng into the case like a tiger, 
representing the Army Inspector General's office. Major Haire 
again said he bad no idea what was going on near Huffman that 
December night, but he was definitely not involved. He said he felt 
that the government well might have some special devices, some 
advanced technology, or some test vehicle that could cause the 
·reported symptoms. However, as a civilian or as a National Guard 
member, he doesn't know of anything like that. 

I ask him if he had ever heard of a NEST unit operating here. 
He said no .and he didn't even know what the acronym meant. I 
explained that it meant Nuclear Emergency Survival Team, an elite 
group ready to help recovery from . terrorist or orher nuclear 
accidents. He drew a blank on it. 
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Chapter 26 
A HELICOPTE;R. 

COMES TO DAYTON 

April 30, 1981, .was a busy day in the small town of Dayton, 
Texas. The Future Farmers of America was holding a livestock 
show and the whole town was buzzing· with activity. One of the 
special events was the. static display of a CH-47 helicopter on the big 
vacant lot where the Savings and Loan company was built soon after 
the event. · · 

When th~ helicopter flew. over Dayton in preparation for landing, 
Vickie saw it and called her friend Martha Thompson. Vickie said: 
"Martha, for God's sake, get over.here. One of those helicopters 
that was with that thing is flying over the house right now and I'm 
going to follow it." Martha said:· "Vickie, I'll be. there in just a 
second." While she was waiting; Vickie called me and asked what 
to do. My response was to ask questions and get the pilot's name, 
Vickie was detennined to get to the bottom of the mystery now that 
one of the helicopters was so nearby. Then Martha picked up Vickie 
and Colby and they went to see the helicopter. 

Some time later, Bob Pratt and I were at Vickie's home getting 
more information about the helicopter visit to Dayon, when Martha 
and her husband Larry came over. During the interview, Vickie, 
Colby and Martha told us that it was a clear, bright, wann day and 
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they had to stand in line to enter the helicopter. They were both · 
excited and frightened at the same time by the experience. The 
transcript of that interview is as follows: 

(Q) Martha, you were with Vickie and Colby the day of the 
livestock show when a helicopter was there and you and Vickie 
talked to a pilot.. Can you recall that conversation? 

(Martha) Yes sir. 
(Q) Can you recall what was said between the two of them? 
(M) Yes. Vickie commented tO him that she has seen a whole 

slew of helicopters just like this one the night of her encounter, and 
he made the remark, "Yes ma'am, we were all called out that night." 
We had taken my two little kids up there and we acted like ·we 
wanted his autograph for one of them. And so that's when he wrote 
down his name and everything and he said his platoon was called 
out that night and some other ones .... 

(Q) Called out for what purpose, did you say? 
(V) Anything, any purpose other than just show. And he said: 

"Yes, rna' am.'' 
(M) And that's when he said they were called out on that 

night. ... by the Montgomery County ·Sheriffs Department. 
(Colby) I sat in the pilot's seat. . 
(Q) You (Colby) mentioned something to him about being hurt 

by this thing? Did you or your grandma say something about being 
. hurt by this UFO? 

(C) Yes. 
(V) And that's when he clammed up. 
(M) Backed off. 
(Q) You were with Vickie at this time? 
(M) Yes, sir. 
(Q) You did get the autograph? 
(M) Uh huh. 
(Q) He said other units were called out, too. Were there any 

comments of any kind that gave you an idea what these o~er units 
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were? 
(M) You mean the different units that were called out? 
(Q) Yeah. 
(M) The way, if I'm not mistaken, what the man said was that 

his unit was called out and a ''bunch of the others." 
(Q) Did you try to ask him any questions about this? 
(M) Yeah. Vickie conversed with him quite a bit. 
(V) That's when he clammed up. 
(M) I didn't. I knew she (Vickie) was excited, because 

evidently this was the first time she had seen one of those since that 
night, and I didn't know exacdy what .kind of questions she wanted 
to ask him, except that we had already arranged before we went up 
there to try to get the pilot's name if we possibly could. And I said: 
"Well, shoot fire, we'll just say one of the kids wants it." And 
that's really the only thing we agreed on before we went into it, was 
to try to get his autograph. So, Vickie really did rriost of the talking, 
but I did hear the gentleman say they were called out on that night. 
Vickie mentioned the date to him and everything and he said: "Oh, 
yes, we were called out-- our unit was called out that night." 

(V) They were called out, he said, around 9 o'clock that night. 
He thought about 9:15 or 9:20 .. 

(M) And then he made the remark about it being by the 
Montgomery County Sheriff's Department. ·And Vickie repeated it. 
You know, after he said that, Vickie said: ''By the Montgomery 
Sheriff?" and he said, "Yes." 

(V) I said, Glory be to hallelujah, I found somebody that knows 
what we run into. I was talking to Martha and Col~y. He 
clammed up just like that. 

(l\1) That was a mistake right there. 
(Q) He wouldn't talk about it any more or what? 
(V) No. 
(Q) Did he walk away from you then or what? 
(M) Yeah. 
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(V) It looked like he was embarrassed and said something that 
he shouldn't say. That's the way he acted~ 

. . 
(Q) You say he was embarrassed? 
(M) That is the way he was acting. That, and then they had 

people filing through this thing looking at it (the helicopter), and we 
were up in the front of it. We had people behind us and it was 
terribly hot. 

(Q) Were you inside or outside of it? 
(M) We were inside .and it was a scorcher that day. Sweat was 

just pouring off of everybody, especially the guys (crew members) 
because they were in their fatigues and he just acted like he kind of 
wanted to push us off. · Now I went outside with Colby. If I 
remember correctly, Vickie, you stayed in there a few minutes more. 

(V) Yeah, because I was trying to get every bit of infom1ation I 
could. 

(M) She was trying to get more out of him and he wouldn't say 
nothing. He kind of gave me the impression that, you know-- the 
impression that he was trying to imply that "Well, I've got people 
back here and ·you're holding up the line." So, I took Colby and 
went on out and Vickie just stepped over and stayed there with him. 

(Q) What kind of markings did he have on his uniform? Did he 
have any bars, any silver bars or anything? 

(M) I'm sorry I just can't remember. They had on those green, 
real heavy khaki outfits with big black high top boots. · · 

(Q) Did he have a name tag on? 
(M) Uh huh .. It had U.S. Army on the side of the helicopter. 

Vickie took pictures of it that ·day. 
(V) I went back home and got a camera and film. and we went 

back up there and I shot it. It was a little bitty camera but I got 'em. 
(Q) Were there any other members of the crew nearby when 

you were talking to him? 
(M) No, nobody else. 
(Q) Where were they? 
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(M) More to the back. 
(V) Others didn't say much, period. They were the ones that 

were waiting to march in the parade. 
(!yl) Now, I never heard any conversation with anybody else 

except this black gentleman. He's the only one that l heard say 
anything about that night, about the helicopters being called ·out or 
anything else. 

(Q) And he is the one that signed his autograph and said "CH-
47 pilot?" (Signed: Willy R. Culberson, CH-47 Pilot). 

(M) Yes sir. 
(V) Yes sir. 
(Q) OK, who got the autograph, actually? 
(M) My son wanted an autograph. We got it for him. 
(Q) OK, you actually got it for your boy. 

' 
(M) Well , yeah, I guess more or less, 'cause what was it we 

wrote it on, Vickie? 
(V) Envelope. 
(Q) Where was the envelope, in your purse or where? 
(M) No, we got that out of the glove box of the car and we tore 

off a piece. 
(Q) Was this before or after you had talked about the UFO? 
(M) We .got his autograph before·the gentleman started backing 

off, before we actually started questioning him. We got the 
. autograph prior to that. He had already made th~ statement, though, 

that his unit was called out that night bec.ause Vickie had said -- that 
. was one of the very first things she said to him, "I seen a bunch of 
these the night of uh December 29th." And he said, ·'Oh, yes 
ma'am," and made his comment. And I told him my son would like 
to have the autograph of the pilot. I asked him, I said, "Sir, are you 

the pilot of this aircraft?" And he said "Yes, I am..'' And I said, .. 
"Well, my son would like to have your autograph."· 

(Q) You (Vickie) stayed in the helicopter for a while after she 
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left? 
(V) Uh huh. 
(Q) Did you continue trying to talk to him at that time? 
(V) Yes. He just evaded it. He wouldn't say nothing. He'd 

done· fouled up and he didn't know how to get out of it. See, Colby 
was with me and he had them blisters on hi~ face and he wasn't able 
to go to school and I told him, this is the little boy that was there that 
night. And I says, and I'm the woman. And my eyes was just-- I 
said, see my eyes? And he didn't say not one word, not one word. 

(M) And Colby was so scared. 'Cause when Vickie called and 
told me to bring the car over to her house, you could hear Colby in 
the background just screaming bloody murder. "No, Grandma! I 
don't want to go see it!" And he was just screaming and Vickie had 
to tell -him to be quiet so she could hear. me talk. I remember hearing 
him screaming. And then when he seen all .the other men and 
women and kids going through it (the helicopter), we convinced him 
that it would be safe for him to go inside and see. 

157 

THE CASH-LANDRUM UFO INCIDENT 

·Chapter 27 
THE HELICOPTER PILOT 

Finqing the helicopter pilot gave Betty and Vickie renewed hope 
that the U.S. Government would give their doctors information 
about the device. that had harmed them, so the doctors could give 
them life-saving help. It was the goal we had all been striving for. 

Believing this was a· piece of evidence equivalent to a "smoking 
gun" in criminal investigation, I spoke directly with Officer 
Culbertson, relayed the information to the U~S. Army Inspector 
General's .Office and discussed· it with his commanding officer, 
Major Haire. I was completely open and frank with each of them. 
This was a chance to help the victims and I was asking for their 
participation. 

In my discussions with Culberson, I explained that I worked for 
a contractor at the NASA Johnson Space Center. In addition, I 
represented a non-profit UFO in.vestigative organization. I told him 
how I had been alerted to ·the case by the NASA Public Affairs 
Office because of r:ny personal interest in UFOs and that NASA was 
not in that business·. He laughed lightly in response. 

When I told him about the large number of helicopters involved 
in the incident, he said: "Uh huh." And when I said there was an 
unidentified object involved, he said~ "yes." 

I told him that "I had word that maybe he was one of the pilots at 
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the scene at the time," he said: "Uh, no I wasn't and I'm familiar 
with that Wl because I talked with that lady, that lady who reported 
the same thing~ but we were riot involved with ~at at all." I said: "Is 
that right?" And he answered: "No." 

I explained how the two ladies and little boy were burned so 
badly. and how we were seeking information that would help treat 
them, but were not having much luck. 

He explained, "The only reason I'm familiar with it is I took .a 
CH-47 to Dayton, Texas. And the lady came up and she reported 
the same thing to me. It was her and I think she said someone 
related to her and the little boy was with her. And her {ace was 
burned an.d her hair was falling out and it was affecting her eyes." 

I asked: "You could actually see that?" He said: "Yes." . 
He said he tried to find out for himself about the aircraft she said 

was exactly like the one they had there in Dayton, a CH-47. He 
said: "But the only people in this area who hav·e CH-47s, uh, we're 
the only ones who have 'em, and the n~xt closest CH-47 is the 
regular Anny at.Fort Hood." 

We talked about the Fort Hood officer saying they had a large 
number of helicopters up that night, but denying they were in the . 
Houston area. We also discussed the CH-47s located at Dallas~ but 
he said that if anything was going on in the Lake Houston area that 
his unit, not .the Dallas unit would .be involved. To that I said, 
"None of your people happened to be doing that, though, huh?" He 
replied: "No." 

On March 26, 1982, I spoke to Major Haire about 
Culberson's potentiai involvement, with the following· results: · 
Major Haire knows Culberson well. In fact, he had seen him just 
one day· earlier when the CH-47s last flew. He ~aid Culberson is 
not a part-timer like himself. He is in charge of maintenance -- a full 
time position. When the Guard unit flies, he participates with them. 
He is a highly qualified, top~notch officer. Haire verified that 
Culberson flew the CH-47 that was on display in Dayton. In this 
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case, it was a weekday flight, and Culberson, being a full-time 
person, was the natural one to tly the mission. It is difficult to find 
reservi.sts th~t can fly during the week from 8 a.m.. to 5 p.m., 
because they have other jobs. 

Major Haire made an interesting point. He said their unit could 
not, by·Iaw, respond to an emergency called by a sheriff, ot any 
other civilian. Only ·the Army Adjutant General, Willy Scott, in 
Austin, could authorize either an official or non-official response to 
such a calL Even a call from Maj. Del 'Livingston in Dallas would 
not get a response. Majm; Haire did not comment on whether or not 
Willy Scott had authorized any flights during the time period in 
question: therefore, I assume the answer was negative. He said that 
call-up rule did not apply to an Army Reserve unit like the one 
located at Tomball, Texas, just north of Houston, so we looked into 
that unit's activities also~ 

As a part of the Army Inspector General's investigation, Colonel 
Sarran talked to Willie Culberson at Ellingto.n Field. He said Willie 
"thought the Montgomery County Sheriff Department called 
someone." Sarran said ''he was just talking." Personally, he was 

. not flying that night. Colo.nel Sarran said his report will list his 
investigation as "inconclusive." 
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Chapter 28 
THE ARMY'S INVESTIGATION 

Colonel Sarran called again on April 8, 1982, to arrange for a 
trip to Houston. He said the investigation.by the Office of the Army 
Inspector General was underway. He had already talked with U.S. 
Air Force Capt. Richard Niemtzow at Travis AFB and. '.Yith Dr. 

· Peter Rank in Madison, Wisconsin. · He understood their 
viewpoints, but decided to come to Houstori in May to investigate 
for himse lf. He said there · was nothing secret about his 
involvement. It was an open investigation. He said: "The Army 
doesn't say UFOs exist or do not exist. That is up to someone else. 
If Army helicopters were involved anq it was their fault, then the 
Army would take responsibility." 

He went on to say that all reserve units are under Force 
Command in Atlanta, but this doesn't apply to National Guard units. 
Willy Culberson is in the Guard. He· is an Assistant Staff 
Technician (AST). Later, on May 11, Colonel Sarran told me that 
Culberson was a Chief w ·arrant Officer (CW3). This was 
enlightening, because as a result of my calls to Ellington, I had been 
led to believe he was a Major. The revelation was a surptise to both . ·. 

Of US. · 

Colonel Sarran said he checked to see if any helicopters sprayed 
·fuel or were involved in ali agent orange type drill. He received 
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negative replies from the Training Indoctrination Command, the 
Testing Ag~ncy at Fort Hood·, .the Corpus Christi Naval Air Station, 
the Aberdeen Proving Ground in Maryland, and the Pentagon R7D. 
The computer lists no activity at Huffman, Texas, on December 29, 
1980. From what we found out later about the Helicopter 
Amphibious Assault Ship operations, perhaps the computer search 
should have been broader than just "Huffman, Texas." 

He called again on April 23 to discuss his progress to date and to 
set a date in late may for his trip to Houston to interview me, Vickie, 
Willie Culberson, and a Dayton policeman who had also ~een the 
helicopters. 

He said he had contacted all bases and found that none tlew near 
Huffman, Texas •. on the subject date. Fort Hood was now saying 
they flew only one helicopter on that date, not 100 as previously 
reported, and it flew to Houston, on to Galveston, and hack to Fort 
Hood, arriving before 8 p.m. He said he had exhausted all 
resources available to him. · 

On May 25 I met with Colonel Sarran at the Houston 
Intemational Airport Holiday Inn. At that time he requested that I do 
a taped interview, relating what I knew about the case. I agreed to 
the interview as long as I could also tape the whole thing. He 
cordially agreed, and I proceeded to give him a fairly detailed· picture 
·of what had .transpired up to this point in time. 

Later in the day I took Colonel Sarran to Vickie's house in 
Dayton so he could continue his investigation with her. Vickie's 
sister Bertha was also present throughout the interview. 

Colonel SatTan told Vickie this was an official investigation, but 
she was free to talk about it to anyone. He then gave her a form 
letter under the Privacy Act which he said. was designed to protect 
her. However, he told her he could riot guarantee privacy. 

The next step ~n his investigation was an interview with Betty. 
He called Betty in Birmingham frqm Vickie's house and went 
through the same interview routine he had used on Vickie. He said 
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he was satisfied with the interviews and found Betty and Vickie to 
be open and forthright. 

Fr9m Vickie's home we went to the home of Dayton Police 
Officer L.L. Walker, another witness to the helicopter flights. That 
interview is covered in detail in the next chapter .. 

We. also visited the off'ices of the Montgomery County Sheriff's · 
Department in Conroe, Texas, to check on the claim that the· sheriff 
had instigated the fligbt of heHcopters that flew around the UFO that 
night in. December. \yhat we found was as strange· as the UFO 
encounter itself. We were told that there had been an administration 
change as of January 1, 19&1, and no one working in that office on 
December 29 was still employed there. In fact, we were told that 
none of the new employees knew any of the old employee's names 
or where they lived. I asked· what kind of police agency lacks the 
skills to look in the .files and find out who was· there a few weeks 
earlier, but that didn't help. 

We spoke· with Chief Deputy B.J. Grounds, Lieutenant Lowre · 
and Pete Perkins. None of the people interviewed said they would 
call the National Guard. It was not a part of their n_ormal procedure. 
Instead, they would probably call the Houston Police Department if 
they needed officer assistance. 

Interestingly, · Chief Grounds suggested we contact Carl 
Mangogna, the Harris County Patrol Division officer in charge of 
helicoptor flights at the .time .. of the incident. We tried to contact 
Mangogna at the Harris County Sheriff1s.Departinent.and found he 
was no longer employed there. They did tell us that Mangogna was 
currently employed as Chief of Security for the Kaneb Corporation 
of Houston. We went to the Kaneb offices, but were unable to 
contact Mango.gna. · The next day I tracked. Mangogna down by 
contacting his father, also named Carl Mangogna. After I explained 
the thrust of our investigation, Mangogmi said he "had no memory 
of the events on December 29, 1980." However, he did suggest we 
call Captaih DeFore of the Houston Police Department. 

163 

·THE CASH-LANDRUM UFO INCIDENT 

Colonel Sarran spoke with Captain DeFore about the incident. 
DeFore had no knowledge of what had happened. He did agree to 
go see Officer Walker and talk to him about his report of seeing. the 
helicopters. 

On. May 27, Captain DeFore reported that he had no doubt that · 
Officer Walker had seen CH-47s. DeFore said he felt they were 
probably· p~rt of a Quick React Force. He reiterated Walker's report 
of 12 helicopters flying in groups of three and shining spotlight~ on 
the· ground as they flew at low altitude. Another" group flew about 
one and one half miles behind the others . . All were no· higher than 
500 feet in altitude. He said they ·could have been from anywhere 
and refueled from any of the 5,000 galion fuel bladders in the area, 
or from a flat-top (ship) in the Gulf of Mexi.co. 

Chief Grounds of the Montgomery County Sheriff's Department 
suggested we caqy our investigation. to .the Army Medivac Unit at 
Hooks Airport located to the northwest of Houston. We went there, 
but found the place closed. All the members of the unit were at a 
speCial meeting out of town. 

On May 26, Colonel Sarran was able to speak with Chief 
Warrant Officer W.S. Gustafson, head of the Army Medivac Unit. 

. Sarran was impressed with Gustafson. Gustafson, he said, was a 
very sharp individual and would be helpful in the investigation. 
Sarran told Gustafson to call me if anything surfaced. 

A few hours later, Gustafson called me with his report. He had 
been busy. He said he had gone back through_ the Hooks Airport 
records and found the weather data for December 29. The·w1nd was 
210,230 degrees at 10:.15 miles per hour, no rain, with the 
temperature in the mid-' 40's. The date of the full moon was 
December 26. 

His disc.ussions with other members of the Medivac unit led to 
the following initial conclusions: 

1) There was a Quick React Force operating in Louisiana and 

164 



THE CASH-LANDRUM UFO INCfDENT 

Texas periodically for the past year and a half. They last heard of it 
about six months earlier, operating near Morgan City, Louisiana. 

· He said they were practicing "lrah.:type" raids from a small carrier in 
the Gulf of Mexico. At times, he said, they haul in and strategically 
place 5.000 galion fuel bladders for refueling the helicopters during 
an operation. He said their operations are secret a~d are nor 
announced. 

. 2) . The USMC in New Orleans operates CH-46 helicopters, 
similar in appearance to the CH-47s. He was n~t able to find out if 
any were in the Houston area on the date in question. 

3) He sugge.$ted a follow-up with HPD Captain Ken DeFore 
and have him speak with Officer L.L. Walker. Coincidently, 
DeFore also lived in Dayton. 

I passed all this infonnation on to Colonel Sarran for verification 
through his official channels. However, Sarran told me he was 
having no luck in finding any .related information in the government 
channels. As a result, we discussed who else might be able to help 
him. I suggested several individuals, but the most likely one was 
another Anny officer, Col. John Alexander. Sarran said he would. 
give Alexander a try. In a later conversation he told me he was 
never able to make the connection with Alexander. 

The next day, May 27th, Chief Gustafson called again with · 
more information. He said Captain DeFore had talked with L.L. 
Walker and was convinced Walker had seen a large number of CH-
47s. DeFore also believed they were a part of a Quick React Force. 
After describing DeFore's description of the CH-47 t1ight activities, 
Gustafson said: "We may have uncovered a bucket of worms." 
This infonnation was also relayed back to Sarran. 

Colonel Sarran called again on June 1. He said he had no luck 
locating a unit responsible for the helicopters. He had checked to 
see if it was a Quick React unit out of Fort Benning, Georgia, but 
that is not a Quick React base. Only Fon Bragg, N.C., .Fort 
Devons, MA, Panama, and Europe have Quick React Units artd 
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none were involved. There are no Quick React units tocated on 
ships. 

With the help of a number of people, I had been ~eeping track of · 
a lot of multiple-aircraft helicopter nights in and around Houston. 
The latest was a night of five CH·47s over Dayton on May 22nd at 
11:00 a.m. I asked Sarran to check and see where they were -from 
aQd where they were going because that might lead us back to the 
origin of the earlier t1ights. He said it would not help. He said lots 
of units could overfly the area. Fort Ho'od participates in .the yearly 
Reforger exercise and t1ies from Fort Hood to Port Arthur, Texas, 
as a part of the exercise. That would take them near Dayton. Vast. 
numbers of helicopters are involved. I was somewhat agitated by 
this answer since I had been told by a number of milltary people that 
Dayton was too far from any helicopter base for operations to take 
place there. However, he was undaunted. He said the computers · 
listed no operations at Huffman and there was nothing else he could 
do. He was due to answer the original inquiry and talk to John 
Nyter, Deputy Head of Congressional Liaison. He said he would 
get back to me on "the Quick React thing" if he found anything; but 
he expected "negative findings." 

Colonel Sarran' s last call was on June 25. The investigation had 
gone nowhere. He said he had contacted the lawyers at Bergstrom 
Air Force· Base about their discussions with Betty, Vickie and 
Colby. He verified they were there at the suggestion of Senator 
Tower and Senator Bentsen. His review of the tape· made during the 
interviews revealed nothing new. He did. ·say: "Obviously, 
something happened to the ladies;" however, he could find no group 
responsible for the helicopters. An operation of that magnitude 
would have been "big time." Fueling would have been a problem. 
And he just couldn't believe it wouldn't have been exposed. He 
said the Special Operations Branch, Delta Project and the skyjack 
and terrorists fighting groups all responded with a "negative" w his 
inquiries about their possible involvement 
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